
1928 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 1 
 

Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 1928 
 
1928 Lysekils N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 4 januari 1928. 
 
§ 1. 
Såsom stadsfullmäktiges ordförande under år 1927 hade herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och med utgången av 
år 1930: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey. 
2) Konsuln John Sterner. 
3) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
4) Redaktören Axel Ljungberg. 
5) Fabrikören Gust. Karlson. 
6) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
7) Handlanden S. P. Ekblad. 
8) Disponenten Ludv. Andersson. 
9) Mekanikern Otto Olsson. 
10) Gjutaren Karl Källén. 
11) Stenhuggeriförmannen Jakob Pettersson. 
12) Handlanden Fritz G. Olsson. 
13) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
14) Musikdirektören Karl Sandström. 
15) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
16) Filaren Svante J. Johansson. 
17) Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
18) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
19) Postmästaren Gösta Boheman. 
20) Inspektoren Lorenz Jonsson. 
21) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
22) Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
23) Redaktören Harald Foss. 
24) Glasmästaren Alb. Anderson. 
 
§ 3. 
Upprop förrättades, varvid de i § 2 här ovan nämnda stadsfullmäktige voro närvarande, med 
undantag av herr Ekblad, för vilken förfall anmäldes på grund av sjukdom. 
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Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande året. 
 
Herr Ljungberg föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch hembar till stadsfullmäktige sitt tack för det honom sålunda ånyo visade 
förtroendet, som kommit honom till del. 
 
§ 5. 
Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med acklamation på förslag av 
herr Ljungberg, riksdagsmannen herr Carl Brännberg, som tackade för det förnyade 
förtroendeuppdraget. 
 
§ 6. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 7. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ljungberg och Karlson. 
 
§ 8. 
Val efter de med 1927 års slut avgångna ledamöterna och suppleanterna i valkommittén skulle 
nu företagas för innevarande år. 
 
På förslag av herr Sterner företogs valet med acklamation och utföll så, att för år 1928 
samtliga ledamöter och suppleanter i denna kommitté omvaldes, vadan kommittén under detta 
liksom det föregående året har följande sammansättning: 
 
Ledamöter: herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, disponenten Ludv. Andersson, 
riksdagsmannen Carl Brännberg, handlanden S. P. Ekblad och fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Suppleanter: herrar fabrikören Elis Luckey, stenhuggeriförmannen Jakob Pettersson och 
mekanikern Otto Olsson. 
 
Till kommitténs ordförande omvaldes enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 9. 
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Drätselkammaren anmälde, att den omvalt herrar redaktören Axel Ljungberg och 
riksdagsmannen Carl Brännberg till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 10. 
Från folkskolestyrelsen anmäldes, att till dess respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år omvalts herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och rektorn Sigfrid Sandström, 
och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 11. 
Brandstyrelsen anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar riksdagsmannen Carl 
Brännberg och byggmästaren Rob. G. Christensson till respektive ordförande och vice 
ordförande, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 12. 
Till förnyad behandling upptog det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 24 sistlidne 
november under § 138 i protokollet bordlagda ärendet, herr Källéns motion om besluts av att 
göra uttalandet, att inga arvoden borde utgå till ledamöter i pilsnerdricksutskänkningsbolagets 
styrelse. 
 
Herr Källén framhöll, att, då ett dylikt ledamotskap bör anses som ett förtroendeuppdrag, det 
ej böra avlönat, samt yrkade bifall till motionen. 
 
Herr Sterner ansåg däremot, att då det ifrågavarande företaget är av enskild karaktär, 
stadsfullmäktige icke bör taga någon befattning med denna arvodesfråga. Framhöll vidare att 
man ej gärna kunde begära, att ledamöterna i bolagsstyrelsen skulle arbeta utan någon 
ersättning. 
 
Herr Ljungberg delade den av motionären hävdade uppfattningen i saken och ansåg, att det 
skulle bliva till skada och åstadkomma klander, varför styrelsen med hänsyn till saken bästa 
borde avstå från tanken på sådana arvodens beviljande. Påpekade att denna sak formellt vore 
en bolagsstämmas angelägenhet, vilket dock ej hindrade, att stadsfullmäktige fattade beslut 
om sådant uttalande motionen avsåge. 
 
Herr Luckey instämde i det av herr Sterner gjorda uttalandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla 
motionen. 
 
§ 13. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 14 nästlidne december under § 165 i 
protokollet att bordlägga frågan om tomt till nytt försörjningshem m. m. i avvaktan på genom 
fattigvårdsstyrelsens försorg verkställd utredning av arkitekt om det trenne senast ifrågasatta 
tomternas lämplighet för uppförandet av dylikt hem. 
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Detta ärende upptogs nu till förnyad behandling, och hade sådan utredning nu förebringats 
enligt nedanstående skrivelse jämte densamma bifogade skisser: 
 
”Till Fattigvårdsstyrelsen i Lysekils stad. 
 
Undertecknad, anmodad av Fattigvårdsstyrelsen i Lysekil att avgiva yttrande om följande 
föreslagna tomters lämplighet för bebyggande med ålderdomshem, nämligen tomt i kv. 
”Jupiter”, tomt å Blekebacken och tomt vid lilla vattendammen, samtliga i Lysekils stad, 
framhåller härmed följande: 
 
Tomten i kv. ”Jupiter” har ett synnerligen centralt och för stormar skyddat läge. Planteringen 
omkring byggnaderna måste dock på grund av terrängförhållandena terrasseras, vilket 
fördyrar anläggningen. Arealen är därtill i knappaste laget och medgiver efter eventuella 
tillbyggnader otillräckligt promenadutrymme för patienterna. 
 
Tomten å Blekebacken har även denna ett centralt läge och är tämligen skyddad för all utom 
sydlig vind. Planeringen kan även utan några svårigheter utföras. Arealen är fullt tillräcklig 
även efter eventuella tillbyggnader. Genom användande av nu befintliga byggnader kunna 
kostnaderna för anläggningen avsevärt nedbringas. 
 
Med anledning av mina undersökningar i frågan får jag som slutomdöme framhålla, att oaktat 
tomten inom kvarteret ”Jupiter” har sina fördelar, vill jag dock sätta tomten å Blekebacken 
som den lämpligaste till ifrågavarande byggnad. 
 
Tomten vid lilla vattendammen bör på grund av sin ringa areal ej ifrågakomma. 
 
Göteborg den 2 januari 1928. 
 
OSCAR GERLE.” 
 
Sedan detta lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Christenson förklarade, att ännu intet kunnat rubba hans åsikt om lämpligheten av att 
förlägga försörjningshemmet till Blekebacken, samt yrkade bifall till detta förslag. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att stadsfullmäktige hade för kort tid på sig för att kunna 
bliva i tillfälle att taga del av det arkitekt Gerle upprättade utlåtandet med tillhörande skisser. 
Talaren ville för sin del ej vara med om att använda de gamla fattigvårdsbyggnaderna på 
Blekebacken såsom anslutning till det blivande försörjningshemmet och fann det 
egendomligt, att arkitekt Gerle ansett kyrkvikstomten för knapp, då den ock innehåller en 
areal av cirka 3.000 kvadratmeter. Men medgav, att det på Blekebacken vore nästan 
obegränsade möjligheter för utvidgning av dylikt försörjningshem. Påpekade att 
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fattigvårdskonsulenten underkänt tomten på Blekebacken och ej varit i tillfälle att yttra sig 
angående kyrkvikstomten. 
 
Yrkade ärendets vidare bordläggning. 
 
Herr Christenson ansåg, att det härvidlag ej förelågo några skäl för ytterligare uppskov med 
ärendets avgörande, och att det ålåge fattigvårdsstyrelsen att till stadsfullmäktige inkomma 
med närmare förslag beträffande detaljerna i saken. 
 
Yrkande ärendets omedelbara avgörande. 
 
Herr Petterson kunde ej finna kyrkvikstomten för liten för ändamålet, då byggnaden endast 
komme att upptaga en jämförelsevis ringa del av densamma. Framhöll olämpligheten av att 
sammanbygga de gamla husen på Blekebacken med den blivande nybyggnaden för 
fattigvården. 
 
Yrkade att stadsfullmäktige måtte fatta beslut om kyrkvikstomtens användning för 
försörjningshemmet i fråga eller ock om ärendets bordläggning. 
 
Herr Christenson påpekade, att det ej nu alls vore fråga om sättet för sådan tomts bebyggande, 
då detta bleve en senare sak att behandla, efter att stadsfullmäktige erhållit förslag och 
ritningar från fattigvårdsstyrelsen. 
 
Herr Luckey hävdade sin vid föregående tillfälle i stadsfullmäktige uttalade åsikt i frågan och 
framhöll, att Blekebacken vore den rätta platsen för försörjningshemmet, då den hade det 
sundaste och bästa läge, och det där dessutom är tyst och lugnt. Dessutom erbjuder platsen de 
största möjligheter för framtida eventuella tillbyggnader, vilket däremot ej kyrkvikstomten 
gör. 
 
Ansåg att frågan ej vunne något på ett uppskjutande och understödde herr Christensons 
yrkande på ärendets omedelbara avgörande. 
 
Herr Källén anslöt sig till herr Pettersons uttalande och ansåg det ej innebära någon risk att 
bordlägga ärendet ytterligare en månad. 
 
Herr Ljungberg hade vid samtal med fattigvårdsstyrelsens ordförande funnit, att 
fattigvårdsstyrelsen eller åtminstone dess ordförande ansåge kyrkvikstomten lämpligare än 
någon av de båda andra senast föreslagna alternativa tomterna. Själv sade sig talaren ej vara 
bjöd för denna tomts användning härvidlag. 
 
Beträffande arkitekt Gerles uttalande om att kyrkvikstomten vore för knapp för det ifrågasatta 
ändamålet, så vore det ej så egendomligt, då arealen ej ligger i samma nivå, varför 
byggnaderna måste läggas efter de olika höjdförhållandena, vilket naturligtvis krävde större 
utrymme. 
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Vad åter anginge Gerles invändning mot platsen för lilla vattendammen, så hade detta ej 
någon särskild saklig betydelse, ty om det blivande området komme att omfatta dammen i 
hela dess bredd, så skulle platsutrymmet bliva tillräckligt. 
 
Vidare framhöll talaren, att Blekebacken utan gensägelse kunde anses det största utrymmet 
och de bästa möjligheterna för utveckling, fast platsen icke företedde samma 
trevnadssynpunkter som området för lilla vattendammen, och dessutom vore vägen till 
Blekebacken besvärlig, varför, om det beslöts att förlägga försörjningshemmet dit, man nog 
finge vara beredd på att i sinom tid framdraga Lotsgatan, så att man undginge den skarpa 
stigningen. 
 
Yrkade bifall till förslaget om platsen för lilla vattendammen. 
 
Talaren hade dock intet att erinra sig mot ärendets bordläggning eller dess omedelbara 
avgörande men sade sig likväl vara obunden av att i sista hand, om så skulle befinnas nödigt, 
rösta för förslaget om tomt på Blekebacken för ändamålet. 
 
Herr ordföranden meddelade, att han medtagit ärendet å dagens föredragningslista, enär det 
ställts i utsikt, att arkitekt Gerles utlåtande skulle hava inkommit vida tidigare än vad som 
blivit fallet. 
 
Vidare framhöll herr ordföranden, att ett eventuellt beslut i denna tomtfråga ej innebure något 
som helst ställningstagande med hänsyn till sättet för tomtens bebyggande, utan hade 
fattigvårdsstyrelsens fria händer att efter rådfrågandet av arkitekt framkomma med dylikt 
förslag. 
 
Herr Sterner ansåg tiden vara inne för frågans omedelbara avgörande, då det av de långvariga 
diskussionerna i densamma tydligen framginge, att man ej kunde använda någon mindre tomt 
saknade utvecklingsmöjligheter. Framhöll utvecklingsmöjligheterna med hänsyn till tomten 
på Blekebacken, och att även denna kan göras trevlig, om man vill lägga ned lika mycket i 
kostnader som beräknats för förslaget om lilla vattendammen.  
 
Ansåg ej någon rimlig anledning föreligga för vidare bordläggning av ärendet och påpekade, 
att arkitekt Gerles utlåtande vore så lätt att sätta sig in i, att det därför ej kunde tarvas uppskov 
med frågans avgörande. 
 
Understödde herr Christenssons yrkanden. 
 
Herr vice ordföranden ansåg kostnadsfrågan härvidlag synnerligen viktig och framhöll, att 
kyrkvikstomten skulle bliva billigast samtidigt som den vore mest ändamålsenlig. 
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Herr Ljungberg framhöll, att tomten på Blekebacken kommer att bliva lika dyr som tomten 
där lilla vattendammen är belägen, om den förstnämnda av dessa båda tomter skall ställas i ett 
trevligt skick. 
 
Föreslog att det till ett eventuellt beslut i ärendet måtte göras tillägg om att uppdraga åt 
fattigvårdsstyrelsen att inkomma till stadsfullmäktige och kostnadsförslag å det blivande 
försörjningshemmet. 
 
Herr Ludvig Andersson förordade tomten vid Blekebacken och instämde i yrkandena dels om 
bifall till ärendets avgörande i dag, dels om bifall till förslaget om tomtens på Blekebacken 
användning för ändamålet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av yrkandena, om ärendets avgörande i dag eller dess ytterligare 
bordläggning, förklarat propositionen på bifall till ärendets avgörande i dag vara med 
övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den som vill avgöra ärendet i dag röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att ytterligare bordlägga ärendet.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herr Luckey, Sterner, Karlson, Ludv. 
Andersson, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, 
Boeman, Lindbom, Alb. Anderson och ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, 
Ljungberg, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Evald I. Andersson, Johansson, Sörensen, 
Jonsson, Arsenius och Foss nej. 
 
Med 12 ja- mot 11 nejröster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att avgöra ärendet i dag. 
 
Härefter framställde herr ordföranden proposition på bifall till vartdera av de tre senast 
föreliggande förslagen om plats för dylikt försörjningshem, och efter att han förklarat 
propositionen på bifall till förslaget om Blekebacken vara med övervägande ja besvarad, 
begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt frågan om Blekebacken såsom 
ja-förslag och för utrönandet av motförslag i samma votering framställt propositionen på 
bifall till vartdera av de övriga förslagen, tomten i Kyrkvik och tomten för lilla 
vattendammens belägenhet, förklarade han den förstnämnda propositionen vara med 
övervägande ja besvarad, vilket med klubbslag befästes. 
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Slutligen framställde herr ordföranden för huvudvoteringen följande voteringsproposition som 
godkändes:  
 
”Den, som vill bifalla förslaget om Blekebacken, röstar Ja; 
 
den det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla förslaget om tomten i Kyrkvik.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Luckey, Sterner, Ljungberg, 
Karlson, Ludv. Andersson, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar 
Christenson, Boeman, Lindbom, Alb. Anderson, och ordföranden ja, men herrar vice 
ordföranden, Otto Olsson, Källén, Petterson, Evald I. Andersson, Johansson, Sörensen, 
Jonsson, Arsenius och Foss nej. 
 
Med 13 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att det blivande 
försörjningshemmet skall förläggas till den på Blekebacken föreslagna tomten.  
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med herr Ljungbergs förslag uppdraga åt 
fattigvårdsstyrelsen att införskaffa och till stadsfullmäktige inkomma med ritningar och 
kostnadsförslag å ifrågavarande försörjningshem. 
 
§ 14. 
Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 14 nästlidne 
december under § 172 i protokollet bordlagda ärendet, motion av herr Lüsch om utredning 
rörande åstadkommandet av förbättrande kommunikationer för staden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen och att remittera densamma till 
valkommittén för förslags upprättande å ledamöter i dylik beredning. 
 
I samband med förenämnda ärenden förde herr vice ordföranden frågan om fiskauktioner på 
tal och framhöll, att stadsfullmäktige borde rikta sin uppmärksamhet på att något göres för 
anordnandet av sådana auktioner i Lysekil, 
 
Herr Ljungberg hemställde med anledning av detta uttalande, att stadsfullmäktige måtte 
uppdraga åt handels- och sjöfartsnämnden att taga hand om denna fråga för åstadkommande 
av skyndsam utredning. 
 
Herrar Luckey och Ludv. Andersson ansågo, att sådan utredning borde verkställas genom 
drätselkammaren. 
 
Herr Christenson framhöll nödvändigheten av att vidtaga snabba åtgärder för denna frågas 
lösning. 
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Stadsfullmäktige beslöto att bifalla herr Ljungbergs förslag i ärendet. 
 
§ 15. 
Från drätselkammaren förelåg skrivelse med anmälan om att arrendet för stadsparkens 
restaurant utlöper den 30 april den 30 april d. å., och begärdes med anledning härav 
förhållningsorder från stadsfullmäktige huru med vidare dylik utarrendering skulle förfaras.  
 
Herr Luckey föreslog, att denna utarrendering måtte ske efter enahanda grunder som, hittills 
med spirituosaservering. 
 
Herr Ljungberg framhöll lämpligheten av treårigt arrende för restauranten, så att detta 
sammanfaller med oktrojtiden för Systembolaget. 
 
Stadsfullmäktige beslöto uppdraga åt drätselkammaren att i enlighet med de i saken gjorda 
uttalandena handhava denna utarrendering på bästa sätt.  
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
AXEL LJUNGBERG. 
G. KARLSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 11 februari kl. 2 e. m. betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 

/AXEL HOLMQVIST. 
 
 

1928 Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 16 februari 1928. 
 
§ 16. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. T. f. 
borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien Josef Centerwall, övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 17. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Luckey och Sterner. 
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§ 18. 
Från renhållningsstyrelsen anmäldes, att den omvalt herrar handlanden Fritz G Olsson och 
Evald Andersson till respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 19. 
Hamnstyrelsen anmälde, att den till respektive ordförande och vice ordförande för detta år 
omvalt herrar disponenten Ludv. Andersson och rådmannen Gunnar Nyblom.  
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 20. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år omvalt herrar borgmästaren Axel Sundberg 
och kamreraren Hugo Hallgren till respektive ordförande och vice ordförande, vilken anmälan 
lades till handlingarna.  
 
§ 21. 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den omvalt herrar handlanden 
P. A. Malmrot och konsuln Alfr. Bovik till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 22. 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar 
kontraktsprosten Fritz Lüsch och redaktören Axel Ljungberg till respektive ordförande och 
vice ordförande, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 23. 
Kommunala mellanskolans styrelse anmälde, att den för innevarande år nyvalt herrar 
överläraren And. Jakobsson och redaktören Axel Ljungberg till respektive ordförande och 
vice ordförande, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 24. 
Handels- och sjöfartsnämnden anmälde. Att den för detta år till ordförande omvalt fabrikören 
herr Elis Luckey och till vice ordförande valt fabrikören herr Wiktor Lindbom. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 25. 
Från polisnämnden anmäldes, att den till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år omvalt herrar byggmästaren Rob. G. Christenson och fabrikören Rich. 
Björsell, och lades denna anmälan till handlingarna. 
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§ 26. 
Vid sitt sammanträde den 4 nästlidne januari under § 14 i protokollet beslöto stadsfullmäktige 
uppdraga åt valkommittén att upprätta förslag å fem ledamöter i beredning, som i enlighet 
med motion av herr Lüsch skulle utreda frågan om åstadkommandet av bättre 
kommunikationer för staden. 
 
Enligt föreliggande protokoll för den 13 dennes hade valkommittén föreslagit följande 
ledamöter i denna beredning: 
 
Herrar postmästaren Gösta Boeman, sammankallande, fabrikören Wiktor Lindbom, konsuln 
Alfr. Bovik, konsuln A. W. Christensson och juveleraren Gordon Wikström. 
 
Herr vice ordföranden föreslog, att antalet ledamöter i beredningen måtte ökas till sju, och att 
herrar gjutaren Karl Källén och redaktören Harald Foss måtte väljas till sådana ledmöter. 
 
Herr Christenson, som fann dylik ökning lämplig, föreslog väljandet av tvenne suppleanter i 
beredningen och att till sådana måtte väljas herrar kamreraren Hugo Hallgren och ingenjören 
O. Folke Aurell. 
 
Herr Ekblad föreslog antalet dylika suppleanter till tre och som tredje suppleant mekanikern 
herr Otto Olsson. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla förslagen om sådan ökning av beredningen och 
utföll valet vilket företogs med acklamation i enlighet med valkommitténs föreliggande 
förslag och ovannämnda tilläggsförslag såväl beträffande ledamöter som suppleanter. 
 
§ 27. 
Från handels- och sjöfartsnämnden förelåg anmälan om att nämnden, som jämlikt 
stadsfullmäktiges beslut av den 4 nästlidne januari, § 14 i protokollet, erhållit i uppdrag att 
utreda frågan om anordnandet av fiskauktioner, ansåg området öster om den så kallade 
järnvägsbryggan såsom lämplig plats för fiskauktioner, och att nämnden för frågans vidare 
utredning tillsatt en kommitté bestående av herrar disponenten Ludv. Andersson samt 
fabrikörerna Wiktor Lindbom och Elis Luckey. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 28. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få till 
byggmästaren herr C. J. Nordström försälja tomten till huset n:o 56 vid Gamla Strandgatan för 
ett pris av sex (6) kronor per kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 340 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framsällningen. 
 
§ 29. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få till 
fiskhandlaren herr Johannes E. Backman försälja tomten till huset n:o 22 vid Gamla 
Strandgatan för ett pris av fem (5) kronor och 50 öre per kvadratmeter, vilken tomt enligt 
skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 215 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden, vars yttrande drätselkammaren inhämtat, hade enligt föreliggande utdrag 
av sitt protokoll för den 13 dennes beslutit att tillstyrka denna försäljning.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 30. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få för ett pris av 
två (2) kr. per kvadratmeter försälja nyutlagd tomt inom kvarteret ”Uranus” till herr rektor 
Sigfrid Sandström, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 
675 kvadratmeter då stadsplanejämkning verkställts. 
 
Utan sådan jämkning innehåller tomten en areal av cirka 620 kvadratmeter. 
 
Drätselkammaren hade inhämtat byggnadsnämndens yttrande över denna försäljning, och 
hade nämnden enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes beslutit tillstyrka 
tillstyrka försäljning av det större området, doch att särskilt köp upprättas för vart och ett av 
de båda tomtområdena, enligt förenämnda kartskiss innehållande respektive 620 och 55 
kvadratmeter, då lagfart troligen ej kan erhållas å det mindre området, innan jämkning i 
stadsplanen fastställts. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens framställning med iakttagande 
av vad byggnadsnämnden yttrat i ärendet. 
 
§ 31. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över fabrikören herr Richard Björsells ansökan om rätt till utskänkning av 
pilsnerdricka inom Lysekils stad dels i huset n:o 81 vid Gamla Strandgatan, dels i 
Stadshotellets fastighet vid salutorget och Rosviksgatan (med n:o 32 vid Kungsgatan) under 
tiden från och med 1 april till och med den 30 september 1928. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 26 nästlidne januari beslutit göra det 
uttalandet, att den intet hade att erinra mot bifall till ifrågavarande ansökan. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för ovan sagda tid tillstyrka bifall till ansökningen, då 
personen i fråga är lämplig omhänderhava dylik servering, och då båda dessa serveringar äro 
av behovet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa serveringsställen sådan 
utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar samt efter kl. 3 e. m. å dag före sön- och 
helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga dagar i veckan. 
 
§ 32. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över Hilma Alida Johanssons besvär rörande mantalsskrivningsort för henne. 
 
Personen i fråga är sedan hösten 1927 gift med typografen Holger Gustafsson i Lysekil. 
 
Mantalsskrivningsförrättaren i Lysekil hade anfört följande i saken enligt handlingarna i 
ärendet bifogad skrivelse: 
 
”Under senaste halvåret 1926 har Johansson vistats dels på tillfälligt besök hos sin fästman i 
Lysekil, dels på tillfälligt besök hos sina föräldrar å Ellenö. 
 
Hennes vistelse under år 1926 i Lysekil anses icke vara av den beskaffenhet, att personen 
borde för år 1927 här mantalsskrivas. 
 
Sedermera har Johansson, enligt intyg från härvarande pastorsämbete, den 8 juli 1927 
avlämnat flyttningsbetyg från Uddevalla till Lysekil, och har Johansson på grund härav 
jämväl blivit för år 1928 i Lysekil mantalsskriven.” 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige enhälligt att instämma i detta 
yttrande. 
 
§ 33. 
Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län utslag över polismännens i 
Lysekil besvär mot stadsfullmäktiges beslut av den 12 november 1926 rörande deras 
löneförmåner förelåg, och hade Kungl. Maj:ts Befallningshavande funnit skäligt ogilla de 
anförda besvären. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 34. 
Från polisnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Protokoll, fört vid sammanträde med polisnämnden i Lysekil den 26 januari 1928. 
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Närvarande: herrar Rob. G. Christenson, Rich. Björsell, Karl Källén och Carl E. Carlsson 
samt vid protokoll undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. --- 
§ 2. --- 
§ 3. Företogs fortsatt behandling från ett tidigare sammanträde uppskjutna frågan om pension 
åt stadens ordinarie polismän, och företogs införskaffad utredning dels utvisande kostnaden 
för polismännens inlösande i Sveriges kommunalanställdas pensionskassa och dels 
innefattande ett från Svenska Stadsförbundet inkommet förslag till pensionsbestämmelser, i 
den händelse själv skulle pensionera polismännen. 
 
Med hänsyn till de stora kostnader skulle drabba staden, ansåg sig polisnämnden böra föreslå, 
att för närvarande något beslut icke fattades i pensionsfrågan. 
 
Nämnden ansåg det kunna antagas, att, innan pensionsfrågan för stadens vidkommande bleve 
fullt aktuell, erfarenhet skulle kunna inhämtas från andra likställda orter, varjämte även 
sammolikt kunde påräknas prejudikat i liknande pensionsärenden. 
 
Som ovan 
GUNNAR NYBLOM. 
 
Justeras: 
ROB. G. CHRISTENSON. 
C. E. CARLSSON.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att ansluta sig till detta förslag. 
 
§ 35. 
Från herr Foss förelåg motion om att stadsfullmäktige måtte göra framställning till 
vederbörande rörande förbättrade tåg- och postförbindelser för staden. 
 
Härjämte förelåg färslag från motionären att i staden tillställas Kungliga Järnvägsstyrelsen. 
 
Herr Fors anförde en del omständigheter, som talade för att på nytt göra sådan framställning 
motionen avsåge. 
 
Herr ordföranden relaterade det samtal han haft med postdirektören Wennquist och åtskilliga 
funktionärer i statens järnvägars andra distriktsförvaltning, däribland distriktschefen Löfmark, 
varvid frågan om dylika förbättrade förbindelser dryftats samt framlade följande modifierade 
förslag till skrivelse att rörande sådana förbättrade tågförbindelser tillställas Kung. 
Järnvägsstyrelsen: 
 
”Till Kungliga Järnvägsstyrelsen, Stockholm. 
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Frågan om förbättrade tåg- och postförbindelser på morgnarna är ett av de spörsmål, som stå 
på dagordningen i av densamma beroende orterna i mellersta och norra Bohuslän, vilka nu i 
postalt avseende lida under ett osäkerhetstillstånd, då den nuvarande provisoriska och för 
åtminstone de större affärsmännen med ekonomiska uppoffringar åstadkomma 
postförbindelsen mellan Öxnered – Uddevalla i anslutning till tåg n:o 1.550 å Bohusbanan är 
synnerligen oviss. 
 
Lysekils stadsfullmäktige gjorde redan förra året en framställning om sådan ändrig i 
tidtabellen för nattsnälltåget från Stockholm å västra stambanan, att direkt förbindelse mellan 
detta och Uddevalla skulle åstadkommas i Herrljunga via U. V. H. J., i vilket fall tåg n:o 
1.550 å Bohusbanan skulle kunna senareläggas. Härigenom skulle särskilt den tidigare 
postförbindelsen vara tryggad till avsevärt gagn för mellersta och norra Bohusläns handel, 
industri och fiske. 
 
Lysekils stadsfullmäktige anhålla därför vördsamt, att Kungliga Järnvägsstyrelsen måtte 
beakta och tillmötesgå denna välgrundade framställning, som icke endast berör staden Lysekil 
utan ett invånareantal, som kan räknas upp endast till 100.000. 
 
Lysekil den 16 februari 1928. 
 
Å Lysekils Stadsfullmäktiges vägnar 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande. 
 
 /Axel Holmqvist, 
 Sekr.” 
 
Härjämte förelåg förslag från Uddevalla till sådan framställning. 
 
Sedan motionären förklarat sig vilja biträda det av herr ordföranden framlagda förslaget till 
dylik skrivelse, och herr Boeman lämnat åtskilliga kompletterande uppgifter i frågan beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt att antaga detta förslag till sådan skrivelse. 
 
§ 36. 
Från stadsfullmäktiges vice ordförande, riksdagsmannen herr Carl Brännberg förelåg motion 
om att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt folkskolestyrelsen att verkställa utredning och 
kostnadsberäkning om fri skoltandvård, i främsta rummet åt barn, vilkas föräldrar äro att 
hänföra till mindre bemedlade, och vilken utredning borde vara verkställd i så god tid, att 
frågan kan tagas under omprövning vid uppgörandet av nästa års budget. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, hurusom åtskilliga andra kommuner redan ombesörjt dylik 
tandvård och yrkade bifall till motionen. 
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Herr ordföranden erinrade om att staden redan för cirka femton år sedan haft denna fråga uppe 
till behandling, men att det på grund av ekonomiska skäl ej varit möjligt realisera densamma. 
 
Talaren var viss om att folkskolestyrelsen skulle göra sitt bästa för att allsidigt utreda frågan. 
 
Herr vice ordföranden tackade för den välvilja herr ordföranden hyste för saken.  
 
Herr Ljungberg fann det egendomligt med denna motions tillkomst och framhöll, att frågab 
varit uppe i drätselkammaren vid behandlingen av Pilsnerdricksutskänkningsbolagets 
vinstmedelsfördelningsförslag. 
 
Herr vice ordföranden sade sig emellertid ej hava hyst den tanken att genom denna motion 
vilja förbigå någon. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med motionen 
överlämna densamma till folkskolestyrelsen för sagda åtgärders vidtagande. 
 
§ 37. 
En förteckning över vid 1927 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige förelåg enligt --- 
Bilaga N:o 13, 1927, vilken bilaga före detta sammanträde utdelats i tryck till 
stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Rörande frågan om adressnumrerings införande meddelade herr ordföranden, att detta 
uppdrag till byggnadsnämnden skulle utföras under innevarande år. 
 
Beträffande den till parkstyrelsen remitterade museifrågan hemställde herr Ljungberg till 
denna styrelses ordförande, herr Christenson, att yttrande måtte till stadsfullmäktige inkomma 
under detta år. 
 
Med anledning av denna hemställan meddelade herr Christenson, att ärendet skulle upptagas 
till behandling inom parkstyrelsen snarast möjligt, men att frågan erbjöde åtskilliga 
svårigheter. 
 
I övrigt föranledde denna förteckning ej någon diskussion. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
JOHN STERNER. 
ELIS LUCKEY. 
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Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 16 mars 1928 kl. 1 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH, 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1928 Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 8 mars 1928. 
 
§ 38. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Luckey, Sterner och Sörensen voro 
frånvarande med anmälda förfall, herr vice ordföranden på grund av riksdagsmannauppdrag 
och hr Luckey i följd av sjukdom. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien Josef Centerwall, övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 39. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 40. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Harald Foss och Alb. 
Anderson. 
 
§ 41. 
Den för utredning av frågan om åstadkommandet av bättre kommunikationer för staden 
tillsatta beredningen anmälde, att den valt herrar postmästaren Gösta Boheman och konsuln 
A. W. Christenson till respektive ordförande och vice ordförande, och lades denna anmälan 
till handlingarna. 
 
§ 42. 
Från drätselkammaren förelågo följande skrivelser rörande tomtförsäljning m. m.  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 14 februari 
1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Fritz G. olsson, Elmqvist och 
Foss samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
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§ 29. Till förnyad behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 30 
nästlidne januari under § §9 i protokollet bordlagda ärendet herr Fritof Ekelunds och hans 
hustrus ansökan om tomtköp. 
 
Vid nämnda sammanträde erhöllo herrar ordföranden och stadsingenjören i uppdrag att med 
hänsyn till vissa av sökandena uttalade önskemål beträffande tomten n:o 7 inom kvarteret 
”Merkurius” konferera med sökandena rörande dessa önskemål, vilka avsågo gatas och 
ledningars framdragande till tomten. 
 
Herr ordföranden meddelade nu, att sökandena förklarat sig villiga att bidraga med 1,500 
kronor till detta arbete. 
 
Stadsingenjören hade upprättat följande kostnadsförslag, vilket nu förelåg: 
 
”Kostnadsberäkning för framdragande av vatten- och avloppsledningar i Gullmarsgatan från 
nuvarande ledningar fram till tomt n:o 7 kvarteret ”Merkurius samt gatans planering och 
provisoriska ordnande. 
 
I gatan nedlägges 3” gjutna vattenledningsrör och 9” för avlopp. Gatan planeras och förses 
med stödjemur mot doktor Fries tomt. Till planering erforderlig sten antages sådan erhållas 
dels vid rörgravssprängningen, dels och vid röjningen av tomterna. Fyllnadsämnen till 
rörgraven anskaffas. Gatan ordnas med en enkel makadambeläggning. 
 
85 meter gjutna rör   382:50 
85 ” cementrör   255:- 
45 ” schaktning i mycken stenbunden mark 225:- 
40 ” bergsprängning   800:- 
150 kbm jordfyllnad i rörgraven  750:- 
30 kvadratmeter stödjemur   450:- 
Planering och gatans provisoriska iordningställande 737:50 
   Kronor 3,600:- 
 
Lysekil den 3 februari 1928. 
  SVEN H. LUNDGREN”. 
 
För vinnande av vidare besked rörande ett annat tomtärende, vilket lämpligen borde behandlas 
i samband med detta bordlades ärendet för att kunna återupptagas till behandling inom 
kammaren så tidigt, att det kan föreligga i stadsfullmäktige första dagarna nästinstundande 
månad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 5 mars 1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Fritz G. Olsson, Ekblad och Foss samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 39. Till förnyad behandling upptogs ingenjören herr Fritiof Ekelunds och hans hustrus vid 
drätselkammarens sammanträde den 14 nästlidne februari under § 29 i protokollet bordlagda 
ansökan om att få köpa tomten n:o 7 inom kvarteret ”Merkurius”, vilken tomt enligt 
ansökningen bilagd kartskiss innehåller en areal av 441 kvadratmeter. 
 
Tomten ingår i fastställd tomtindelning, vadan byggnadsnämnden ej behövt yttra sig över 
denna försäljning. 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till sökanden 
försälja tomten i fråga för ett pris av tre (3) kronor per kvadratmeter. 
 
Tillika beslöt kammaren att, för den händelse denna försäljning kommer till stånd, antaga 
sökandens anbud om att lämna ett bidrag å 1,500 kronor för gatas och ledningars 
framdragande till tomten, vilket belopp skulle erläggas till stadskassan samtidigt med att 
köpeskillingen för tomten gäldas. 
 
Vidare beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige föreslå, att vatten- och avloppsledningar i 
Gullmarsgatan framdragas till ovannämnda tomt, samt att gatan dit planeras och provisoriskt 
ordnas, allt för en kostnad enligt stadsingenjörens beräkning av 3,600 kronor, varav, då 
förenämnda bidrag med 1,500 kronor avräknas, återstår 2,100 kronor, detta under 
förutsättning av att denna tomtförsäljning kommer till stånd. 
 
Slutligen beslöt kammaren hos stadsfullmäktige föreslå, att beloppet, kronor 2,1++, för 
ändamålet förskotteras av jordkassan för att återbetalas efter senare tomtförsäljningar inom 
samma kvarter, då de kostnader, som för sagda arbeten belöpa på staden komma att inräknas i 
blivande köpeskillingar för de respektive tomter inom kvarteret, vilka bliva försålda. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Då dessa skrivelser lästs, yttrade herr Ekblad, att man på en felaktig princip genom att 
framdraga gator samt vatten- och avloppsledningar till nybyggda hus, då gamla stadsdelar 
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ännu äro i avsaknad av dylika förmåner. Tal. sade sig hava framfört denna åsikt vid ärendets 
behandling i drätselkammaren, ehuru han dock ej reserverat sig mot beslutet i fråga. 
 
Herr Ljungberg erinrade om att drätselkammaren vid de trenne sammanträdena denna fråga 
behandlats varit enig i saken och framhöll, att man ej med fog kunde säga nej till ett så gott 
anbud, som det sökandena härvidlag gjort. Tillika påpekade talaren att de intilliggande 
tomterna komme att betinga ett vida högre pris, då ifrågavarande arbeten utförts, än vad de för 
närvarande göra. Gjorde vidare det uttalandet att man icke hade någon grund för det 
påståendet, att vissa stadsdelar blivit tillbakasatta med hänsyn till dylika arbeten, då man 
städse sökt att i mån av ekonomiska resurser tillmötesgå önskningarna från stadens skilda 
delar, beträffande sådana arbeten. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens föreliggande förslag. 
 
Herr Christenson hyste samma uppfattning i saken som herr Ljungberg och framhöll, att varje 
om dylika arbeten måste prövas, och att drätselkammaren i detta fall sökt tillämpa samma 
affärsprinciper, som varje jordägare skulle hava gjort. 
 
Understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, dels att till 
sökandena göra denna tomtförsäljning för det av drätselkammaren föreslagna priset, dels att 
antaga sökandenas anbud om dylikt bidrags lämnande för gatas och ledningars framdragande 
till tomten, vilket bidrag skall erläggas till stadskassan samtidigt med köpeskillingens 
gäldande. 
 
Vidare beslöt stadsfullmäktige, ävenledes utan votering, att låta utföra ifrågavarande arbeten 
för en kostnad av 3,600 kronor, varav då förenämnda bidrag avräknats, återstår 2,100 kronor, 
vilket belopp skulle utgå enligt drätselkammarens anvisning. 
 
Såsom villkor för dessa arbetens utförande förutsatte stadsfullmäktige dock att denna 
tomtförsäljning kommer till stånd. 
 
§ 43. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till åkaren 
herr Adolf Karlsson försälja tomten n:o 8 inom kvarteret ”Mjölnaren”, för ett pris av en (1) kr. 
per kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 
570 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 44. 
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Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få till 
stadsingenjören herr Sven. H. Lundgren försälja tomten n:o 5 inom kvarteret ”Flaggberget”, 
vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 870 kvadratmeter, 
och föreslogs i skrivelsen att 200 kvadratmeter betalas med fem (5) kronor per kvadratmeter 
och återstoden, cirka 670 kvadratmeter, med 75 öre per kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 45. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 
Aktiebolaget Plåtmanufaktur, Göteborg, försälja tomt i Rinkenäs för ett pris av sju (7) kronor 
och 50 öre per kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal 
av cirka 1.000 kvadratmeter. 
 
Drätselkammaren hade inhämtat byggnadsnämndens yttrande över denna försäljning, och 
hade nämnden enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 7 dennes beslutit att 
tillstyrka dylik försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande framställning. 
 
§ 46. 
Från fattigvårdsstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokoll, hållet med fattigvårdsstyrelsen i Lysekil den 28 februari 1928. 
 
Närvarande: styrelsen fulltalig jämte prosten Lüsch. 
 
 
§ 654. Sjukhemmets föreståndarinna, fru Karlssons bordlagda begäran om utsträckt semester, 
kostpengar under semestern med 2 kr. per dag samt framtida pension företogs ånyo till 
behandling. 
 
Då fru Karlsson vid hemmets skötsel visat stor duglighet, arbetsförmåga och ett varmt 
intresse, och då hennes tjänst är mycket krävande, och nattvak över de sjuka ofta förekommer, 
beslöt styrelsen enhälligt och med instämmande av prosten Lüsch att överlämna 
förestånderskans skriftliga begäran till stadsfullmäktige med styrelsens varma förord för en 
månads årlig semester och till kost under tiden 2 kr. per dag eller samma förmåner, som 
sjuksköterskor i hennes tjänsteställning allmänt åtnjuta. 
 
Som ovan 
EMIL LÖFBERG. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betyga 
 GURLI KARLSSON. A. J. NORDMARK.” 
 
Härjämte förelåg ifrågavarande befattningshavares skrivelse till fattigvårdsstyrelsen i ärendet. 
 
Sedan dessa skrivelser lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt med fattigvårdsstyrelsens 
föreliggande skrivelse rörande denna semesterfråga. 
 
Den av befattningshavaren i fråga gjorda framställningen till fattigvårdsstyrelsen rörande 
framtida pensionering föranledde ingen stadsfullmäktiges åtgärd, och hade denna styrelse ej 
herrer sig i denna sak. 
 
§ 47. 
Från renhållningsstyrelsen förelåg för stadsfullmäktige prövning och godkännande ett mellan 
nämnda styrelse och åkaren J. V. Johansson i Lysekil upprättat kontrakt för renhållningens 
verkställande i staden under en tid av tre och ett halvt år, räknat från och med den 1 juli 1928 
till och med 31 december 1931, för ett årligt arvode av 8,500 kr. 
 
Härjämte förelåg en skrivelse från de nuvarande renhållningsentreprenörerna, herrar Adolf 
Fredrik Hansson och Axel Johansson, med framställning om att de för nämnda belopp måtte 
få åtaga sig ifrågavarande renhållning. 
 
Herr Fritz G. Olsson framhöll i sin egenskap av renhållningsstyrelsens ordförande, att de 
nuvarande entreprenörerna skött sitt arbete på ett utmärkt sätt, men at de dock tidigare velat 
höja entreprenadsumman till 12900 kronor, en sak varå renhållningsstyrelsen ej alls 
reflekterat. Efter ytterligare respittid för dem hade entreprenad utlysts, och bland fyra anbud 
hade styrelsen stannat vid det lägsta, vilket det även ville hos stadsfullmäktige förorda till 
antagande, då de nuvarande entreprenörernas anbud ej inkommit i behörig tid. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna det föreliggande kontraktet. 
 
§ 48. 
Kungl. Maj:ts Befallningshavandes i Göteborgs och Bohus län kungörelse angående förbud 
mot förtäring av rusdrycker eller pilsnerdricka å gator och allmänna platser i Lysekil förelåg i 
enlighet med stadsfullmäktige i Lysekil den 24 november 1927 fattade beslut. 
 
Kungörelsens lades till handlingarna. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
HARALD FOSS. 
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ALBERT ANDERSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 16 mars 1928 kl. 1 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
1928 Lysekils N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 19 april 1928. 
 
§ 49. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden och Karlsson voro frånvarande med 
anmälda förfall, den förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien Josef Centerwall, övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 50 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 51.  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lindbom och Arsenius. 
 
§ 52. 
Parkstyrelsen anmälde, att till dess respektive ordförande och vice ordförande för detta år 
omvalts herrar byggmästaren Rob. G. Christenson och brandchefen Gust. A. Löfgren. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 53. 
Vid sitt sammanträde den 27 augusti 1924 under § 107 i protokollet beslöto stadsfullmäktige 
att till parkstyrelsen för dess yttrande remittera följande tvenne skrivelser:  
 
Från Fornminnessällskapet Vikarvet med begäran att stadsfullmäktige åt detsamma måtte för 
billigt pris försälja en tomt i och för uppbyggande av ett bohuslänskt museum i Lysekil, och 
hade sällskapet ansett såsom lämplig sådan tomt övre delen av tullträdgården. 
 
Från konsortiet till befrämjande av Lysekils museifråga med hemställan om att 
stadsfullmäktige måtte för samma ändamål reservera en tomt i Flaggberget enligt skrivelsen 
bilagd kartskiss. 
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Innan dessa skrivelser förelågo i stadsfullmäktige, hade de av stadsfullmäktiges herr 
ordförande remitterats till drätselkammaren, som behandlat dem som ett enda ärende, och 
hade drätselkammaren icke kunnat finna någon av de för ändamålet föreslagna tomterna 
lämplig, varför den förslagsvis förordat upplåtande av nyttjanderätten till en plats i 
stadsparken för sådant museums uppförande. 
 
Från parkstyrelsen förelåg nu med anledning av den beslutade remissen en så lysande 
underrättelse: 
 
”Utdrag ur protokollet, fört vid sammanträde med Parkstyrelsen den 13 mars 1928. 
 
Närvarande………………………………………………………………………………………
………………………………………………………………………………………………….. 
 
§ 4. Bordlagda ärendet angående plats i stadsparkens nordvästra hörn för ett bohuslänskt 
museum upptogs till behandling. 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att parkens ringa utrymme ej bör tagas i anspråk för en byggnad, 
som kanske redan om några år behöver utvidgas. Vidare skall ju även enligt stadsplanen 
Korsgatan framdragas å parkens norra sida ned till Drottninggatan. 
 
Herr ordföranden genmälte, att en mindre museibyggnad skulle pryda parken bättre än de 
nuvarande byggnaderna, isbingen m. fl. 
 
Efter att samtliga ledamöter yttrat sig i frågan, beslöts att avstyrka upplåtande av plats. 
 
Lysekil som ovan 
AUG. F. JACOBSSON. 
 
Justeras: 
ROB. G. CHRIHENSSON. 
 
Rätt utdraget betygar 
ROB. G. CHRISTENSON.” 
 
Herr Ljungberg föreslog, att ärendet, särskilt med hänsyn till frågan om gatureglering måtte 
återremitteras till drätselkammaren, vilket förslag stadsfullmäktige enhälligt biföllo. 
 
§ 54. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 7 februari 1924 under § 31 i protokollet att 
lämna byggnadsnämnden i uppdrag utförandet av adressnumrering för staden. 
 
Sådant förslag förelåg nu jämte följande skrivelse från byggnadsnämnden: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 3 april 
1928. 
 
Närvarande: 
…………………………………………………………………………………………………
………………………………………………………………………………………………… 
 
§ 33. Stadsfullmäktige hade genom den 7 februari 1924 under § 31 i protokollet överlämnat 
frågan om adressnumrerings införande i staden till byggnadsnämnden. 
 
Vid dagens sammanträde förelåg ett av stadsingenjören upprättat förslag till tomt- och 
adressnumrering, vilket förslag utarbetats på grundval av det nu på Kunglig Maj:ts prövning 
beroende förslaget till ändring av stadsplan och byggnadsbestämmelserna.  
 
Byggnadsnämnden genomgick nu förslaget särskilt med hänsyn till systemet för den nya 
adressnumreringen och beslöt ävenledes att godkänna detsamma samt att för underlättande av 
detsammas genomförande låta upprätta en förteckning angivande dels nu gällande nummer, 
dels det nya. 
 
Samtidigt beslöts med överlämnandet av till förslaget hörande karta bringa beslutet till 
drätselkammarens och stadsfullmäktiges kännedom. 
 
Som ovan. 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygas 
 SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes hade drätselkammaren beslutit 
att hos stadsfullmäktige göra det uttalandet, att den intet hade att mot förslaget erinra, men 
kammaren hade dock velat framhålla, att vid en framtida tomtdelning staden ej i allt borde 
anses vara bunden av de nu förslagsvis uppdragna tomtlinjerna. 
 
Herr ordföranden erinrade om, att detta vore ett fyra år gammalt ärende eller egentligen ännu 
äldre, då det ursprungliga varit hänskjutit till en kommitté, vilken dock intet i saken uträttat, 
varför stadsfullmäktige uppdragit åt byggnadsnämnden att utföra ifrågavarande numrering. 
 
Framhöll tillika ärendets brådskande natur, då adressändringen skulle ligga till grund för 
mantalsskrivningen och hemställde med anledning härav, att stadsfullmäktige redan i dag 
måtte fatta beslut i ärendet. 
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Herr Ljungberg meddelade, att drätselkammaren endast flyktigt haft tillfälle att taga del av 
detta förslag, men att kammaren litat på byggnadsnämnden och stadsingenjören utredning i 
saken. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna förslaget i enlighet med det av 
drätselkammaren gjorda uttalande. 
 
§ 55. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 5 mars 1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Fritz G. Olsson, Ekblad och Foss samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 44. Från vattenstyrelsen förelåg skrivelse med anledning av herrar Klas Zetterströms och 
Ragnar Johansson ansökan om att vatten- och avloppsledningar måtte framdragas i Stengatans 
övre del under andra kvartalet i år mot att sökandena bidraga till detta arbete med 350 kronor. 
 
Enligt av stadsingenjören år 1926 upprättat förslag skulle kostnaden för dessa ledningars 
framdragande uppgå till ett belopp av 1,300 kronor, varav för vattenledning 725 och för 
avloppsledning 575 kronor. 
 
Vattenstyrelsen hade beslutit att drätselkammaren tillstyrka utförandet av detta ledningsarbete 
snarast möjligt, då synnerligen stort behov synes föreligga för sökandena härvidlag. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära anslags beviljande för ifrågvarande 
arbetets utförande så snart ske kan under innevarande år på villkor att sökande, då arbetet 
påbörjas, inbetala det sålunda erbjudna beloppet till stadskassan.  
 
Vidare beslöt kammaren hos stadsfullmäktige föreslå, att den i detta fall på staden belöpande 
summan, 950 kronor, upptages i 1929 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Ekblad ansåg det principiellt oriktigt, att somliga fastighetsägare skola deltaga i 
kostnader för gatu-, vatten- och avloppsledningarna, då däremot andra få sådana arbeten 
utförda på stadens bekostnad. 
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Herr Ljungberg medgav, att denna anmärkning kunde ha ett visst fog för sig, men att man 
dock i praktiken ej alltid finge följa bestämda principer och framhöll, att drätselkammaren 
tänkt sig förorda hela ifrågavarande gatas förseende med vatten- och avloppsledningar under 
nästa år, men då tvenne fastighetsägare önskat få en del sådana arbeten utförda redan i år, så 
hade de nu erbjudit sig lämna till desamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande framställning, 
och skulle det på staden för ändamålet belöpande beloppet, kronor 950, upptagas i 1929 års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
§ 56. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren på grund av från den av 
stadsfullmäktige tillsatta kommunikationsberedningen gjord framställning ett anslag å 300 
kronor för uppsättandet av vägvisare på följande ställen: 
 
1) Vid avtagsvägen till Stångenäset å stora landsvägen Göteborg – Strömstad. 
2) Vid vägen till Bokenäslandet inom Herrestads socken å samma stora landsväg.  
3) I korsningen av statens järnvägars billinje i Bärfendal och vägen till Hallinden. Härjämte 
förelåg kommunikationsberedningens skrivelse i ärendet till drätselkammaren. 
 
Drätselkammaren hade förslagit, att beloppet för ändamålet måtte anvisas att utgå av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja detta anslag att utgå enligt drätselkammarens 
anvisning. 
 
§ 57. 
Från styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk får härmed vördsamt, att förbrukningsavgifterna 
för taxorna III IV under 2 och 3, kvartalen sänkas från nuvarande 10 öre till 8 öre per kWh. 
 
Denna sänkning föreslås tillämpad f. o. m. innevarande år. 
 
I samband härmed vill styrelsen meddela, att den tagit frågan om sänkning av samtliga nu 
gällande taxor under omprövning, och det är styrelsens avsikt att inom den närmaste tiden 
förelägga stadsfullmäktige nytt förslag till taxor, avsedda att tillämpas f. o. m. 1929. 
 
Lysekil den 16 april 1928. 
 
STYRELSEN FÖR LYSEKILS STADS ELEKTRICITETSVERK 
FRITZ LÜSCH, 
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Ordförande. 
 
 /Ivar Hyllengren.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla förslaget i fråga. 
 
§ 58. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till ingenjören 
herr Fritiof Ekelund och hans hustru försälja tomten n:o 8 inom kvarteret ”Merkurius” för ett 
pros av två (2) kronor och 25 öre per kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd 
kartskiss innehåller en areal av 442 kvadratmeter. 
 
Då tomten ingår i fastställd tomtindelning, hade drätselkammaren ej ansett det nödigt inhämta 
byggnadsnämnden yttrande över denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 59. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att få till herr konsul 
Alfr. Bovik för ett pris av två (2) kronor och 25 öre per kvadratmeter försälja tomt inom 
kvarteret ”Venus” vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 
575 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 60. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få för ett pris av 
kronor en (1) per kvadratmeter försälja n:o 4 inom kvarteret ”Blekebacken” till stenhuggaren 
herr Rudolf Carlsén, vilken tomt enligt skrivelsen bifogad kartskiss innehåller en areal av 
cirka 440 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
§ 61. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få till 
handlanden herr Sven Pettersson Ekblad för ett pris av 50 öre per kvadratmeter försälja ett 
område inom kvarteret ”Blekebacken” att tilläggas tomten till huset n:o 12 vid Bansviksgatan, 
vilket område enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 115 kvadratmeter. 
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Enligt stadsfullmäktiges protokoll för den 27 juni 1918, § 111, hade byggnadsnämnden 
beslutit tillstyrka försäljning av ifrågavarande område. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
I detta beslut deltog ej herr Ekblad. 
 
§ 62. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få för ett pris av 
50 öre per kvadratmeter till fru Hulda Olsson försälja ett område att tilläggas tomten till huset 
n:o 10 inom kvarteret ”Blekebacken”, vilket område enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 72 kvadratmeter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 63. 
Års- och revisionsberättelser för år 1927 över Lysekils föreläsningsförenings jämte dess 
folkbiblioteks räkenskaper och förvaltning förelågo, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den  
tid revisionen omfattade. 
 
§ 64. 
Revisionsberättelse över Lysekils skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1927 
föredrogs, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan, bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 65. 
Förvaltnings och revisionsberättelser över Systemaktiebolagets i Lysekil räkenskaper och 
förvaltning för år 1927 förelågo, och hade stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande bolags 
förvaltning och verksamhet under sagda tid erinra. 
 
Berättelserna lades till handlingarna. 
 
§ 66. 
Redogörelse för Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskolas verksamhet 
under läsåret 1927-1928 förelågo. 
 
Sedan det huvudsakliga av redogörelsen lästs, beslöto stadsfullmäktige lägga densamma till 
handlingarna. 
 
§ 67. 
Från nykterhetsnämnden förelågo en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Nykterhetsnämnden i Lysekil får härigenom författningsenligt meddela, att nämnden under år 
1927 avhållit 8 sammanträden, vid vilka 8 personer inom samhället varit föremål för 
behandling och åtgärder. 
 
Något interneringsfall å statens alkoholistanstalt har under året icke förekommit.  
 
Lysekil den 21 mars 1928. 
 
Å Nykterhetsnämndens vägnar: 
EMIL LÖFBERG.” 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 68. 
Kungl. Maj:ts Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten begärt 
stadsfullmäktiges yttrande över yttrande och förslag angående revision av gällande 
förordningar om kommunalstyrelse på landet och i stad m. m. 
 
Herr ordföranden hade upprättat följande förslag till dylikt yttrande: 
 
”Anordnande att avgiva utlåtande över yttrande och förslag angående revision av gällande 
förordningar om kommunalstyrelse på landet och i stad m. m. få Lysekils stadsfullmäktige 
efter att hava begränsat sin granskning till frågan om kommunalstyrelse i stad tillstyrka en 
revision i den riktning förslaget angiver. 
 
Visserligen äro nyheterna icke så få, så i fråga om fondering, förtydligande av 
bestämmelserna för nya anslag och behov, stadgandet av högre böter för förfallolöst 
uteblivande, för att nu nämna några, men vad som förslagsvis, synes stå i god 
överensstämmelse såväl med tidsomständigheterna som de erfarenheter, som under senare år 
vunnits på det kommunala området.” 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga för att såsom eget yttrande i ärendet 
avgivas. 
 
§ 69. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över fabrikören herr Rich. Björsells ansökan om rätt till utskänkning av pilsnerdricka 
inom Lysekils stad dels i huset n:o 81 vid Gamla Strandgatan, dels i Stadshotellets fastighet 
vid salutorget och Rosviksgatan (med n:o 32 vid Kungsgatan) under tiden från och med den 1 
oktober 1928 till och med den 30 september 1929. 
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Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 12 dennes beslutit göra det uttalandet, att 
den intet hade att erinra mot bifall till ifrågavarande ansökan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för ovan sagda tid tillstyrka bifall till ansökningen, då 
personen i fråga är lämplig omhänderhava dylik servering, och då båda dessa serveringar äro 
av behovet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa serveringsställen sådan 
utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar samt efter kl. 3 e. m. å dag före sön- och 
helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga dagar i veckan. 
 
§ 70. 
Kungl. Majt:s Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten 
infordrat stadsfullmäktiges yttrande med anledning av polismannens i Lysekil besvär hos 
Konungen över Kungl. Maj:ts Befallningshavandes i länet utslag den 31 december 1927 
angående deras tjänste- och löneförhållanden. 
 
Polisnämnden, vars yttrande och i ärendet inforats, hade enligt föreliggande skrivelse av den 
10 dennes beslutit att för sin del såsom yttrande åberopa vad nämnden tidigare i ärendet 
anfört. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att såsom yttrande i ärendet instämma i polisnämndens 
nyssnämnda beslut och att hänvisa till sitt den 10 februari 1927 enligt § 31 i protokollet 
fattade beslut, genom vilket stadsfullmäktige i enlighet med polisnämndens yttrande hävdade 
den meningen, att de fastställda lönerna äro skäliga och tjänstgöringen lindrig, varför det 
hemställdes till Kungl. Maj:ts Befallningshavande i länet, att bemälda polismäns besvär 
såsom obefogade måtte lämnas utan avseende, vilket ock jämlikt ovannämnda utslag blev 
Kungl. Maj:ts Befallningshavandes beslut. 
 
§ 71. 
Med anledning av stadsfullmäktiges remiss den 4 januari i år förelåg från handels- och 
sjöfartsnämnden en så lydande skrivelse: 
 
”Protokoll, fört vid sammanträde med Lysekils handels- och sjöfartsnämnd den 14 april 1928. 
 
Närvarande: herrar Emilius Hörman, Ludv. Andersson, Wiktor Lindbom, J. A. Jacobsson, 
Rich. Björsell, Axel Olsson och Elis Luckey. 
 
§ 1. Till behandling upptogs från stadsingenjören inkommet förslag med ritning och 
kostnadsberäkning för uppförande av packskjul (öster om godsmagasinet) för fiskauktioner. 
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Nämnden beslöt enhälligt efter diskussion att med ärendet ingå till stadsfullmäktige att föreslå 
uppförande av ett packskjul enligt stadsingenjörens förslag, samt att kostnaderna härför 
bestridas av stadskassan. 
 
§ 2. Beträffande den föreslagna 20 meters förlängningen av den så kallade järnvägsbryggan 
föreslår nämnden, att detta arbete utföres och bekostas av hamnen. 
 
§ 3. Nämnden föreslår att en kommitté på tre personer tillsättes, vilken tillsammans med 
stadsingenjören får i uppdrag att övervaka byggnadens uppförande samt uppsätta förslag till 
reglemente för fiskauktionernas hållande, tillsättande av auktionsförrättare ävensom att 
utarbeta förslag till instruktion för och arvode åt denne. 
 
§ 4. Nämnden uttalade enhälligt, att för vinnande av bättre utrymme, borde det till 
fiskhandlaren Carl Johansson utarrenderade området snarast uppsägas. 
 
§ 5. Till justeringsmän utsågos herrar Wiktor Lindbom och Rich. Björsell. 
 
Lysekil som ovan. 
ELIS LUCKEY. 
 
Justeras: 
WIKTOR LINDBOM. 
RICH. BJÖRSELL.” 
 
Härjämte förelåg det i föreliggande skrivelse nämnda förslaget med tillhörande handlingar. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den nu uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr ordföranden yrkade ärendets remiss till drätselkammaren. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att även hamnstyrelsen borde yttra sig i denna sak och föreslog remiss 
dit. Fann det tråkigt om drätselkammaren skulle behöva uppsäga ett så nyligen tillträtt arrende 
som det i den föreliggande skrivelsen nämnda. 
 
Herr Foss understödde remissförslagen och framhöll lämpligheten av att redan i dag för tids 
vinnande tillsätta den sålunda föreslagna kommittén. 
 
Herr Lindbom lämnade åtskilliga upplysningar om huru handels- och sjöfartsnämnden tänkt 
sig ordnandet av den ifrågavarande angelägenheten. 
 
Herr Luckey framhöll, att man icke ginge frågan i förväg genom en kommittés tillsättande och 
föreslog såsom ledamöter i densamma herrar fabrikören Wiktor Lindbom, byggmästaren Rob. 
G. Christenson, fiskhandlaren Carl Mattsson och stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
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Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige remittera ärendet rörande 
ifrågavarande fiskauktioner dels till drätselkammaren och hamnstyrelsen, dels till en 
kommitté, vilken skulle upprätta förslag dels till sättet för fiskauktionernas hållande och 
reglemente för desamma, dels instruktion för auktionsförrättaren. Även skulle kommittén göra 
den ekonomiska utredning, som i saken kunde befinnas nödig. 
 
Till ledamöter i denna kommitté valdes de av herr Luckey föreslagna personerna med herr 
Lindbom såsom sammankallande. 
 
§ 72. 
En så lydande skrivelse förelåg: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
För att den av Stadsfullmäktige den 16 sistlidne februari tillsatta 
kommunikationsberedningen, med uppdrag att framlägga en noggrann utredning beträffande 
förbättrade kommunikationer för Lysekil, må bliva i tillfälle utföra sådant utredningsarbete 
och bestrida därmed förbundna utgifter för kostnadsberäkningar, ritningar, trycksaker, resor, 
post- och telefonporton m. m., tillåter beredningen sig härigenom anhålla, att till dennes 
förfogande ställes ett belopp av tvåtusen kronor att få disponeras med redovisningsskyldighet. 
 
Beloppet torde lämpligen i mån av behov få lyftas hos stadens kassör efter rekvisition. 
 
Lysekil den 18 april 1928. 
 
Å Kommunikationsberedningens vägnar: 
GÖSTA BOHEMAN.” 
 
Herr ordföranden föreslog skrivelsens remiss till drätselkammaren. 
 
Herr Boheman hemställde i egenskap av ordförande i den ifrågavarande beredningen om att 
av stadsfullmäktige erhålla bemyndigande att få lyfta en del av det begärda anslaget. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att stadsfullmäktige icke borde lämna dylikt bemyndigande och 
framhöll, att han ställt sig ytterst skeptisk mot saken, då det förefölle som om beredningen 
missuppfattat sin verkliga uppgift och överskridit vad uppdraget egentligen innebure, varför 
beredningen borde begränsa sig till motionens innehåll och lämna stadsfullmäktige 
anvisningar och förslag utan att detta komme att medföra stora kostnader. 
 
Herr Boheman påpekade, att det vore omöjligt för beredningen att åstadkomma en allsidig 
och noggrann utredning härvidtag utan att hava några medel till tillfogande. 
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Herr Foss ansåg, att det varit önskvärt för beredningen att få klarare direktiv för uppdragets 
art än vad som skett samt framhöll, att utredningen i fråga ej kunde göras utan kostnader. 
 
Hr Christenson hade den uppfattningen, att beredningen borde ha så pass fria händer, att den 
kunde få anlita sakkunniga för utredningen, men att det dock borde förutsättas, att utgifterna 
för anlitandet av sakkunniga begränsas i möjligaste mån.  
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
drätselkammaren. 
 
§ 73. 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte bemyndiga undertecknad, sekreterare, 
att vid de tillfällen, då såväl stadsfullmäktiges ordförande som vice ordförande äro från staden 
borta, till- eller avstyrka ansökningar om utsträckt tid för servering av spirituosa. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 74. 
Herr Pettersson interpellerade drätselkammarens ordförande, herr Ljungberg, rörande inköpet 
av stenkross, som han fann vara för liten för stadens behov, varför man borde söka utbyta mot 
en större innan den blivit använd. 
 
Herr Ljungberg upplyste om att stadsingenjören verkställt inköpet ifråga, och att han ej kände 
till prisskillnaden mellan den anskaffande stenkrossen och en större sådan, men lovade att 
senare under hand besvara interpellationen. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
WIKTOR LINDBOM. 
SV. B. B. ARSÈNIUS. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset tisdagen den 29 maj 1928 kl. 6 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1928 Lysekils N:r 5. 
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Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 14 juni 1928. 
 
§ 75. 
Upprop förrättades, varvid herrar Sterner, Karlsson och Sörensen voro frånvarande med 
anmälda förfall, den sistnämnde på grund av sjukdom. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 76. 
De vid uppropet anmäld förfallen godkändes. 
 
§ 77. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ludvig Andersson och 
Otto Olsson. 
 
§ 78. 
Innan dagens förhandlingar togo sin början, yttrade herr ordföranden följande: ”Av de fem 
stadsfullmäktigeledamöter, som i afton äro frånvarande, är det tvenne, vilka aldrig mer hit 
återkomma, nämligen handlanden S. P. Ekblad och fabrikören Elis Luckey. Ingen har ett 
säkrare förfall än dessa, då döden släkt deras levnadslopp.  
 
Den förre var den till åren äldste av fullmäktiges ledamöter, och han hade redan sina bästa år 
bakom sig, då han inträdde i denna församling, men han gjorde sig känd som en intressant 
debattör på vissa områden och åtog sig en betungande arbetsbörda i styrelser och nämnder. 
Han hade något av en reell man och kraftmänniska över sig. Hans förtjänster äro värda att 
ihågkommas, då hans svagheter glömts. 
 
Elis Luckey var å sin sida den ende, som upprätthöll de gamla traditionerna, ty såsom medlem 
redan av köpingens kommunalfullmäktige var han till tjänsteåren den äldste av 
stadsfullmäktiges ledamöter. Han var en plikttrogen arbetsmänniska, som hade sin glädje i 
arbetet, och han älskade handling mera än ord, vilket framgick av hans korthuggna yttranden 
här, som dock alltid buros av kärlek till detta samhälle. Han hade en lång och samlad 
erfarenhet att bygga på. Att lära känna honom var detsamma som att värdera honom. 
 
Med dessa ord beder jag få önska frid över de båsa bortgångnas minne.” 
 
Stadsfullmäktiges ledamöter åhörde stående dessa minnesord över sina båda hänsovna 
kamrater. 
 
§ 79. 
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Med anledning av stadsfullmäktigeledamöterna handlanden S. P. Ekblads och fabrikören Elis 
Luckeys timade frånfälle beslöto stadsfullmäktige att hos magistraten anhålla om ny 
sammanräkning för utseende av ledamöter i stadsfullmäktige i de båda avlidnas ställe. 
 
§ 80. 
Från drätselkammaren anmäldes om vakant suppleantbefattning därstädes efter avlidne 
handlanden S. P. Ekblad, vilken var vald t. o. m. innevarande års utgång. 
 
Med anledning av denna anmälan företogs nu val, vilket på förslag av herr vice ordföranden 
utföll så, att gjutaren herr Karl Källén valdes med acklamation till suppleant i 
drätselkammaren för ovannämnda tid. 
 
§ 81. 
Herr ordföranden anmälde, att följande kommunala befattningar, utom ledamotskap i 
stadsfullmäktige och suppleantskap i drätselkammaren, bliva lediga med anledning av 
handlanden S. P. Ekblads och fabrikören Elis Luckey timade död: 
 
Efter herr Ekblad: Byggnadsnämnden: suppleant t. o. m. 1929, Hamnstyrelsen: ledamot t. o. 
m. år 1928. Lysekils Sparbank: huvudman t. o. m. år 1928. Valkommittén: ledamot för år 
1928. 
 
Efter herr Luckey: Hamnstyrelsen: suppleant t. o. m. år 1928. Handels- och sjöfartsnämnden: 
ledamot t. o. m. 1928. Lysekils Sparbank: huvudman t. o. m. år 1929. Förvaltningen av Ida 
Sannes fond: ledamot t. o. m. år 1930. Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond: 
ledamot t. o. m. år 1930. Valkommittén: suppleant för år 1928. Kommunala arbetslöshets- och 
hjälpkommittén: ledamot tills vidare. 
 
I samband med denna anmälan meddelade herr ordföranden, att efter avlidne stadexekutorn 
Rudolf Ljunggren vakans såsom ledamot i sistnämnda kommitté uppstått, vilken vakans ännu 
icke besatts. 
 
Med anledning av denna anmälan beslöto stadsfullmäktige att bordlägga frågan om val av 
ledamot och suppleant i valkommittén samt att uppdraga åt valkommittén att till 
stadsfullmäktige inkomma med förslag till besättande av de övriga ovannämnda ledigvorna 
befattningarna, däri inbegripen även den efter stadsexekutor Ljunggren ledigblivna såsom 
ledamot i arbetslöshets- och hjälpkommittén. 
 
§ 82. 
Hälsovårdsnämnden anmälde, att den till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år omvalt herrar borgmästaren Axel Sundberg och doktor Axel Nilsson, vilken 
anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 83. 
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Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 19 sistlidne april under § 72 i protokollet 
att till drätselkammaren för dess yttrande remittera kommunikationsberedningens skrivelse 
med begäran om ett anslag å två tusen (2.000) kronor för bestridandet av kostnader för 
utredningsarbete. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 14 nästlidne maj hade drätselkammaren 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka följande i ärendet: 
 
Att tills vidare ett belopp å fem hundra (500) kronor måtte för ändamålet anvisas att 
disponeras med redovisningsskyldighet och att i mån av behov lyftas i stadskassan, och skulle 
ifrågavarande belopp utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års 
utgifts- och inkomststat. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige göra det uttalandet, att den 
förutsätter, att kommunikationsberedningen begränsar utredningen till att beröra de åtgärder, 
vilka kunna vara tjänliga för upphjälpandet av Lysekils handelsläge, och att alla förslag endast 
beräknas approximativt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet, och att 
medel för ändamålet skola utgå i enlighet med drätselkammarens anvisning. 
 
§ 84. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till fru Ida 
Svärd för ett pris av en (1) per kvadratmeter försälja ett område att tilläggas tomten Litt. P. i 
Kronberget (= tomten n:o 1 inom kvarteret ”Släggan”), vilket område enligt skrivelsen bilagd 
kartskiss innehåller en areal av cirka 295 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 85. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 11 juni 1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Fritz G. Olsson, Elmqvist, Karlsson och 
Foss samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 103. Stenhuggaren herr E. F. Lindbom ansökte genom föreliggande skrivelse om att få köpa 
nyutlagd tomt vid Norra Kvarngatan, vilken tomt enligt ansökningen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 1,285 kvadratmeter. 
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Byggnadsnämnden, till vilken herr ordföranden i drätselkammaren remitterat ansökningen, 
hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 22 nästlidne maj beslutit tillstyrka 
denna försäljning, men nämnden hade dock velat fästa uppmärksamheten vid att tomten, i 
anledning av att stadens elektricitetsverk tillhörig högspänningsledning är dragen över 
densamma, ej torde kunna bebyggas. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till 
sökanden försälja ifrågavarande tomt för ett pris av 50 öre per kvadratmeter, dock på det 
villkor, att staden i köpebrevet tillförsäkras servitut med säkerhet genom första inteckning mot 
den staden, dess elektricitetsverk, tillhöriga kraftledningen med tillhörande stolpar, vilken nu 
är dragen över tomten i fråga, få för all framtid vara kvar i dess nuvarande sträckning eller 
den sträckning staden senare kan finna lämplig. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen på det av 
drätselkammaren föreslagna villkoret. 
 
§ 86. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att få för ett pris av 
åtta (8) kronor och 50 öre per kvadratmeter till ölutköraren Fritz G. Johansson försälja tomten 
tll huset n:o 6 vid Landsvägsgatan, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en 
areal av cirka av cirka 375 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Såsom villkor hade drätselkammaren i sin skrivelse föreslagit, att sådan försäljning ej bör eke, 
innan den hos Kungl. Maj:t sökta stadsplaneändringen fastställts. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande med iakttagande av det av 
drätselkammaren föreslagna villkoret. 
 
§ 87. 
Genom föreliggande skrivelse ansökte drätselkammaren om bemyndigande att få till 
skepparen herr Anton B. Andersson försälja tomten till huset n:o 5 vid Landsvägsgatan för ett 
pris av fem (5) kronor och 70 öre per kvadratmeter, och innehåller denna tomt en areal av 
cirka 295 kvadratmeter enligt skrivelsen bilagd kartskiss. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
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Drätselkammaren hade i sin skrivelse såsom villkor föreslagit, att denna försäljning ej må ske, 
innan Kungl. Maj:t fastställt den därstädes sökta ändringen av stadsplanen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen med 
iakttagande av nämnda villkor. 
 
§ 88. 
Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor m. m. med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag, redaktören herr Axel Ljungberg, skrivelse inkommit med hemställan om, 
att stadsfullmäktige måtte delgiva ombudet de önskemål, vilka de på den ordinarie 
bolagsstämman med järnvägsbolaget den 16 innevarande juni månad vilja få framförda. 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren och 
valkommittén. 
 
Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förordn önskemålet av att ombudet i 
enlighet med revisorernas tillstyrkan röstar för ansvarsfrihets beviljande och för att den 
uppkomna vinsten överföres till förnyelse- och avskrivningsfonden, såsom järnvägsbolagets 
styrelse och i enlighet med revisorernas hemställan. 
 
Beträffande arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och suppleanter hade 
drätselkammaren ansett, att dessa arvoden och villkor måtte bestämmas lika som nu, dock 
med iakttagande av att ombudet bör äga frihet att vid stämman i fråga rösta för eller emot 
bibehållandet av fribiljetter för styrelsesuppleanterna. 
 
Med hänsyn till val vid bemälda bolagsstämma hade drätselkammaren ej yttrat sig, då denna 
del av ärendet nu liksom de föregående åren hänskjutits till valkommittén för förslags 
upprättande. 
 
Valkommittén hade avgivit följande förslag: 
 
Styrelsesuppleant t. o. m. 1929 efter avlidne handlanden herr S. P. Ekblad: 
 
Järnsvarvaren herr Sixten Arsenius. 
 
Revisor för år 1929: 
 
Brandchefen herr Gust. A. Löfgren. 
 
Revisorssuppleant för samma år: 
 
Försäljningschefen herr Edmund Andersson. 
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Beträffande andra platsen som revisor och deras suppleant hade valkommittén ej velat avgiva 
förslag, då den ansett, att båda dessa uppdrag nu liksom vid de senaste årens bolagsstämmor 
borde överlämnas till personer från landsbygden, och att det vore lämpligt, att ombud från 
densamma vid bemälda bolagsstämma komme med dylikt förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammaren och valkommitténs förslag i 
ärendet. 
 
§ 89. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige ingivit en så lydande skrivelse, som nu förelåg: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 14 maj 1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Fritz G. Olsson, Karlsson och Foss samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 87. Från Svenska Hydrografisk-Biologiska Kommissionen förelåg skrivelse med hemställan 
om att genom stadens försorg vattenledning måtte utläggas till Murrayska fastighetens 
tomtgräns, och att ledningen måtte färdigställas inom sådan tid, att höstfrosten icke kan hindra 
vattentillförsel till fastigheten. 
 
Enligt av stadsingenjören upprättad, föreliggande utredning skulle kostnaderna för denna 
lednings framdragande uppgå till 1,600 kronor. 
 
Drätselkammarens herr ordförande hade remitterat skrivelsen till styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar, vilken enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 11 
dennes gjort det uttalandet, att den med hänsyn till stadens ekonomi icke ansåg sig kunna hos 
drätselkammaren tillstyrka bifall till framställningen, helst som styrelsen i så många fall 
avstyrkt bifall till ansökningar från enskilda fastighetsägare om sådana ledningars 
framdragande. 
 
Drätselkammaren, som visserligen respekterade de av bemälda styrelse framlagda skälen, 
beslöt dock att, med hänsyn till det stora intresse Herr Landshövdingen von Sydow visat för 
åstadkommandet av en hydrografisk-biologisk station, hos stadsfullmäktige tillstyrka 
följande: 
 
Att under förutsättning av att Kommissionen låter genom sin försorg utföra ledningsarbetet i 
fråga, och att ledningen lägges med rär av minst 1 ½” diam., samt att, för den händelse så 
skulle befinnas erforderligt, det måtte medgivas rätt för staden att till ledningen få göra 
antydningar, det måtte för ändamålet beviljas ett bidrag med 800 kronor att utgå av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
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Tillika ville kammaren hos stadsfullmäktige förorda, att i beslutet innefattas bestämmelse om 
arbetets utförande med stadsingenjörens anvisning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelåg den i skrivelsen nämnda framställningen från Kommissionen i fråga. 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Christensson ansåg, att det ytterligare villkoret måtte knytas till dylikt medgivande, att 
ritningarna till den å platsen föreslagna byggnaden måtte underställas byggnadsnämndens 
prövning och godkännande, då det av länsarkitekten uppgjorda förslaget till dylik byggnad ej 
alls passar för terrängen i fråga, varför vissa jämkningar borde göras i detsamma. 
 
Herr ordföranden föreslog ärendets bordläggning och framhöll, att staden har mycket att göra 
för att kunna tillgodose sitt eget behov av vattennätets omläggning. 
 
Påpekade att staden skänkt staten ifrågavarande fastighet, varför det vore rätt mycket begärt, 
att staden nu tillika skulle åtaga sig ytterligare utgifter för fastigheten. 
 
Vidare framhöll talaren av att bordlägga ärendet på den grund att så få 
stadsfullmäktigeledamöter i dag äro närvarande. 
 
Herr Ljungberg sade sig från början hava hyst samma uppfattning i saken som herr 
ordföranden, men sedermera med hänsyn till att Landshövding von Sydow intresserat sig så 
mycket för anläggandet av en sådan station velat vara med om ett bidrag från stadens sida för 
att sålunda tillmötesgå honom. 
 
Herr vice ordföranden förordade bifall till bordläggningsförslaget och framhöll, att även om 
man ej visar sig ovillig mot saken, så måste man dock taga nödig hänsyn dels till stadens hårt 
ansträngda ekonomi, dels till att visas delar av staden ännu sakna vattenledningar. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bordlägga ärendet. 
 
§ 90. 
Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 11 maj 1928. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Källén, Johansson och Ljungberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 22. Följande tvenne ansökningar förelågo: 
 
1) Från källarmästaren herr C. J. Nilsson om att få inrätta 4 st. vattenklosetter i Grand Hotell. 
 
2) Från disponenten herr Aug. L. Kihlberg om att få 1 st. vattenklosett i sitt hus n:o 3 vid 
Fabriksgatan. 
 
Till samtliga dessa klosetter skulle vatten för spolning användas från stadens 
vattenledningsnät. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ifrågavarande 
ansökningar på av stadsfullmäktige antaga villkor, och skulle sökandena i övrigt härvidlag 
ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande framställningarna i enlighet med i 
skrivelsen nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd 
till dessa klosetters inrättande. 
 
§ 91. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 11 juni 1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Fritz G. Olsson, Elmqvist, Karlson och 
Foss samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 99. Genom föreliggande skrivelse hemställde lotsförmannen herr John Linding om att 
drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige till det väsentligaste förorda konfirmerandet av 
1905 års stadsfullmäktigebeslut om upplåtelse av plats i Sandberget för lotsutkik samt med 
rätt att till densamma anordna väg, dock med den ändringen att platsen upplåtes till 
Stadsverket om möjligt för en tid av 20 år med en uppsägningstid av 2 år i stället för som 
förut 6 månader. 
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Härjämte förelåg avskrift av nämnda stadsfullmäktigebeslut. 
 
Drätselkammaren beslöt att med överlämnandet av handlingarna i ärendet hos 
stadsfullmäktige förorda bifall till framställningen, dock att följande vid den blivande 
överenskommelsen iakttages: 
 
Att om uppsägning ej skett inom ovan sagd tid, överenskommelsen då skall anses vara 
förlängd för ytterligare två år i sänder. 
 
Att vägen i fråga med tillhörande trappa lägges i enlighet med stadsingenjörens anvisning, 
och att staden förbehåller sig rätt till de framtida jämkningar av trappan och vägen inom det 
för bebyggande avsedda området, vilka kunna befinnas nödvändiga på grund av blivande 
tomtförsäljningar. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Christenson yrkade, att härvidlag det tillägget måtte göras, att ritning till byggnaden för 
lotsutkiken i fråga underställdes härvarande byggnadsnämnds prövning och godkännande, 
innan byggnaden får uppföras. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt medgivande med vad drätselkammaren i 
sin nämnda skrivelse föreslagit dock med iakttagande av det av herr Christenson yrkade 
tillägget. 
 
§ 92. 
Från styrelsen för länets arbetsförmedling förelåg skrivelse med hemställan om höjt 
hyresbidrag för härvarande arbetsförmedling från nuvarande 100 till 300 kronor per år. 
 
Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ärendet, hade enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 11 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka ifrågavarande bidrags ökning till 200 kronor årligen från och med 
1929 års ingång. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 93. 
Från hamnstyrelsen förelåg skrivelse med hemställan om att stadsfullmäktige måtte besluta att 
med det allra snaraste låta anlägga en sötvattenspost vid stora kajen, vilken post skulle 
användas för vattenleverans till fartyg. 
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Herr Ludv. Andersson framlade hamnstyrelsens synpunkter i saken och föreslog ärendets 
remiss till drätselkammaren. 
 
Herr vice ordföranden instämde i detta förslag och hemställde om ärendets remiss även till 
vattenstyrelsen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att remittera ärendet till båda nämnda myndigheter. 
 
§ 94. 
Redogörelse över barnavårdsnämndens räkenskaper, förvaltning och verksamhet för år 1927 
förelåg jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper enligt --- Bilaga N:o 2, 1928, 
vilken bilaga före detta sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 95. 
Redogörelser över folkskolans, dess biblioteks, fortsättningsskolans och Petrelius 
understödsfonds räkenskaper och förvaltning för år 1927 jämte revisorernas berättelse över 
dessa räkenskaper förelågo enligt --- Bilaga N:o 3, 1928, och hade dessa handlingar före 
dagens sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 96. 
För kommunala mellanskolans i Lysekil räkenskaper och förvaltning under år 1927 förelåg 
redogörelse jämte revisionsberättelse för nämnda tid enligt --- Bilaga N:o 4, 1928, och hade 
dessa handlingar före dagens sammanträde utdelats i tryck till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 97. 
Från hamnstyrelsen förelåg genom magistraten överlämnad berättelse över nämnda styrelses 
räkenskaper och förvaltning för år 1927 jämte revisorernas berättelse för samma tid. 
 
Handlingarna förelågo i tryck enligt --- Bilaga N:o 5, 1928, vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
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§ 98. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat drätselkammarens redogörelse över stadens 
räkenskaper och förvaltning för år 1927 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
 
Dessa handlingar förelågo nu i tryck enligt --- Bol. N:o 6, 1928, vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 99. 
Före Lysekils stads elektricitetsverk förelågo styrelse- och revisionsberättelser över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1927 enligt --- Bilaga N:o 8, 1928, vilken bilaga förelåg i 
tryck och före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 100. 
Genom magistraten inkommen revisionsberättelse över fattigvårdens räkenskaper och 
förvaltning för år 1927 förelåg enligt --- Bilaga N:o 9, 1928, vilken bilaga förelåg i tryck före 
detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Härjämte förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokoll, hållet vid fattigvårdsstyrelsens i Lysekil sammanträde den 30 maj 1928. 
 
Närvarande: herrar Ehnberg, Elmqvist, Pettersson, Johansson och fru Karlsson samt 
undertecknad, ordförande. 
 
§ 696. Enär fattigvårdsstyrelsens räkenskaper för år 1927 varit klara för revidering alltsedan 
den 10 sistlidna februari, men revision, oaktat påstötningar, ännu icke verkställts, beslöt 
fattigvårdsstyrelsen ingå till stadsfullmäktige med anmälan om detta förhållande jämte 
anhållan att stadsfullmäktige måtte bestämma den dag före vilken revisionen av farrigvårdens 
räkenskaper skal vara avslutad nu och framgent. 
 
Herr ordföranden meddelade, att samma är förhållandet beträffande nykterhetsnämndens 
räkenskaper. 
 
Som ovan 
EMIL LÖFBERG. 
 
Justeras: 
JOHAN ELMQVIST. 
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AXEL JOHANSSON. 
AUG. EHNBERG. 
 
Rätt utdraget betyga 
GULLI KARLSSON A. J. NORDMARK.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
Med hänsyn till fattigvårdsstyrelsens förenämnda skrivelse beslöto stadsfullmäktige på förslag 
av herr Christenson, understödd av herr vice ordförande, att densamma ej skulle någon 
stadsfullmäktiges åtgärder föranleda. 
 
§ 101. 
Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1927 förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 102. 
Över Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskolas räkenskaper och 
förvaltning för år 1927 förelåg revisionsberättelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 103. 
Över nykterhetsnämndens räkenskaper occh förvaltning för år 1927 förelåg 
revisionsberättelse, och beslöto stadsfullmäktige att i enligthet med revisorernas tillstyrkan 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 104. 
En så lydande skrivelse förelåg: 
 
”Till Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
Genom skrivelse den 27 januari 1928 har Ni hos Kungl. Vetenskapsakademien såsom 
förvaltare av Carl och Calla Curmans stiftelse hemställt om upplåtelsen till idrottsplats av 
visst stiftelsen tillhörigt område. 
 
Efter att häröver hava hört dels sin naturskyddskommitté, dels styrelsen för bemälda stiftelse 
har Vetenskapsakademin funnit sig icke kunna lämna bifall till ifrågavarande hemställan. 
 
Transumt av akademiens i ärendet förda protokoll samt avskrift av styelsens utlåtande 
bifogas. 
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Stockholm den 24 april 1928.  
 
På Kungl. Vetenskapsakademiens vägnar: 
H. G. SÖDERBAUM.” 
 
Herr Ljungberg meddelade, att skrivelsen från styrelsen för Carl och Calla Curmans stiftelse 
borde hava varit undertecknad av fyra personer, varav en representant för Lysekils stad, vadan 
man kunde ställa sig tveksam mot giltigheten av ett sådant styrelsebeslut undertecknat av 
endast två personer. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 105. 
Med anledning av stadsfullmäktiges framställning av den 16 februari detta år förelåg från 
Kungliga Järnvägsstyrelsens skrivelse, genom vilken meddelades, att styrelsen icke kunnat 
fatta definitiv ståndpunkt till framställningen, förrän styrelsen haft tillfälle att närmare utreda 
olika sätt för en förbättring i tågplanen i av stadsfullmäktige åsyftad riktning ävensom vidtaga 
erforderliga undersökningar angående omfattningen av den trafik det här gäller den 
ekonomiska innebörd en ändring skulle få för statens järnvägar. 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 106. 
Sedan dagens föredragningslista genomgåtts, meddelade hr Ljungberg såsom svar på herr 
Petterssons interpellation vid sammanträdet den 19 sistlidne april rörande stenkrossinköpet 
följande: 
 
Den inköpta stenkrossen har ett gap av 175 cm, och väger 2,900 kg. samt kostar 2,700 kronor. 
dess kapacitet är 25-50 hl. per timme. 
 
Den närmast större stenkrossen har ett gap av 210 cm. och kostar omkring 1.000 kronor mera 
samt något över 1.000 kg. tyngre, dock är dess kapacitet ej mera än 30-60 hl. per timme. 
 
Ur transportsynpunkt är den inköpta krossen lämpligare, varför man bör anse det skedda 
inköpet såsom fördelaktigare för staden än att köpa den närmast större krossen. 
 
Herr Pettersson tackade för de i saken nu avgivna upplysningarna, men förklarade sig dock ej 
nöjd med köpet. Ansåg skillnaden i kapacitet mellan de båda krossarna vara för stor i 
förhållanden till prisskillnaden samt framhöll, att transportfrågan med hänsyn till ett något 
större kross vore lätt att ordna. 
Herr vice ordföranden fann, att krossen redan bort hava satts i gång, då det vore efterfrågan på 
makadam och stenmjöl. 
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Herr Ljungberg påpekade dels att stadsingenjören hyste den uppfattningen, att han gjort 
staden en tjänst genom att inköpa den mindre krossen, dels att man ej kunnat sätta krossen i 
gång på den grund, att man ej haft tillräcklig arbetskraft, och att man måst vänta på det för 
krossen avsedda motståndet. 
 
Talaren framhöll ock, att man från början avsett att hava krossen i gång huvudsakligen 
vinteriden. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
OTTO OLSSON. 
L. ANDERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 30 augusti kl. 5,30 e. m. betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
  
1928 Lysekils N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 augusti 1928. 
 
§ 107. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 108. 
Utdrag av magistratens protokoll för den 6 dennes förelåg, och framgick därav, att efter skedd 
sammanräkning för utseende av nya ledamöter i stadsfullmäktige efter avlidna handlanden S. 
P. Ekblad och fabrikören herrar montören Erik Carlsson och fabrikören Robert Lycke komma 
respektive Ekblad och Luckey närmast i röstetal och sålunda förklarats valda till 
stadsfullmäktige för tiden t. o. m. den 31 december 1930. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
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Herr ordföranden hälsade de båda nyvalda ledamöterna välkomna i stadsfullmäktige. 
 
§ 109. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Erik Carlsson och Robert 
Lycke. 
 
§ 110. 
Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 14 sistlidne juni 
under § 89 i protokollet bordlagda ärendet, drätselkammarens skrivelse med anledning av 
Svenska Hydrografisk-Biologiska kommissionens skrivelse om att genom stadens försorg 
vattenledning måtte utläggas till f. d. Murrayska fastighetens tomtgräns. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr ordföranden yrkade bifall till drätselkammarens framställning i ärendet. 
 
Herr Källén yrkade i enlighet med vattenstyrelsens yttrande i ärendet avslag å 
framställningen, då han ansåg vattenstyrelsens motivering i saken starkare än 
drätselkammarens. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att vattenstyrelsen ej så bestämt varit för avslag, och att stationen i 
fråga dock komme att utgöra en för samhället betydelsefull anläggning, varför det vore rimligt 
att bevilja detta anslag i enlighet med drätselkammarens förslag. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla 
drätselkammarens förslag i ärendet med iakttagande av i sagda förslag nämnda villkor, och 
skulle beloppet, kronor 800, för ändamålet utgå av medel anslagna i innevarande års utgifts- 
och inkomststat för oförutsedda utgifter. 
 
§ 111. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sammanträde den 14 sistlidne juni under § 93 i protokollet att till 
vattenstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens avgivande remittera hamnstyrelsens 
skrivelse med begäran om anläggandet av en sötvattenpost vid stora kajen, vilken post skulle 
användas för vattenleverans till fartyg. 
 
Med anledning av denna remiss förelågo nu sålunda begärda yttranden. 
 
Vattenstyrelsen hade gjort det uttalandet, att den intet hade att erinra emot anläggningens 
utförande under förutsättning av att kostnaderna därför bestridas av hamninrättningens medel. 
 
Drätselkammaren hade enhälligt beslutit att instämma i vattenstyrelsens uttalande, då 
anläggningen i fråga har speciell betydelse för hamnen. 
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Nedannämnda talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ludv. Andersson fann det egendomligt, att frågan rönt en så föga välvillig behandling 
under remissen, särskilt därigenom att drätselkammaren, då frågan där förelåg, ej gjort sig 
större besvär med densamma än att helt enkelt instämma i det av vattenstyrelsen lämnade 
utlåtandet. 
 
Yrkade ärendets remiss till hamnstyrelsen. 
 
Herr Ljungberg bestred på det bestämdaste, att drätselkammaren skulle så enkelt hava 
behandlat frågan, då den tvärtom varit föremål för en synnerligen noggrann prövning. Då en 
dylik anläggning ej komme att medföra någon nämnvärd merinkomst för staden, så vore det ej 
mera än rimligt, att hamninrättningen bekostade anläggningen. 
 
Herr Sterner ansåg, att det vore fördel för samhället, om fartygen på lämpligaste sätt kunde få 
sina vattenbehov tillgodosedda och understödde remissyrkandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad beslöto stadsfullmäktige enhälligt att remittera ärendet 
till hamnstyrelsen. 
 
§ 112. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få för ett pris av 
50 öre per kvadratmeter försälja tomten n:o 11 inom kvarteret ”Mjölnaren” till stenhuggarna 
herrar Axel W. och Karl O. Karlsson, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller 
en areal om cirka 545 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 113. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att för ett pris av 
två (2) kronor och 50 öre per kvadratmeter få till herrar C. G. Tinggren och Jakob Pettersson 
försälja tomten n:o 8 inom kvarteret ”Släggan”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 400 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Från beslutet i drätselkammaren hade emellertid herrar Bovik, Christenson och Lundbom 
anmält avvikande mening, då de yrkat, att priset måtte hava hos stadsfullmäktige föreslagits 
till tre (3) kronor per kvadratmeter. 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens majoritetsförslag. 
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Herr Christenson yrkade bifall till drätselkammarens minoritetsförslag. 
 
Herr Foss understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Herr ordförande yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningens förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av dessa trenne yrkanden förklarat avslagsyrkandet vara med övervägande 
ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för att utröna nej-förslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av de båda andra yrkandena, förklarade han drätselkammarens majoritetsförslag vara 
med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden med omkastande av avslagsyrkandet till nej-förslag 
och drätselkammarens majoritetsförslag till ja-förslag följande voteringsproposition för 
huvudvoteringen, vilken proposition godkändes: 
 
”Den, som i denna votering vill bifalla drätselkammarens majoritetsförslag om att försälja 
ifrågavarande tomt för ett pris av två (2) kronor och 50 öre per kvadratmeter, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de avgivna rösterna, hava 
stadsfullmäktige beslutit att i enlighet med drätselkammarmajoritetens förslag göra denna 
tomtförsäljning för ett pris av två (2) kronor och 50 öre per kvadratmeter. 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Pettersson ej deltog, röstade herrar vice 
ordföranden, Sterner, Ljungberg, Gust. Karlson, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Källén, Evald 
I. Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Johansson , Sörensen, Jonsson, 
Arsenius, Foss, Erik Carlsson och ordföranden ja, med herrar Fritz G. Olsson, Christenson, 
Boheman, Lindbom, Alb. Anderson och Lycke nej. 
 
Med 17 ja- mot 6 nej-röster, alltså med kvalificerad majoritet, hade stadsfullmäktige beslutit 
bifalla drätselkammarens majoritetsförslag om försäljning av ifrågavarande tomt för ett pris 
av två (2) kronor och 50 öre per kvadratmeter. 
 
§ 114. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få till 
målaremästaren herr Birger Persson försälja del att tilläggas tomten n:o 265 för ett pris av en 
(1) kr. och 50 öre per kvadratmeter, vilken tomtdel innehåller en areal av 67 kvadratmeter 
enligt skrivelsen bilagd karta. 
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I skrivelsen meddelades, att tomtförhållandena härvidlag äro så klara, att det ej varit nödigt 
inhämta byggnadsnämndens yttrande i saken. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 115. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att till 
konservarbetaren herr Karl Olsson få för ett pris av fyra (4) kronor och 25 öre per 
kvadratmeter försälja tomten till huset n:o 2 vid Landsvägsgatan, vilken tomt innehåller en 
areal av cirka 280 kvadratmeter enligt skrivelsen bilagd kartskiss. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Drätselkammaren hade i sin skrivelse såsom villkor föreslagit, att denna försäljning ej må ske, 
innan Kungl. Maj:t fastställt den därstädes söka stadsplaneändringen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen med 
iakttagande av nämnda villkor. 
 
§ 116. 
Från Lyse skolråd förelåg genom herr ordföranden i stadsfullmäktige inlämnad ansökan om 
att i skolhuset på Slätten få anknyta vattenledning från stadens vattenledningsnät. 
 
Tillika begärdes, att, för den händelse ansökningen bifalles, villkoren för dylik anknytning 
måtte meddelas sökanden. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat till vattenstyrelsen och drätselkammaren för 
yttranden, och förelågo nu de sålunda begärda yttrandena. 
 
Vattenstyrelsen hade beslutit att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till ansökningen, då det 
förefunnos möjlighet att på annat sätt anskaffa vatten till skolhuset i fråga.  
 
Med hänsyn till detta uttalande hade även drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige 
avstyrka bifall till framställningen. 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen; 
 
Herr ordföranden meddelade, att nämnda skolhus ej har någon möjlighet att på annat sätt 
kunna skaffa sig vatten, och då det nu gällde en skola, så behövde ju ett bifall till 
framställningen ej bliva prejudicerande med hänsyn till enahanda framställningar från 
enskilda fastighetsägare inom Slättens samhälle. Framhöll lämpligheten av att genom 
tillmötesgående härvidlag bli av med någon av de irriterande friktionspunkterna mellan de 
båda samhällena och föreslog med anledning till detta uttalande, att årendet måtte 
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återremitteras till vattenstyrelsen och drätselkammaren för ytterligare och om möjligt 
välvilligare behandling. 
 
Herr Ljungberg upplyste om, att det inom drätselkammaren höjts röster för att hemställa till 
vattenstyrelsen om att densamma måtte ytterligare och mera genomgående behandla frågan, 
men att kammaren dock funnit det lämpligare, att stadsfullmäktige, om de så funne lämpligt, 
återförvisade ärendet till sagda styrelse. 
 
Talaren hade intet att erinra emot den av herr ordföranden föreslagna återremissen, men 
uttalade önskvärdheten av att, för den händelse vattenstyrelsen och drätselkammaren komme 
att tillstyrka bifall till framställningen, dessa myndigheter även måtte föreslå villkor för sådan 
anknytning och vattenförbrukning. 
 
Herr Källén framhöll, att vattenstyreksens beslut förefölle att mindre grunda sig på den 
omständigheten, att möjlighet för skolan att på annat sätt skaffa sig vatten än därpå, att man 
på Slätten ej anser sg äga någon skyldighet att ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- 
och kloakledningar gällande reglementet, ett förhållande av vilket staden har en tråkig 
erfarenhet genom de olägliga kopplingar, som i rätt stor utsträckning gjorts från samhället i 
fråga till stadens avloppsledningar, och man kunde riskera ytterligare sådana kopplingar till en 
blivande avloppsledning från Slättens skolhus. 
 
Herr vice ordföranden uttalade sin anslutning till vidtagande av sådana åtgärder, som kunna 
medöra en avspänning i stridigheterna mellan staden och Slättens municipalsamhälle. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla förslaget om ärendets 
återremiss, vilken även skulle innebära hemställan om förestående av villkor för dylik 
anknytning och vattenförbrukning. 
 
§ 117. 
Från magistraten förelåg skrivelse med begäran, att stadsfullmäktige måtte bevilja ett anslag å 
500 kronor till biträde åt fastighetsbokföraren (borgmästaren) för dennes arbete med att till 
rådhusrättens fastighetsbok överföra samtliga registerbeteckningar uppgående till omkring 
800 stycken, varjämte, en del kompletteringsarbeten för uppgifter till registret, avseende de 
sista åren, erfordras. 
 
Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat skrivelsen, hade 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 23 dennes avgivit följande yttrande i 
ärendet: 
 
”Drätselkammaren, som uttalade förhoppning om att ett anslag å 300 kronor skulle visa sig 
vara tillräckligt för ändamålet, beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka sådant anslags 
beviljande med högst detta belopp att utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i 
innevarande års utgifts och inkomststat.” 
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Mot detta beslut i drätselkammaren hade herrar Källén och Foss reserverat sig, då de yrkat, att 
framställningen måtte hos stadsfullmäktige avstyrkas, vilket yrkande reservanterna motiverat 
med att hänvisa till stadsfullmäktiges beslut av den 30 december 1926, § 157 i protokollet, om 
beviljandet av ett årligt anslag å 1.000 kronor för skrivbiträde å borgmästareexpeditionen. 
 
Med anledning av detta ärende meddelade herr borgmästaren Sundberg, att det visserligen 
åligger borgmästaren att å tjänstens vägnar utföra ifrågavarande arbete, men att övriga städer 
dock beviljat anslag i enahanda syfte. 
 
Då herr ordföranden framställt propositionen på bifall till vartdera av de båda förslagen i 
ärendet, drätselkammarens majoritetsförslag och dess minoritetsförslag, samt därvid förklarat 
det förstnämnda förslaget vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla drätselkammarens voteringsproposition: 
 
den, det icke vill, röstar Nej, 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla drätselkammarens minoritetsförslag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, i vilken herr Jonsson ej deltog, röstade herrar 
Sterner, Ljunggren, Gust. Karlson, Ludv. Andersson, Frits G. Olsson, Sandström och fröken 
Wallentin samt herrar Christenson, Boheman, Lindbom, Alb. Andersson, Lycke och 
ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Otto Olsson, Källén, Petterson, Evald I. 
Andersson, Johansson, Sörensen, Arsenius, Foss och Erik Carlsson, nej. 
 
Med 13 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla drätselkammarens 
majoritetsförslag om beviljandet av 300 kronor för ändamålet. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, att beloppet i fråga skall utgå av medel anslagna i 
innevarande år utgifts- och inkomststat för oförutsedda utgifter. 
 
§ 118. 
Från magistraten förelåg skrivelse med hemställan om, att stadsfullmäktige på grund av till 
magistraten gjord framställning bevilja extra poliskonstapeln John Efraim Jakobssons änka, 
Justina Jakobsson, ett understöd med 20 kronor per månad. 
 
Drätselkammaren, dit stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ärendet, hade enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 23 dennes enhälligt beslutit att med hänvisning 
till sitt beslut av den 16 september 1926 hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till dylikt 
understöds beviljande, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt i enlighet med detta yttrande. 
 
§ 119. 
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Års- och revisionsberättelser från Lysekils föreläsningsförenings jämte dess folkbiblioteks 
räkenskaper för tiden 1 januari t. o. m. 30 juni 1928 förelågo, och beslöto stadsfullmäktige 
enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 120. 
Genom föreliggande cirkulärskrivelse, vilken av stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats 
till drätselkammaren, inbjöds staden av Svenska Stadsförbundet att genom utsedda ombud 
deltaga i arbetslöshetsförsäkringskonferens i Stockholm den 21 nästkommande september, 
men hade drätselkammaren ej funnit anledning att hos stadsfullmäktige förorda besluts 
fattande om dylik representation för staden, vilket och blev stadsfullmäktiges enhälliga beslut. 
 
§ 121. 
Kungl. Maj:ts Befallningshavandes i Göteborg och Bohus län resolution förelåg över 
Systemaktiebolagets i Lysekil ansökan om att utskänkning av spritdrycker o. vin i bolagets 
restaurant i huset n:o 45 vid Kungsgatan måtte få pågå till kl. 12 på natten under enahanda 
villkor, som föreskrivits beträffande sådan utskänkning å Stadshotellet, Grand Hotell, 
Stadsparkens representant och Badrestauranten, och framgick det av resolutionen, att Kungl. 
Maj:ts Befattningshavande bifallit ansökningen i fråga. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 122. 
Följande handlingar rörande den Murrayska donationen tillhöriga egendomens överlämnande 
till statsverket förelågo: 
 
1) Avskrift av Kungl. Maj:ts medgivande för statsverket att få emottaga den av Lysekils stad 
erbjudna egendomen i fråga. 
 
2) Avskrift av stadens gåvobrev å denna egendom. 
 
3) Kungl. Jordbruksdepartementets tacksamhetsskrivelse för nämnda egendoms 
överlämnande. 
 
Skrivelserna lästes och lades till handlingarna. 
 
§ 123. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll inspektoren herr Lorentz Jonsson om att på grund av 
bosättning inom Slättens municipalsamhälle bliva befriad från uppdragen såsom 
stadsfullmäktige och suppleant i pensionsnämnden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att godkänna avsägelsen samt hos magistraten anhålla om ny 
sammanräkning för utseende av stadsfullmäktigeledamot i herr Jonssons ställe. 
 



1928 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 56 
 

Tillika beslöto stadsfullmäktige hemställa till valkommittén att upprätta förslag å suppleant i 
pensionsnämnden efter herr Jonsson samt med sådant förslag till stadsfullmäktige inkomma. 
 
Herr ordföranden bringade härefter herr Jonsson ett tack för hans intresserade arbete i 
stadsfullmäktige och önskade honom lycke på det nya verksamhetsfältet under uttalade av 
förhoppning om, att herr Jonsson i sin mån måtte bidraga till mildring av den mindre goda 
stämning, som inom Slättens municipalsamhälle yppats mot staden. 
 
§ 124. 
Då dagens föredragningslista genomgåtts, påpekade herr Otto ’Olsson, att det finnes 
avloppsledningar från fabriker i gamla staden, vilka ledningar ej blivit inkopplade i den nya 
kulvertledningen vid norra hamnen, ett förhållande som medför stora sanitära olägenheter. 
 
Tillika föreslog talaren, att denna fråga måtte överlämnas till vattenstyrelsen för noggrann 
utredning och åtgärders vidtagande för nämnda olägenheters avhjälpande, vilket förslag 
stadsfullmäktige enhälligt biföllo. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat:  
FRITZ LÜSCH, 
ERIC CARLSSON. 
ROBERT LYCKE. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 27 oktober 1928 kl. 3 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1928 Lysekils N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 18 oktober 1928. 
 
§ 125. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 126. 
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Utdrag av magistratens protokoll för den 1 dennes förelåg, och framgick därav, att efter 
sammanräkning för utseende i stadsfullmäktige efter inspektoren herr Lorentz Jonsson, som 
på grund av avflyttning till Slätten avsagt sig uppdraget, stenhuggeriförmannen herr F. J. 
Elmqvist befunnits komma herr Jonsson närmast i röstetal och sålunda förklarats vald till 
stadsfullmäktige för tiden t. o. m. den 31 december 1930. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
Herr ordföranden hälsade herr Elmqvist välkommen åter i stadsfullmäktiges krets. 
 
§ 127. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar vice ordföranden och 
Elmqvist. 
 
§ 128. 
Från drätselkammaren förelågo en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 3 oktober 
1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Fritz G. Olsson, Elmqvist och 
Foss samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 149. Herr doktor Arvid Molander, Fiskebäckskil, ansökte genom föreliggande skrivelse om 
att få köpa tomten n:o 5 inom kvarteret ”Merkurius”, vilken tomt enligt ansökningen bilagd 
stadsplane- och tomtindelningskarta innehåller en areal av 521 kvadratmeter.  
 
Då tomten innefattas i fastställd tomtindelning, hade det ej varit nödigt att remittera frågan om 
denna tomtförsäljning till byggnadsnämnden, och beslöt drätselkammaren enhälligt att hos 
stadsfullmäktige anhålla om bemyndigande att få till sökanden försälja ovannämnda tomt för 
ett pris av två (2) kronor per kvadratmeter och på villkor att sökanden bidrager med ett belopp 
av tre hundra (300) kronor till de gatuarbeten, som utförts med hänsyn till tomter inom 
kvarteret i fråga. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST- 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen på i densamma 
angivna villkor. 
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§ 129. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att till montören 
herr Evers Johansson få försälja en tomt vid lilla vattendammen för ett pris av tre (3) kronor 
och 50 öre per kvadratmeter och på villkor att staden må hava rätt att utan ersättning taga 
fyllnadsämnen på den del av tomten, som är belägen på lilla vattendammens botten. 
 
Enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller tomten en areal av cirka 600 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Herr vice ordförande fann det föreslagna priset för högt och ansåg, att tre (3) kronor per 
kvadratmeter kunde hava varit lämpligt, men hade dock intet yrkande i saken. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla den föreliggande framställningen på i 
densamma angivna villkor. 
 
§ 130. 
Svenska Stadsförbundet hade genom drätselkammaren ställd skrivelse meddelat, att 
medlemsavgiften till förbundet för år 1929 skall i likhet med vad fallet är för innevarande år 
utgå med sex (6) kronor för varje fullt hundratal invånare, vadan denna utgift för staden skulle 
uppgå till två hundra fyratiosex (246) kronor under nästa år. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år 
är medlem av ifrågavarande förbund, och att beloppet för ändamålet upptages i 1929 års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med denna tillstyrkan. 
 
§ 131. 
Svenska Stadsförbundet hade till drätselkammaren hemställt, att staden även för år 1929 måtte 
prenumerera på 26 ex. av förbundets tidskrift. 
 
Prenumerationspriset för nästa år är detsamma som i år eller kr. 12:- vid kommunal 
prenumeration å minst så stort antal exemplar, som motsvarar stadsfullmäktiges antal, vadan 
stadens utgift för dylik prenumeration å 26 exemplar under nästa år skulle utgöra 312 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration med samma antal ex. som i år, samt att beloppet för ändamålet upptages 
i 1929 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet därmed. 
 
§ 132. 
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Genom föredragande skrivelse anhöll drätselkammaren o matt för stadsfiskalkontorets 
räkning få för år 1929 prenumerera på 1 ex. av Post- och Inrikes Tidningar, 
kommunalupplagan B. 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort tre (3) kronor 
och 65 öre. 
 
Framställningen bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet 
upptages bland stadens utgifter för polisväsendet under år 1929. 
 
§ 133. 
Från hamnstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag ut protokollet, hållet vid hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 15 september 
1928. 
 
Närvarande: herrar Nyblom, Wallin, Pettersson samt vid protokollet undertecknad, 
ordförande. 
 
§ 22. Enär den genom nådigt brev den 22 juli 1916 fastställda och den 31 december 1925 
senast förnyade taxan å hamnavgifter i Lysekil skall fortfarande gälla tills vidare skall 
utgången av år 1930, beslöt hamnstyrelsen ingå till stadsfullmäktige med begäran, att 
fullmäktige måtte besluta att på vederbörligt sätt ansökan göres om fastställelse för år 1929, så 
att de enligt nämnda taxa utgående avgifterna må i likhet med för år 1928 höjas med 10 %. 
 
Som ovan 
L. ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget betygas 
L. ANDERSSON.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 134. 
Från elektricitetsverkets styrelse hade en så lydande skrivelse inkommit: 
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils stads 
elektricitetsverk den 13 september 1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Johansson och Ericsson. 
 
Herr ingenjören Karl G. Eliasson övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 



1928 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 60 
 

 
§ 36. Styrelsen beslöt enhälligt att föreslå stadsfullmäktige en sänkning av nu gällande 
energitaxor att tillämpas från och med den 1 januari 1929. 
 
Styrelsens förslag innefattar en sänkning av belysningstariffen med 3 öre från 40 till 37 öre, pr 
kWh, under det att krafttariffen anses böra sänkas med 5 öre, alltså från 30 till 25 öre pr kWh. 
Beträffande hushållstaxan bibehålles grundavgiften, men förbrukningsavgiften sänkes för 1. 
& 4. Kvartalen till 12 öre och för 2. & 3. Kvartalen till 8 öre. Denna senare sänkning har 
tidigare godkänts av Stadsfullmäktige. enahanda reducering gäller för taxa IV. Taxa V, tariff 
för kokning etc. med separat mätare och spärrur, sänkes från 8 till 6 öre pr kWh. Slutligen 
föreslås en sänkning av ackordstariffen för belysning från 40 till 37 öre pr watt och år. 
 
Den sålunda av Styrelsen föreslagna taxesänkningen beräknas minska verkets totala 
bruttoinkomst med c:a 12.000:- kronor, under förutsättning av samma energikonsumtion som 
under kalenderåret 1927. 
 
Tablå över taxesänkningen och dess inverkan på bruttoinkomsten. 
 
 Nuv. tariff     Föresl. Sänkning. Nya tariffen Bruttoink. minskas med c:a kr. 

Taxa I. 
Belysningstariff 40 öre 3 öre  37 öre 3,900:- 
Taxa II. 
Krafttariff 30 öre 5 öre  25 öre 4,750:- 
Taxa III. 
Hushållstariff 1. & 4. Kv. 15 öre 3 öre  12 öre 1,330:- 
Hushållstariff 2. & 3. Kv. 10 öre 2 öre  8 öre 475:- 
Taxa IV.  
Värmetariff m. separat  
mätare 1- & 4. Kv.  15 öre 3 öre  12 öre 300:- 
värmetariff m. separat  
mätare 2. & 3. Kv, 10 öre 2 öre  8 öre 200:- 
Taxa V. 
Värmetariff m. separat  
mätare och spärrur 8 öre 2 öre  6 öre 467:- 
Taxa VI. 
Ackordstariff för belysning 40 öre 3 öre  37 öre 550:- 
    Kronor 11,972:- 
 
Som ovan 
IVAR HYLLENGREN. 
 
Rätt utdraget betygas: 
IVAR HYLLENGREN.” 
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av förslaget i fråga. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att godkänna det 
föreliggande förslaget till dylik sänkning. 
 
§ 135. 
Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag från protokollet, hållet vid sammanträde den 19 september med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Johansson, Ljungberg och Andersson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 39. Aktiebolaget Sveriges Förenade Konservfabriker ansökte genom föreliggande skrivelse 
om att enligt ansökningarna bilagda ritningar få inrätta 10 st. vattenklosetter i den bolaget 
tillhöriga, under ombyggnad varande fabriken vid Södra Hamngatan, till vilka klosetters 
spolning vatten skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Anläggningen skulle utföras av T. Hallbergs installationsbyrå, Göteborg, vilken firma enligt § 
37 i dagens protokoll blivit godkänd såsom entreprenör för vatten- och 
avloppsledningsarbetens utförande i nämnda fabrik. 
 
Enligt å ansökningshandlingen av herr ordföranden i hälsovårdsnämnden gjord anteckning 
hade hälsovårdsnämnden vid sitt sammanträde den 1 mars detta år beslutit att för sin del 
bevilja tillstånd till ifrågavarande klosetters inrättande. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- men kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST”. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen i enlighet med i 
skrivelsen nämnda villkor. 
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§ 136. 
Vattenstyrelsen hade till stadsfullmäktige ingivit en nu föreliggande, så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 19 september 1928 med styrelsen för 
Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Johansson, Ljungberg och Andersson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 41. Fabrikören herr Rich. Björsell ansökte genom föreliggande skrivelse om att få inrätta 1 
st. vattenklosett i fastigheten n:o 14 B vid Kungsgatan, till vilken klosett vatten för spolning 
skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
I skrivelse meddelades, att avlopp från denna klosett skulle anslutas till stadens kloakledning, 
som är dragen genom sökanden tillhörig tomt vid Apoteksgatan, vilken ledning ej är mera än 
6” på en längd av 32 m., varefter den ingår i rensbrunn belägen å fabrikören Aug. Mattssons 
tomt vid sistnämnda gata, från vilken brunn ledningen fortsätter med en diameter av 9”. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och avloppsledningar gällande reglementet. 
 
Tillika ville styrelsen framhålla, att den trots ovannämnda lednings lilla dimension dock velat 
tillstyrka bifall till ansökningen på den grund, att ledningen i fråga snart kommer att omläggas 
med grövre rör. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning på i skrivelsen nämnda 
villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd till denna klosetts 
inrättande. 
 
§ 137. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet till drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 12 oktober 
1928. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och Källén 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 158. Till förnyad behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 3 dennes 
bordlagda ärendet, fattigvårdsstyrelsens skrivelse till drätselkammaren med hemställan om 
kammarens utlåtande över bifogat förslag till nytt försörjningshem enligt skrivelsen bifogade 
riktningar jämte arbetsbeskrivning och av herrar byggmästaren Rob. G. Christenson och 
stadsingenjören Sven H. Lundgren upprättat kostnadsförslag utvisande en kostnad av cirka 
120.000 kronor. 
 
Byggnadsnämnden, som den 1 dennes preliminärt behandlat denna byggnadsfråga, hade intet 
annat gaft att i saken erinra om än att takresningen med hänsyn till såväl byggnadens 
propotioner i övrigt som och till dess stora betydelse i stadsbilden bör höjas en meter. 
 
Drätselkammaren beslöt att med överlämnande av ärendets samtliga handlingar till 
stadsfullmäktige där avgiva följande yttrande över detsamma: 
 
Att kammaren intet har att erinra emot vare sig byggnadens storlek, dess uppförande av tegel 
och disponeringen av utrymmena inomhus, detta sistnämnda givetsvis beroende på 
byggnadens blivande placering. 
 
Dock ville drätselkammaren ifrågasätta, huruvida det ej bör tagas under förnyat övervägande 
att placera byggnaden på annat sätt än av vad den bifogade situationsplanen framgår. 
 
Beträffande anskaffning av medel för ändamålet är det kammarens mening att därom 
inkomma till stadsfullmäktige då ärendet föreligger i fullt utrett skick. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelågo samtliga de i denna skrivelse nämnda handlingar och ritningar. 
 
Sedan handingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i detsamma uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Christenson: Att den föreslagna byggnadens exteriör är prydlig, men att byggnadens 
placering enligt fattigvårdsstyrelsens förslag är mindre lyckligt vald. Byggnaden komme 
enligt detta förslag att bliva liggande med ena gaveln vettande mot staden. Det hade anförts, 
att man genom sådan placering skulle få mera sol på baksidan av byggnaden, men talaren 
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ansåg däremot, att om huvudfasaden lades mot söder, så skulle det bliva mera sol i de rum där 
den vore önskvärd och behövlig, och skulle sådan omplacering dessutom medföra många 
andra fördelar. Slutligen framhöll talaren, att det utan svårighet ginge att företaga den för 
sådan ändring erforderliga omgrupperingen av rummen, samt att byggnaden bör förläggas så, 
att den bidrager till att giva stadsbilden ett värdigt uttryck. 
 
Yrkade med hänvisning till sitt i saken gjorda uttalande att stadsfullmäktige vid besluts 
fattande i ärendet måtte bestämma, att ifrågavarande byggnad förlägges med huvudfasaden 
mot söder. 
 
Herr Pettersson: Att det föreliggande förslaget utgör resultatet av en synnerligen ingående 
prövning från fattigvårdsstyrelsens sida, och att man haft fyra olika förslag i saken att völja 
på. Talaren framhöll det trängande behovet av att så snart göra sig låter få denna 
byggnadsfråga löst, då fattigvårdsstyrelsen redan nu nödgats vidtaga provisoriska åtgärder för 
att kunna fullgöra de densamma enligt lag liggande skyldigheterna. En förnyad omprövning i 
enlighet med drätselkammarens uttalande av frågan om byggnadens förläggande skulle 
medföra ytterligare dröjsmål, och skulle sådan omplacering beslutas, så måste interiören, 
disponeras på annat sätt än nu avsett. 
 
Yrkade bifall till fattigvårdsstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om, att man i byggnadsnämnden diskuterat frågan om 
byggnadens förläggande enligt herr Christenssons förslag, men att nämnden ej kunnat finna 
tillräckligt utrymme för sådan placering, utan tillstyrkt fattigvårdsstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Herr vice ordföranden yrkade ärendets bordläggning, då det vore en fråga av så stor vikt och 
den största stadsfullmäktige på mycket länge haft att behandla. Talaren framhöll, att 
fattigvårdsstyrelsen hade att svårigheter med att placera byggnaden på annat sätt än den 
föreslagit, samt att en ändring av byggnadens läge förutsatte försörjningshemmets rivande, 
men då denna sistnämnda byggnad är synnerligen behövlig för fattigvårdens behov, synes den 
föreslagna omplaceringen omöjlig att genomföra. Slutligen påpekade talaren, att han för sin 
del ej hyste någon önskan om att fördröja frågans lösning, men att man borde få litet mera tid 
på sig, innan densamma avgöres, detta särskilt med hänsyn till att den gamla frågan om 
Slättens införlivning med staden blivit aktuell på nytt, ty den ökning av stadens folkmängd, 
som skulle bliva en följd av dylik införlivning, komme även att hava sin inverkan på 
beräkningen av storleken för det nya försörjningshemmet. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att man inom drätselkammaren noga beaktat fattigvårdsstyrelsens 
önskemål om frågans snara lösning, och att nämnda styrelse vid förslagets upprättande 
säkerligen räkna med en eventuellt blivande införlivnings konsekvenser och därför tagit till 
dimensionerna för byggnaden så stora, att den skulle bliva tillräcklig även i sådant fall. 
Beträffande placeringen så erinrade talaren om, att han redan under diskussionen i 
stadsfullmäktige rörande anvisandet av tomt för försörjningshemmet, att stadsplanen måtte 
ändras för kvarteret ”Blekebacken”, om det komme att förläggas där, ty redan då hade man 
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beräknat hemmets placerande enligt herr Christensons förslag, vilket omfattats även av 
arkitekt Gerle och stadsingenjör Lundgren. Det framtida samhället har rätt att göra anspråk på 
att frågan löses med tanke på detsamma. Visserligen kommer byggnaden att fylla sitt ändamål 
huru den än placeras, men det vore tråkigt, om tomten på grund av det gamla 
försörjningshemmet belägenhet ej skulle kunna utnyttjas lika bra som om detta ej funnits. 
Slutligen påpekade talaren, att drätselkammarens förslag med hänsyn till prövning av frågan 
om annan placering av byggnaden ej framkommit för att fördröja besluts fattande i ärendet, 
helst som man tänkt sig, att fattigvårdsstyrelsen kunnat i samråd med sin arkitekt ordna 
placeringsfrågan i ungefärlig överensstämmelse med det av herr Christenson framlagda 
förslaget, om så befunnits lämpligt. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd åroposition på 
bifall till, dels ärendets avgörande i dag, dels bordläggning, förklarat det sistnämnda vara med 
övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bordlägga ärendet, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att avgöra ärendet i dag.” 
 
Vid härefter företagit upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, 
Gust. Karlson, Otto Olsson, Källén, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson, Sandström och 
fröken Wallentin samt herrar Christenson, Sörensen, Boheman, Arsenius, Foss, Albert 
Anderson, Erik Carlson och Lycke ja, men herrar Sterner, Ludv. Andersson, Pettersson, 
Johansson, Lindbom, Elmqvist och ordföranden nej. 
 
Med 17 ja- mot 7 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bordlägga ärendet. 
 
§ 138. 
Enligt utdrag av hälsovårdsnämndens protokoll för den 1 mars d. å. förelåg följande förslag 
till ändring i för staden gällande matvarustadga, vilken antagits av stadsfullmäktige den 15 
oktober 1925 och stadfästs av Kungl. Maj:ts Befallningshavande den 6 april 1926: 
 
”Förslag till ändring av vissa bestämmelser i för Lysekil stad gällande matvarustadga: 
 
I § 3. efter första stycket införes: ”I lokal, som denna paragraf avser skola, där 
hälsovårdsnämnden så påfordrar, särskilda anordningar, som av nämnden godkännes, vidtagas 
för utestängande av flugor.” 
 
Omedelbart efter ”särskilda föreskrifter angående mjölkhandeln”, införes ny paragraf. 
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§ 6. Mom. 1. Utminutering av mjölk eller grädde ävensom omhällning av mjölk eller grädde 
från eller till öppna kärl får icke äga rum utomhus. 
 
Mom. 2. Inom stadens hälsovårdsområde får handel med mjölk eller grädde endast idkas: 
 
antingen i särskilda mjölkförsäljningslokaler 
 
eller genom kringändande av tingad mjölk i sluta kärl. 
 
Nuvarande paragraferna 6-15 bli paragraferna 7-16. 
 
Nuvarande 16 § utgår och ersättas med en ny §, så lydande: 
 
”§ 17. Mom. 1. Inga matvaror få på bara marken uppläggas. Ömtåliga födoämnen skola hållas 
väl skyddade mot direkt solhetta och väta. Varorna skola vara upplagda å för varje varuslag 
lämpligt underlag. 
 
Mom. 2. Å öppen saluplats får ej saluhållas kött och fläsk i mindre partier än fjärdedelskropp, 
och må ej heller styckning eller bearbetning av kött eller fläsk där äga rum. 
 
Mom. 3. Blod, köttfärs, sylta, flott och bröd får ej saluhållas å öppen saluplats. Detta förbud 
även ost i stycken samt smör eller margarin, därest varorna icke äro helt inneslutna i omslag. 
Honung må försäljas i väl slutna kärl. 
 
Mom. 4. Fågel, vilt, grönsaker och frukt, som å öppen saluplats hålles, skola jämväl förvaras 
och uppläggas på för dessa lämpligt sätt. 
 
Mom. 5. Fisk som saluhållas på öppen saluplats skall uppläggas å täta underlag med upphöjda 
kanter eller i lådor så beskaffade, att de med lätthet kunna rengöras. Den färska fisken skall 
vara på lämpligt sätt skyddad mot direkt solhetta och damm.  
 
Mom. 6. Matvaror, saluhållna vare sig i butik eller å öppen saluplats, må ej onödigtvis 
beröras, och till avsmakning utlämnad del får ej återläggas. 
 
§§ 17-20 erhålla numren 18-21.” 
 
Hälsovårdsnämnden hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 29 sistlidne juni 
beslutit godkänna detta ändringsförslag och överlämna det till stadsfullmäktige för granskning 
och godkännande, varefter det skulle överlämnas till Länsstyrelsen för stadsfästelse. 
 
Efter granskning av detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt dels att godkänna 
detsamma, dels att genom magistraten hos Länsstyrelsen söka fastställelse å förenämnda 
ändringar. 
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§ 139. 
Genom magistraten till stadsfullmäktige överlämnad skrivelse gjorde 
fastighetstaxeringsnämndens ledamöter hemställan om beviljandet av arvode med 7 kronor 
per ledamot och sammanträde. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat framställningen till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 dennes beslutit hos stadsfullmäktige 
tillstyrka, att sådant arvode måtte utgå med 5 kronor per ledamot och sammanträde, vilket 
skulle medföra en kostnad av sammanlagt 375 kronor, vilket bbelopp drätselkammaren 
föreslagit att utgå av medel anslagna i innevarande års utgifts- och inkomststat för oförutsedda 
utgifter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med detta yttrande. 
 
§ 140. 
Magistraten hade med hemställan om bifall överlämnat ansökan från stadsexekutorn Alf 
Öhrngren om att få tillgodoräkna sig ett första åldertillägg f. o. m. 1929 års ingång. 
 
Ansökningen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren, 
som icke för närvarande ansett sig kunna hos stadsfullmäktige tillstyrka bifalla till 
framställningen. 
 
Herr Ljungberg uttalade drätselkammarens tillfredsställelse över sökandens sätt att sköta sin 
befattning, men ansåg det dock för tidigt att redan nu efter att sökanden tjänstgjort endast 
cirka ett års tid bevilja hans framställning. 
 
Yrkade bifall till drätselkammaren förslag i ärendet, vilket yrkandet stadsfullmäktige enhälligt 
biföllo. 
 
§ 141. 
Magistraten hade på grund av från Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus 
län gjord framställning anhållit om, att stadsfullmäktige måtte efter byggnadsnämndens 
hörande avgiva yttrande över ”Betänkande med förslag till stadsbyggnadslag och författningar 
som därmed hava samband”. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för dess 
yttrande, vilket nu förelåg och återfinnes under § 163 i drätselkammarens protokoll för den 12 
oktober d. å. samt är bilagt stadsfullmäktiges originalhandlingar för denna dag. 
 
Härjämte förelåg byggnadsnämndens yttrande i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga det föreliggande förslaget att såsom sitt eget 
yttrande i ärendet avgivas. 
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§ 142. 
Från Kungl. Kammarkollegium förelåg skrivelse av den 5 nästlidne september med 
meddelande om, att det uppdragits åt bankdirektören m. m. Knut Dahlberg att verkställa 
utredning rörande frångan om Slättens municipalsamhälles införlivning med Lysekils stad. 
 
Med anledning av denna skrivelse meddelade herr ordföranden, att man redan haft konferens 
med herr Dahlberg i saken, och att därvidlag olika alternativ framkommit för sådan 
införlivning: dels själva municipalsamhället, dels municipalsamhället jämte Dalskogen, 
Tronebacken och några andra delar av Lyse socken, dels hela Lyse socken. 
 
I frågan om det sistnämnda alternativet önskade dock utredningsmannen få höra de i saken 
berörda mening, innan han förtoge utredning därom. 
 
Herr ordföranden föreslog hållandet av ett enskilt sammanträde med stadsfullmäktige den 25 
dennes, vilket förslag av stadsfullmäktige bifölls, och skulle stadsfullmäktigeledamöterna då 
sammanträda utan särskild kallelse. 
 
På grund av ovannämnda skrivelse skulle den enligt stadsfullmäktiges beslut den 5 februari 
1918 enligt § 25 i protokollet tillsatta delegationen för denna införlivningsfråga nu anses vara 
upplöst, då delegationen ej längre hade någon uppgift att fylla. 
 
§ 143. 
Då dagens föredragningslista genomgåtts, hemställde herr Johansson om åtgärders vidtagande 
för iordningsställande av Blekegatan, som befinner sig i ett synnerligen dåligt skick. 
 
Med anledning av denna hemställan lovade herr Ljungberg anmoda stadsingenjören att 
undersöka möjligheten av provisorisk reparation av gatan samt meddelade, att dylikt 
gatuarbete har ett synnerligen nära samband med frågan om försörjningshemmet, då man för 
detsamma finge ordna med såväl vatten- som avloppsledningars framdragande som 
iordningställande av gatan. 
 
Ärendet föranledde ej för närvarande någon stadsfullmäktiges åtgärd. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
C. BRÄNNBERG. 
JOHAN ELMQVIST. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset tisdagen den 4 december 1928 kl. 2 e. m. betygas 
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FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
1928  Lysekils N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 22 november 1928. 
 
§ 144. 
Upprop förrättades, varvid herr vice ordföranden var frånvarande med anmält förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 145. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 146. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Källén och Pettersson. 
 
§ 147. 
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag valdes till ledamöter i budgetberedningen 
för granskning av dels magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för staden under år 
1929, dels hamnstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning 
under nämnda år herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, konsuln John Sterner, redaktören Axel 
Ljungberg, riksdagsmannen Carl Brännberg och disponenten Ludv. Andersson samt till deras 
suppleanter herrar handlanden Fritz G. Olsson och mekanikern Otto Olsson. 
 
§ 148. 
Val av ombud vid årets mantalsskrivning förelåg, och hade valkommittén med anledning av 
den förestående omläggningen av mantalslängderna föreslagit, att det för denna 
mantalsskrivning måtte väljas 4 ombud i stället för förut 3, och valdes i enlighet med det från 
valkommittén föreliggande förslaget till dylika ombud herrar kyrkovaktmästaren B. C. A. 
Högberg, brandmästaren A. J. Nordmark, stadsexekutorn Alf Öhrngren och kontoristen Åke 
Lindström samt till deras suppleant poliskonstapeln herr C. I. Alexandersson. 
 
I arvode bestämdes i enlighet med valkommitténs förslag 5 kronor per dag till varje ombud. 
 
§ 149. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll magistraten, att stadsfullmäktige måtte välja kommitté 
för granskning och komplettering av de vid den blivande hyressäkringen ingivna 
bostadsuppgifterna. 
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till valkommittén för förslags 
upprättande å ledamöter i sådan kommitté, och hade valkommittén enligt föreliggande 
protokoll från sitt sammanträde den 20 dennes upprättat följande förslag å dylika ledamöter: 
 
herrar handlanden Axel Johansson, sammankallande, kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg, 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, byggmästaren C. A. Tobiasson och brevbäraren 
Ernst Appelgren. 
 
Valet, som nu företogs, utföll i enlighet med detta förslag.  
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att jämlikt förslag i förenämnda protokoll bestämma arvode 
med 4 kronor per ledamot och sammanträde i likhet med vad som utgår till 
taxeringsnämndens ledamöter. 
 
§ 150. 
Protokoll från sammanträde den 12 dennes med intresserade för bildande av en förening i 
syfte att söka få till stånd en idrottsplats förelåg med begäran, att stadsfullmäktige måtte välja 
ledamot och suppleant i föreningens styrelse för en tid av två år samt revisor och suppleant för 
ett år för granskning av styrelsens räkenskaper. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till valkommittén för förslags 
upprättande, men enligt sitt föreliggande protokoll för den 20 dennes hade kommittén ej 
ansett sig för närvarande böra upprätta dylikt förslag, utan ville avvakta stadsfullmäktiges 
ställning till frågan. 
 
Herr Foss yrkade bifall till framställningen samt framhöll, att staden ju redan är engagerad i 
saken med de 2.000 kronor, som äro reserverade i stadens räkenskaper för åstadkommandet 
av idrottsplats, och att staden borde inträda som medlem i föreningen, då enligt 
föreningslagen endast medlem äger rätt deltaga i val av styrelse. 
 
Herr Ljungberg understödde herr Foss yrkande, men genmälte mot hans yttrande att 
föreningens stadgar bestämma, att stadsfullmäktige skola utse representant i föreningens 
styrelse och suppleant för densamme jämte revisor med suppleant för granskning av 
styrelsens räkenskaper, varför man ej genom att välja dylika funktionärer komme att bryta 
mot föreningslagen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla herr Foss yrkande i ärendet. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med herr ordförandens förslag remittera ärendet 
till valkommittén för förslags upprättande. 
 
§ 151. 
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Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 18 nästlidne 
oktober under § 137 i protokollet bordlagda ärendet, fattigvårdsstyrelsens förslag till nytt 
försörjningshem. 
 
Vid dagens sammanträde förelåg ett av herr Ljungberg inlämnat och av stadsingenjören 
Lundgren upprättat förslag till annan placering av försörjningshemmet än den av 
fattigvårdsstyrelsen föreslagna. 
 
Nedannämnda talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ljungberg förordade försörjningshemmets placering enligt den av honom till 
stadsfullmäktige överlämnade, nu föreliggande förslaget, då sådan placering skulle passa 
bättre än den av fattigvårdsstyrelsen föreslagna. Framhöll att det nuvarande 
understödshemmet icke kan beräknas att vara kvar i så synnerligt lång framtid, och då 
detsamma kommer bort, får man rätt stora utrymmen å platsen i fråga. Ansåg att, då det gäller 
en för staden så dyrbar affär, man borde tillse att få det bästa möjliga härvidlag. 
 
Yrkade bifall till fattigvårdsstyrelsens förslag i dess helhet med undantag av husets placering, 
som talaren föreslog det av honom inlämnade förslaget. 
 
Herr Elmqvist: Att herr Ljungbergs förslag icke tagit nödig hänsyn till dem, som bo i 
understödshemmet, dessa personer skulle, om detta förslag antoges, icke få någon utsikt från 
sina bostäder, då det bleve den nya byggnaden framför och berget bakom huset. Framhöll att 
understödshemmet rymmer lika många personer som det beräknats i det blivande 
försörjningshemmet, vilket, då det är väl underhållet och lämpligt för sitt ändamål, torde 
kunna få kvarstå ganska länge. Ansåg fattigvårdsstyrelsens förslag obetingat vara bäst, 
 
Yrkade bifall till fattigvårdsstyrelsens förslag i oförändrat skick. 
 
Herr Pettersson: Man hade kunnat vänta, att en utredning beträffande grundförhållandena 
gjorts i samband med det senaste förslaget till placering, vilken visar, att byggnaden skulle 
komma att ligga i en djup sänka, vars botten är så lös, att man ej kan bygga stenhus på 
densamma utan att utföra vidlyftiga och dyrbara arbeten för erhållande av säker grund, då 
byggnaden däremot enligt fattigvårdsstyrelsens förslag komme att i huvudsak få berggrund 
som underlag. Vidare underströk de av herr Elmqvist påpekade olägenheterna. 
 
Understödde herr Elmqvists yrkande. 
 
Herr ordföranden yttrade, att han varit tveksam om vilken av de båda föreslagna placeringarna 
av denna byggnad, som vore lämpligast, ty ur stadsbildens synpunkt måste det erkännas, att 
herr Ljungbergs förslag är bäst, men på nära håll skulle det förefalla egendomligt med en 
husvägg mitt i gatan. Talaren anförde, att fattigvårdsstyrelsen så noga satt sig in i denna fråga 
som det gärna vore möjligt, och att densammas lösning vore brådskande, samt att ett bifall av 
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herr Ljungberg framlagda förslaget föranleda att söka ändring av stadsplanen, en sak som 
komme att medföra stort dröjsmål. 
 
Biträdde det av herr Elmqvist gjorda yrkandet. 
 
Herr Christenson: Frågan är av så stor vikt, att man grundligt bör sätta sig in i alla 
förhållanden, som beröra densamma. Herr Petterssons tal om den dåliga grunden 
överensstämmer ej med verkliga förhållandet, och det bleve i stället billigare att förlägga 
byggnaden på det av herr Ljungberg föreslagna sättet, då man sluppe sprängning och kunde 
använda den uppschaktade jorden till planteringar. Man bleve också av med vägen över 
planen, vilket skulle medföra trevnad för pensionärerna. Med hänsyn till den erforderliga 
stadsplaneändringen så kunde man mycket väl vänta på en dylik, helst som det säkerligen 
ginge att av länsarkitekten utverka förhandslöfte om att få förlägga byggnaden på detta sätt. 
Sådan förläggning skulle ock medföra, att byggnaden komme att mera skyddas mot vindarna. 
 
Understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Herr Otto Olsson ansåg det nu framkomna förslaget om byggnadens placering ej tilltalande 
och framhöll, att det nuvarande understödshemmet bör få vara kvar där det är, då det bleve för 
dyrt att flytta detsamma. vidare framhöll talaren, att, om herr Ljungbergs förslag biträddes, 
huvudbyggnaden komme för nära Lotskullen, och sinnessjukpaviljongen komme nästan upp i 
berget, varför det vore lämpligast lösa frågan enligt fattigvårdsstyrelsens förslag. 
 
Instämde i herr Elmqvists yrkande. 
 
Herr Ljungberg: Beträffande grundförhållandena så rörde sig herr Pettersson endast med 
sannolikhetsberäkningar, vilket i sak ej inverkade. Ej heller kan man påstå, att genom den 
föreslagna nya placeringen byggnaden komme att få mindre sol, då endast byggnadens 
kortsida komme att skymmas. Rörande dröjsmålet på grund av den erforderliga 
stadsplaneändringen, så spelade det ingen roll, då man i alla fall finge vänta på 
medicinalstyrelsens utlåtande, innan byggnadens uppförande påbörjas. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
framställningen om att låta uppföra dylikt försörjningshem i enlighet med 
fattigvårdsstyrelsens förslag beträffande hemmets storlek, dess uppförande av tegel och 
disponeringen av utrymmena inomhus, och skulle fattigvårdsstyrelsen i samråd med arkitekt 
Brattberg om eventuellt erforderlig höjning av byggnadens takresning. 
 
Med hänsyn till medels anskaffande för ändamålet så skulle drätselkammaren därom i sinom 
tid till stadsfullmäktige inkomma, enligt vad drätselkammaren tidigare meddelat. 
 
Härefter framställde herr ordföranden beträffande frågan om försörjningshemmets placering 
proposition på bifall till vartdera av de båda yrkandena härvidlag, herr Ljungbergs och herr 
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Elmqvists, och då han förklarat det sistnämnda yrkandet vara med övervägande ja besvarat, 
begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr Elmqvists yrkande, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Ljungbergs yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter ja utom herrar Ljungberg och Christenson, vilka röstade nej. 
 
Med 21 ja- och 2 nejröster hade stadsfullmäktige alltså beslutit försörjningshemmets 
placerande enligt fattigvårdsstyrelsens förslag. Slutligen beslöto stadsfullmäktige 
befullmäktiga fattigvårdsstyrelsen att hos olika myndigheter inlämna de ansökningar i 
ärendet, som kunna befinnas nödiga. 
 
§ 152. 
Vid sitt sammanträde den 30 sistlidne augusti under § 116 i protokollet beslöto 
stadsfullmäktige att till vattenstyrelsen och drätselkammaren återremittera ärendet rörande 
vattenledning till Slättens skolhus. 
 
Med anledning av denna återremiss förelågo nu förnyade yttranden i ärendet från 
vattenstyrelsen och drätselkammaren. 
 
Vattenstyrelsen hade beslutit följande: 
 
Vid sitt sammanträde den 19 sistlidne september att hos stadsfullmäktige pricipiellt uttala sig 
för bifall till framställningen, men mot detta beslut hade herr Svante J. Johansson reserverat 
sig, då han yrkat, att styrelsen i stället bort hos stadsfullmäktige förorda beslut fattande om 
verkställandet av utredning om att från stadens vattenledningsverk kunna leverera vatten till 
hela Slättens municipalsamhälle. 
 
Vid sitt sammanträde den 26 nästlidne oktober att hos stadsfullmäktige tillstyrka följande i 
ärendet: 
 
1) Att det medgives rätt för tillgodoseende av skolbarnens behov indraga vattenledning till 
tvenne kranar i skolhusets korridor (avsedda för dricksvatten och tvättställ). 
 
2) Att mätare för sådan vattenförbrukning anskaffas och underhålles på skolans bekostnad. 
 
3) Att vattenledningen från stadens huvudledning till skolhuset jämte anläggningen i övrigt 
och anknytningen bekostas av sökanden, vilken med hänsyn till dessa arbetens utförande skall 
ställa sig stadsingenjörens anvisningar till efterrättelse. 
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4) Att staden förbehåller sig rätt att hålla vattenledningen till skolhuset stängd, då skola ej 
pågår. 
 
5) Att förbrukat vatten betalas med 50 öre per kbm. 
 
6) Att sökanden förbinder sig att med hänsyn till denna anknytning och vattenförbrukning 
ställa sig till noggrann efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande 
reglementet, samt att ovannämnda arbeten utföras genom av staden godkänd entreprenör. 
 
Med hänvisning till sin reservation i ärendet den 19 sistlidne september hade herr Svante J. 
Johansson ej deltagit i vattenstyrelsens sistnämnda beslut. 
 
Drätselkammaren hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 31 nästlidne oktober beslutit att 
hos stadsfullmäktige förorda bifall till vattenstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Sandström ansåg, att vattenstyrelsen varit alltför försiktig vid behandlingen av denna 
fråga och framhöll, att Lyse skolråds begäran innefattade, att vatten även skulle lämnas för 
lärarepersonalens behov, och om sökanden ser sig tvungen att särskilt skaffa vatten till 
personalen i fråga, så kan stadens erbjudande troligen ej antagas. Talaren påpekade, att 
lärarepersonalens behov dock kan tillgodoses genom hämtning från vattenkranarna i 
skolhusets korridorer. 
 
Föreslog med anslutning till detta sitt yttrande att den föreliggande ansökningen måtte 
beviljades utan inskränkning, så att även lärarekåren finge förmånen av att ha 
vattenledningsvatten i sina lägenheter i skolhuset. 
 
Herr Ljungberg instämde i herr Sandströms förslag under framhållande av, att det ur många 
synpunkter vore klokast att på så sätt bifalla ansökningen. 
 
Herr Johansson framhöll med hänvisning till sin i vattenstyrelsen avgiva reservation 
lämpligheten av utrednings verkställande om att kunna lämna vatten till hela 
municipalsamhället. 
 
Herr Källén ansåg, att om skolrådets ansökan i hela dess utsträckning biföllos, så kunde 
stadsfullmäktige lika gärna medgiva hela samhällets rätt att få vatten från stadens 
vattenledningsnät, men fann det på sakens nuvarande ståndpunkt vara för tidigt företaga en 
utredning om vattenleverans i sådan omfattning. 
 
Yrkade bifall till vattenstyrelsens av drätselkammaren förordade förslag i ärendet. 
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Herr Sterner fann det egendomligt, att man redan dragit in vattenledning i skolhuset, innan det 
vore känt, vilken ståndpunkt stadsfullmäktige komme att intaga till frågan. Ansåg att frågan 
om vattenleverans till hela municipalsamhället endast borde upptagas i samband med 
införlivningsfrågan. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan vattenstyrelsens av drätselkammaren förordade förslag i ärendet och å 
andra herr Sandströms förslag förklarat det förstnämnda förslaget vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla vattenstyrelsens förslag, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Sandströms förslag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Johansson ej deltog, röstade herrar 
Sterner, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson och fröken 
Wallentin samt herrar Sörensen, Arsenius, Foss, Erik Carlsson, Elmqvist och ordföranden ja, 
men herrar Ljungberg, Gust. Karlson, Ludvig Andersson, Sandström, Christenson, Boheman, 
Lindbom, Alb. Anderson och Lycke nej. 
 
Med 13 ja- mot 9 nejröster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla vattenstyrelsens av 
drätselkammaren förordade förslag i ärendet. 
 
§ 153. 
Från styrelsen för Lysekils Pilnerdricksutskänkningsaktiebolag förelåg skrivelse med förslag 
till användning av bolagets vinstmedel för innevarande år. 
 
Härjämte förelåg från drätselkammaren en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 november 
1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Frits G. Olsson och Källén 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 181. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för yttrandes avgivande 
remitterat Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelses skrivelse med förslag till 
användning av bolagets vinstmedel för innevarande år. 
 
Enligt detta förslag skulle fördelningen ske sålunda: 
 



1928 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 76 
 

Ålderdomshem     12.000:- 
Dispensärens barnkolonifond     500:- 
Diakoniverksamheten     500:- 
Planteringar, gatuarbeten och bad    4.000:- 
    Kronor 17.000:- 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till detta förslag. 
 
Från detta beslut anmälde harr ordföranden avvikande mening, då han yrkat, att kammaren 
måtte hos stadsfullmäktige förorda, att denna fördelning sker på följande sätt: 
 
Ålderdomshem     10.000:- 
Dispensärens barnkolonifond     500:- 
Diakoniverksamheten     500:- 
Bad, föreläsningar, bibliotek, teknisk aftonskola, gymnastik  
och idrottsplats (för idrottsplats avses härvidlag att  
reservera 3.000 kr.     6.000:- 
    Kronor 17.000:- 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Med förstnämnda skrivelse voro följande ansökningshandlingar bifogade: 
 
1) Från Lysekils teateramatörer. 
2) Från A. B. F:s lokalavdelning. 
3) Från Lysekils idrottsplatskommitté. 
4) Från Lysekils gymnastikförening. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ljungberg talade till förmån för sin i drätselkammaren avgivna reservation och 
påpekade, att styrelsens föreliggande förslag på 1.000 kronor när ej vore i överensstämmelse 
med bolagsordningens innebörd och framhöll sitt eget förslag såsom betydligt mera 
överensstämmande med bolagsordningen i fråga. Påpekade hurusom ett stort antal städer, 
däribland Göteborg och Marstrand, gått in för att antingen själva anlägga idrottsplatser eller 
ock lämna anslag för dylika anläggningar. Vidare framhöll talaren, att sådana ändamål som 
ålderdomshem och gator kunna betraktas som rent kommunala, och att man i alla händelser 
icke bort såsom härvidlag skett söka driva upp anslagen för sådana fall alltför högt, och att ett 
anslag å 10.000 kronor kunde hava varit tillräckligt för ålderdomshemmet. Det hade varit 
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fördelaktigare, om bolagets styrelse avsatt medel idrottsplats, helst som staden antagligen 
eljest rätt snart nödgas anlägga sådan. 
 
Yrkade bifall till sin i drätselkammaren avgivna reservation. 
 
Herr Källén påpekade, att bolagsstyrelsen inför mängden av ansökningar funnit sig lösa 
frågan om vinstmedlens fördelning lättast genom att föreslå anslå till ändamål, varom alla 
kunde vara eniga. Talaren framhöll tillika, att det i bolagets styrelse fattade beslutet om dessa 
medels användning icke vore förestavat av någon som helst avoghet gentemot 
idrotssrörselsen. 
 
Herr Foss ansåg det vara likgiltigt, huruvida 10- eller 12.000 kronor avsattes till 
ålderdomshemmet, och att det ej vore nödvändigt sammankoppla idrottsplatsfrågan med 
pilsnerdricksutskänkningsbolagets affärer. 
 
Yrkade bifall till styrelsens förslag med framhållande av, att reservantens förslag lede av 
samma ungefärliga brister på överensstämmelse med bolagsordningen som styrelseförslaget. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de båda föreliggande förslagen, bolagsstyrelsens och herr Ljungbergs 
förklarat det förstnämnda av dessa förslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes 
votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill biträda bolagsstyrelsens förslag, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner, nej, hava stadsfullmäktige beslutit att biträda förslaget i enlighet med herr Ljungbergs 
reservation.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Sterner, Gust. Karlson, Ludv. 
Andersson, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson, Sandström 
och fröken Wallentin samt herrar Johansson, Christenson, Sörensen, Boheman, Arsenius, 
Foss, Alb. Anderson, Lycke och Elmqvist ja, men herrar Ljungberg, Lindbom, Erik Carlsson 
och ordföranden nej. 
 
Med 19 ja- mot 4 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att biträda det från 
pilsnerdricksutskänkningsaktiebolagets styrelse föreliggande förslaget till dylik 
vinstmedelsfördelning, vilket beslut skulle nämnda styrelse meddelas genom utdrag av detta 
protokoll. 
 
De bolagsstyrelsens skrivelse bifogade ansökningshandlingarna föranledde ej någon 
stadsfullmäktiges åtgärd. 
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§ 154. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 november 
1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christensson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och 
Källén samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 180. Till behandling återupptogs Aktiebolaget Boviks Konservfabrikers vid 
drätselkammarens sammanträde den 31 nästlidne oktober bordlagda skriftliga framställning 
rörande framdragande av vattenledning till bolagets fabrik i Rinkenäs. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige hemställa om beviljandet av ett 
anslag å femton tusen (15.000) kronor för framdragande av sådan ledning under år 1929 enligt 
stadsingenjörens förslag alt. I (frostfri ledning), och att detta belopp utgår av tillgängliga 
medel enligt med bolaget träffat avtal sålunda, att bolaget räntefritt ställer beloppet till stadens 
förfogande med 1/3 vid arbetets början, 1/3 då det är till hälften färdigt och 1/3 då detsamma 
fullbordats, samt att dessa medel återbetalas med fem tusen (5.000) kronor före juni månads 
utgång under vartdera av åren 1930, 1931 och 1932. 
 
Vidare beslöt kammaren att skriftlig överenskommelse i saken skulle träffas mellan staden 
och bolaget. 
 
I förestående beslut deltog ej herr Bovik. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Sterner yrkade bifall till framställningen under framhållande av att de tomter staden har 
kvar i Rinkenäs få större värde genom vattenledningena framdragande dit. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen med 
iakttagande av de ab drätselkammaren föreslagna villkoren. 
 
§ 155. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige ingivit en nu föreliggande, så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 november 
1928. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christensson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och 
Källén samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 184. Genom föreliggande skrivelse ansökte stadsförman Carl Hellby om att bliva tillerkänd 
ett tredje ålderstillägg med 250 kronor f. o. m. detta års ingång. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan 
om beviljandet av dylikt ålderstillägg f. o. m. 1929 års ingång, dock med skyldighet för 
sökanden att med särskild ersättning övervaka alla de arbeten för stadens räkning, till vilka 
stadsingenjören beordrar honom. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelåg stadsförman Hellbys i skrivelsen nämnda ansökan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ålderstillägget i fråga i enlighet med det av 
drätselkammaren föreslagna villkoret. 
 
§ 156. 
Följande skrivelse från drätselkammaren förelåg: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 31 oktober 
1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och Källén 
samt stadsingenjören Lundgren. 
 
§ 173. Från herrar majoren Arthur Asplund förelåg meddelanden med hänsyn till den skedda 
uppgörelsen mellan staden och honom beträffande utfört arbete av honom för 
hamnundersökning vid Grötö. 
 
Det av major Asplund utarbetade materialet för denna undersökning hade nu kommit 
kammaren tillhanda. 
 
Då frågan om denna uppgörelse upptagits i syfte att erhålla material för en ny prövning av 
frågan angående Grötös förbindelse med fastlandet, beslöt drätselkammaren ingå till 
stadsfullmäktige med förslag om denna frågas upptagande, och att det för ändamålet måtte 
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utses en kommitté bestående av sju ledamöter, av vilka drätselkammaren och hamnstyrelsen 
böra äga att bland sig utse vardera två ledamöter. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta förslag och att till valkommittén remittera 
frågan om förslags upprättande å de tre ledamöter stadsfullmäktige härvidlag skola välja. 
 
§ 157. 
Brandstyrelsen hade till stadsfullmäktige överlämnat brandmästaren A. J. Nordmarks ansökan 
om att hans fyra ålderstillägg måtte höjas med 50 kronor vartdera f. o. m. 1926 års ingång, 
och hade brandstyrelsen enligt gjord anteckning å det föreliggande utgiftsförslaget för 
brandväsendet beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till att dessa ålderstillägg höjas 
enligt sökandens begäran, men att denna höjning skall träda i kraft fr. o. m. 1929 års ingång. 
 
Drätselkammaren, dit stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ärendet, hade enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till brandstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Vidare hade drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige göra det uttalandet, att 
brandmästare Nordmarks löneförhållanden hädanefter böra särskilt behandlas utan samband 
med polisnämndens lönefrågor, vadan stadsfullmäktiges beslut av den 9 september 1920, § 
119 i protokollet, icke vidare må äga tillämpning å den ifrågavarande befattningshavarens 
löneförhållanden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla brandstyrelsens av drätselkammaren förordade 
förslag i ärendet. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, att med hänsyn till behandlingen av 
brandmästare Nordmarks framtida löneförhållanden iakttaga vad drätselkammaren därom i sin 
föreliggande skrivelse uttalat. 
 
§ 158. 
Från brandstyrelsen förelåg skrivelse med begäran, att det på grund av brandmännens därom 
gjorda framställning måtte beviljas dem för under tjänstgöring ådragen sjukdom ett belopp av 
7 kronor per man och dag under 6 dagar i veckan, dock högst under sammanlagt 100 dagar 
per år, jämte fri läkarevård och medicin. 
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till förslaget. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla brandstyrelsens föreliggande framställning. 
 
§ 159. 
Genom föreliggande skrivelse meddelade brandstyrelsen, att den träffat avtal med Slättens 
municipalsamhälle om eldsläcjningshjälp till detsamma till dess detta samhälle hinner ordna 
sitt brandväsen. 
 
Skrivelsens lästes och lades med godkännande till handlingarna. 
 
§ 160. 
Nykterhetsnämnden anhöll genom föreliggande skrivelse om att till år 1929 rå reservera 450 
kronor av innevarande års anslag, men hade drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges 
herr ordförande remitterat skrivelsen, enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 31 
nästlidne oktober beslutit att hos stadsfullmäktige förorda, att ovannämnda belopp måtte ingå 
såsom besparing i 1928 års bokslut, och att det måtte beviljas nykterhetsnämnden ett 
förslagsanslag å 400 kronor att upptagas i 1929 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 161. 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse ansökte genom föreliggande skrivelse om anslag för år 
1929 med 600 kronor till föreläsningsverksamheten och 1.000 kronor till 
folkbiblioteksverksamheten. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och att det sammanlagda 
beloppet, kronor 1,600, för det dessa ändamål måtte upptagas i 1929 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med drätselkammarens tillstyrkan bevilja 
ifrågavarande båda anslag att utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
 
§ 162. 
Lysekils handtverks- och industriförenings tekniska aftonskolas styrelse begärde genom 
föreliggande skrivelses anslag till skolan för höstterminen 1929 med 250 á 300 kronor. 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ansökningen, hade 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka dylikt anslags beviljande med 250 kronor att upptagas i 1929 års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering, och beslöto stadsfullmäktige att bifalla detta förslag. 
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§ 163. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Lysekils skyttegille om beviljandet av ett anslag å 250 
kronor för år 1929, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag att utgå av hundskattemedel. 
 
§ 164. 
Renhållningsstyrelsen begärde genom föreliggande skrivelse av ett anslag å 3,300 kronor 
måtte beviljas för uppföras av ny ladugårdsbyggnad på Tronebacken.  
 
Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat skrivelsen, hade 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 31 nästlidne oktober beslutit att hos 
stadsfullmäktige, med framhållande av nödvändigheten av sådan nybyggnads uppförande, 
tillstyrka beviljandet av ett anslag å 2,800 kronor för ändamålet, vilket belopp skulle upptagas 
bland utgifterna för renhållningen och uttaxeras i 1929 års utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet såväl 
beträffande anslagets storlek som sättet för detsammas anskaffande. 
 
§ 165. 
Fattigvårdsstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för fattigvården under år 1929 
förelåg till behandling, och utvisade detta förslag i utgifter 40,500 kronor, varav skulle på 
bevillning uttaxeras 23,800 kronor. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat förslaget till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes enligt beslutit att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka förslagets antagande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget, och innefattas den nu 
sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaten i denna --- Bilaga N:o 10, 
1928.  
 
§ 166. 
Till behandling förelågo utgifts- och inkomstförslag för folkskolan och fortsättningsskolan 
under år 1929, och utvisade dessa förslag i utgifter: det förstnämnda kronor 93,382:27, varav 
på bevillning skulle uttaxeras kronor 51,200, och det sistnämnda kronor 8,402:50, varav för 
uttaxering på bevillning kronor 2,700. 
 
I förslaget för folkskolan var bland annat anmärkt följande: 
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Att en post å 5.000 kr. upptagits för reparation av folkskolehuset vid Färgaregatan, och att av 
detta belopp 2,500 kronor skulle utgå under åren 1929 och 1930. 
 
Att folkskolestyrelsen beslutit hos stadsfullmäktige föreslå, att församlingsdiakonissan med 
hänsyn till sin verksamhet får hyresfritt bebo den lägenhet hon nu innehade i skolhuset men 
n:o 23 vid Stora Kyrkogatan. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat förslagen till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av medel för ovannämnda reparation med 5.000 kronor 
och för skoltandvård 1,500 kronor enligt vad som upptagits bland utgifterna för skolan, samt 
att ifrågavarande lägenhet måtte fritt upplåtas åt församlingsdiakonissan, dels antagandet av 
de båda föreliggande förslagen. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige, att bostadsersättningen till 
lärarekåren blir densamma som i år, och att den vedergällning som utgår bestämmes efter de 
priser som gälla den 1 januari och 1 juli 1929. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med vad ovan sagts bevilja medel för bemälda 
reparation och för skoltandvård och att fritt upplåta sagda lägenhet till församlingsdiakonissan 
samt att antaga de båda föreliggande förslagen med iakttagande av vad drätselkammaren 
uttalat med hänsyn till bostads- och vedersättning. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomststaterna innefattas i denna --- 
Bilaga N:o 11, 1928. 
 
§ 167. 
Till behandling förelåg utgifts- och inkomstförslag för samrealskolan och kommunala 
mellanskolan under år 1929, och utvisade detta förslag i utgifter 18,500 kronor, varav för 
uttaxering på bevillning 15,500 kronor. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande med den 
ändringen, att hyresersättningen till rektor sänkes till 1,650 kronor, varigenom denna 
ersättning komme att utgå efter samma beräkning som sådan ersättning till den övriga 
lärarepersonalen i staden. 
 
Tillika beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige, att bostadsersättningen till den övriga 
lärarekåren i skolan blir densamma som nu, samt att den utgående vedersättningen bestämmes 
efter de priser som gälla den 1 januari och 1 juli 1929.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget med iakttagande av 
vad drätselkammaren uttalat med hänsyn dels till bostadsersättningen åt rektor, dels tills 
bostads- och vedersättning åt den lärarepersonal i de båda skolorna i fråga, vilken skall erhålla 
dylika ersättning. 
 
Tillika beslöt stadsfullmäktige att på grund av den för rektor beslutade minskningen av 
bostadsersättningen öka den i förslaget upptagna posten å 375 kronor för oförutsedda utgifter 
till 525 kronor, vadan utgiftssumman i detsamma bleve oförändrad. 
 
Den av stadsfullmäktige nu sålunda antagna utgifts- och inkomststaten innefattas i denna --- 
Bilaga N:o 12, 1928. 
 
§ 168. 
Barnavårdsnämndens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1929 förelåg till behandling 
och hade av stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats till drätselkammaren för dess 
yttrande. 
 
Förslaget utvisade i utgifter 7,500 kronor, vilket belopp helt skulle täckas genom uttaxering på 
bevillning. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av ifrågavarande förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget, och innefattas den nu 
sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaten i denna --- Bilaga N:o 13, 
1928. 
 
§ 169. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat nedannämnda av densamma 
granskade förslag till utgiftsstater under år 1929 jämte tillstyrkan om desammas antagande i 
oförändrat skick: 
 
Sundhetsvården     Kr. 13,850:- 
Parkstyrelsen     ” 3,200:- 
Renhållningen (ordinarie utgifter 11,500:-,  
ny ladugårdsbyggnad 2,800:-)    ” 14,300:- 
Vatten- och avloppsledningar    ” 12,750:- 
Brandväsendet     ” 13.000:- 
Polisväsendet     ” 21,650:- 
 
I förslaget för sundhetsvården var anmärkt, att dess inkomster från köttbesiktningsbyrån för 
ifrågavarande år beräknats till 2,600 kronor. 
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I förslaget för vatten- och avloppsledningar var anmärkt, att till ovannämnda utgiftsbelopp, 
12, 750 kronor, skulle komma kostnaderna för de vatten- och avloppsledningsarbeten under 
nästa år, vilka av stadsfullmäktige senare eventuellt kunna bliva beslutade. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna de föreliggande utgiftsförslagen. 
 
§ 170. 
Byggnadsnämnden hade till stadsfullmäktige med nedanstående, nu föreliggande skrivelser: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämnden i Lysekil sammanträde den 30 juli 1928. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, kamrer Hugo Hallgren, vice 
ordförande, kontraktsprost Fritz Lüsch, handlanden Axel Johansson och murare Klas 
Zetterström samt stadsingenjören Sven. H. Lundgren, sekreterare. 
 
§ 44. Kungl. Byggnadsstyrelsen hade genom Konungens Befallningshavande återremitterat ett 
av stadsfullmäktige i Lysekil den 18 december 1925 godkänt, men den 23 september 1926 i 
viss del ändrat beslut avseende sökande av fastställelse å ändring av stadsplanen och 
byggnadsbestämmelserna för vissa delar av kvarteren ”Vadet” och ”Kvarnen”. Kungl. 
Byggnadsstyrelsen hade sålunda anmärkt därpå, att avståndet mellan byggnadslinjerna utmed 
Södra Kvarngatans östra del icke hade författningsenligt minimimått, nämligen 12 meter. I 
övrigt hade framställts i huvudsak endast formella erinringar, nämligen 12 meter. I övrigt 
hade framställts i huvudsak endast formella erinringar. Till ledning vid uppgörandet 
averforderlig ny karta hade befogats en inom Kungl. Byggnadsstyrelsen utarbetad skiss i 
ärendet. 
 
Handlingarna överlämnades genom magistraten och byggnadsnämnden, som anmodade 
undertecknad, stadsingenjör, att med ledning av de av Kungl. Byggnadsstyrelsen gjorda 
påpekanden upprätta nytt förslag att underställas byggnadsnämndens prövning. 
 
Vid dagens sammanträde förelåg dylikt förslag med beskrivning. 
 
Sedan nämnden tagit noggrann del av detsamma beslöts godkänna förslaget samt att i 
överensstämmelse med föreskrifterna i lagen om fastighetsbildning i stad av den 12 maj 1917 
under en månad hålla förslaget för allmänheten tillgängligt för påseende samt att för sådant 
ändamål utfärda en så lydande 
 
”KUNGÖRELSE. 
 
I anledning av Kungl. Byggnadsstyrelsens remiss av handlingarna i ärendet angående ändring 
av stadsplanen och byggnadsbestämmelserna för delar av kvarteren ”Vadet” och ”Kvarnen” 
får byggnadsnämnden, härigenom tillkännagiva, att nytt förslag upprättas, och att detta finnes 
till påseende å stadsingenjörskontoret varje söckendag mellan kl. 1-2 från den 6 augusti till 
den 7 september innevarande år. 
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Anmärkningar emot förslaget skola, skriftligen avfattade, till nämnden ingivas före utgången 
av ovannämnda tid. 
 
Lysekil den 30 juli 1928. 
 
BYGGNADSNÄMNDEN.” 
 
Härjämte beslöts att kallelse skulle på sätt och inom tid, som i förenämnda lag finnes stadgat, 
avsändas till vederbörande jordägare, samt att nämnden efter kungörelsetidens utgång skulle 
överlämna handlingarna jämte till äventyrs inkomma anmärkningar mot förslaget och 
nämndens utlåtande häröver till stadsfullmäktige i Lysekil med hemställan om antagande av 
det omarbetade förslaget. 
 
Som ovan. 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygar 
   SXEN H. LUNDGREN.” 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämnden sammanträdde den 1 oktober 1928. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, kontraktsprost Fritz Lüsch, handlanden 
Axel Johansson och byggmästare C. A. Tobiasson samt stadsingenjör Sven H. Lundgren, 
sekreterare. 
 
§ 62. Anmäldes att vid klagotidens utgång den 7 sistlidne september månad inga 
anmärkningar inkommit mot förslaget till ändring av stadsplanen och 
byggnadsbestämmelserna för delar av kvarteren ”Vadet” och ”Kvarnen”, i följd varav 
handlingarna i ärendet nu skulle jämlikt nämndens beslut den 30 sistlidne juli överlämnas till 
stadsfullmäktige för godkännande och sökande av fastställelse hos Kungl. Maj:t. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygar 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Härjämte förelågo följande handlingar: 
 
1) karta över förslaget till ifrågavarande stadsplaneändring. 
2) Byggnadsbestämmelser i samband med förslag till ny stadsplan, av Kungl. Maj:t fastställda 
år 1915. 
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3) Beskrivning till nytt förslag till ändring av stadsplanen och byggnadsbestämmelserna för 
delar av kvarteren ”Vadet” och ”Kvarnen”. 
 
Tillika förelågo samtliga de av Kungl. Byggnadsstyrelsen genom magistraten till 
byggnadsnämnden överlämnade handlingarna i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla byggnadsnämndens ovannämnda framställning 
om att hos Konungen söka fastställelse dels å förslaget till ifrågavarande ändring av 
stadsplanen, del å de med detsamma förbundna byggnadsbestämmelserna. 
 
§ 171. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll hamnstyrelsen om bemyndigande att för år 1929 få 
förnya hamninrättningens kreditivlån i Aktiebolaget Göteborgs Handelsbank till ett belopp av 
Fem tusen (5.000) kronor, vilken framställning stadsfullmäktige enhälligt biföllo. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
KARL KÄLLÉN. 
JAKOB PETTERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 19 januari 1929 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1928 Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 20 december 1928. 
 
§ 172. 
Upprop förrättades, varvid herr Evald I. Andersson var frånvarande på grund av sjukdom. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 173. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
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§ 174. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Fritz G. Olsson och Rob. 
G. Christenson. 
 
§ 175. 
Genom föreliggande skrivelse anmälde drätselkammaren, att nedannämnda ledamöter och 
suppleanter äro i tur att ur drätselkammaren avgå med detta års slut: 
 
Ledamöterna: herrar konsuln Alfr. Bovik, byggmästaren Rob. G. Christenson och 
riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Suppleanterna: herrar stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, fabrikören Gust. Karlson och 
gjutaren Karl Källén. 
 
Med anledning av denna anmälan skulle val nu företagas. 
 
Herr Sterner föreslog omval med acklamation av samtliga dessa avgående ledamöter och 
suppleanter. 
 
Herr Pettersson understödde detta förslag med den skillnaden, att han som suppleant föreslog 
handlanden herr Axel Johansson, då herr Källén undanbett sig återval.  
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att för tiden 1929 t. o. m. 1932 
samtliga avgående ledamöter tillika med avgående suppleanterna herrar Elmqvist och Karlson 
omvaldes, och att herr Johansson nyvaldes till suppleant. 
 
Ordningen mellan dessa ledamöter och suppleanter äro följande: 
 
Herr Bovik ersättes av herr Elmqvist, herr Christenson av herr Karlson och herr Btännberg av 
herr Johansson. 
 
§ 176. 
Val förelågo till de kommunala befattningar, som vid årets slut bleve lediga eller eljest skulle 
besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade avgivit förslag till de förestående valen vilket förslag nu förelåg. 
 
Valen, som nu företogos, utföllo i huvudsaklig överensstämmelse med valkommitténs 
nämnda förslag av den 28 nästlidne november sålunda: 
 
Fattigvårdsstyrelsen för tiden 1929 t. o. m. 1932. 
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Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg. Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och Vaktmästaren Jakob Petterson med de båda 
förstnämnda såsom respektive ordförande och vice ordförande för ifrågavarande tid. 
 
Nykterhetsnämnden för iden 1929 t. o. m. 1932. 
 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg, Gjutaren Karl Källén och Stenhuggeriförmannen F. J. 
Elmqvist med de båda förstnämnda såsom respektive ordförande och vice ordförande för 
ifrågavarande tid. 
 
Suppleanter: Handlandena Fritz G. Olsson och L. P. Östling. 
 
Byggnadsnämnden för år 1929. 
 
Suppleant: Montören Erik Carlsson. 
 
Hamnstyrelsen för åren 1929 och 1930. 
 
Då detta tal skulle företagas, föreslog herr Christenson, att herr konsul Alfr. Bovik måtte 
väljas såsom ledamot i stället för stenhuggaren herr Andreas Åkesson Holmqvist, vilken 
föreslagits av valkommittén. 
 
Herr Elmqvist ansåg, att handeln och sjöfarten borde mera företrädas i hamnstyrelsen än vad 
hittills skett och föreslog sluten omröstning med hänsyn till de båda nu nämnda namnen. 
 
Sådan omröstning företogs nu, varvid herr Bovik erhöll 13 och herr Holmqvist 10 röster, 
vadan den förstnämnde förklarades vald till ledamot. 
 
De i hamnstyrelsen nu valda äro följande: 
 
Ledamöter: Konsuln Alfr. Bovik och Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Suppleanter: Skeppsmäklaren Axel Olsson och Montören Erik Carlsson. 
 
Kommunala mellanskolan terminsavgiftnämnd för år 1929. 
 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen år 1929. 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren, Direktören Nisse Ericsson och Postassistenten Fredr. 
Lundqvist med suppleanterna Tullförvaltaren Fr. Nordström och Apotekaren H. T. Sandmark. 
 
Barnavårdsnämnden för tiden 1929 t. o. m. 1931. 
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Ledamot: Församlingsdiakonissan Märta Mattiasson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse för tiden 1929 t. o. m. 1932. 
 
I valkommittén hade herrar Jakob Petterson och Otto Olsson reserverat sig till förmån för att 
filaren herr Svante J. Johansson måtte hava hos stadsfullmäktige föreslagits såsom ledamot i 
ifrågavarande styrelse i stället för redaktören herr Axel Ljungberg. 
 
Herr Petterson yrkade bifall till denna reservation och föreslog sluten omröstning.  
 
Sådan omröstning företogs nu och utföll så, att herr Ljungberg erhöll 13 och herr Johansson 
10 röster, medan 1 blank sedel avgavs, vadan herr Ljungberg förklarades vald till ledamot. 
 
I denna omröstning deltog ej herr Ljungberg. 
 
De övriga valen i denna styrelse företogs med acklamation och utföllo enligt valkommitténs 
förslag. 
 
De i ifrågavarande styrelse nu valda äro följande: 
 
Ledamöter: Kontraktsprosten Fritz Lüsch, Redaktören Axel Ljungberg och Direktören Nisse 
Ericsson. 
Suppleanter: Järnsvarvaren Sixten Arsenius, Civilingenjören Arvid Laurin och Handlanden L. 
P. Östling. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden för åren 1929 och 1930. 
 
Herr Lindbom föreslog, att herrar järnhandlaren Pontus Lundbom och disponenten John 
Möller måtte väljas till ledamöter i nämnden i stället för de av valkommittén föreslagna herrar 
konduktören Anders Johnson och lokföraren Hjalmar Sörensen. 
 
Tillika föreslog han, att stadsfullmäktige måtte besluta ökning av antalet ledamöter i nämnden 
från 7 till 8, och att såsom åttonde ledamot välja ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Då herr ordföranden efter framställd proposition på bifall dels till förslaget om dylik utökning, 
dels till bibehållandet av det nuvarande antalet ledamöter förklarat förslaget om nämndens 
utökning vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla den föreslagna utökningen av nämnden, röstar Ja; den, det icke vill, 
röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit bibehålla det nuvarande antalet ledamöter i 
nämnden.” 
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vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Sterner, Ljungberg, Gust. Karlson, 
Ludv. Anderson, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin samy herrar Christenson, 
Boheman, Lindbom, Albert Anderson, Lycke och ordföranden ja, men herrar vice 
ordföranden, Otto Olsson, Källén, Petterson, Johansson, Sörensen, Arsenius, Foss, Carlsson 
och Elmqvist nej. 
 
Med 13 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att på förslaget sätt utöka 
antalet ledamöter i nämnden. 
 
Med acklamation valdes följande av valkommittén föreslagna ledamöter: 
 
Fabrikören Rich. Björsell, Fabrikören Wiktor Lindbom, Skeppsmäklaren Axel Olsson, 
Trafikchefen John Swedenfelt och Fabrikören Evald Luckey. 
 
Såsom ny ledamot i nämnden föreslog herr ordföranden mästerkotsen herr Hjalmar Lundin. 
 
För de tre övriga ledamotsplatserna företogs val med sådan omröstning enligt där om 
framställd begäran, och utföll denna omröstning så, att herrar Möller och Lundin erhöllo 
vardera 12 röster, herr Sörensen 11, herrar Johnson, Lundbom och Aurell vardera 10 röster, 
medan 1 blank sedel avgavs. 
 
Disponenten John Möller, Mästerlotsen Hjalmar Lundin och Lokföraren Hjalmar Sörensen 
förklarades alltså valda till ledamöter i nämnden. 
 
Till sammankallande i nämnden valdes med acklamation herr Lindbom. 
 
Pensionsnämnden för tiden 1929 t. o. m. 1931. 
 
Suppleant: Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson. 
 
Taxeringsnämnden för år 1929. 
 
Ledamöter: 1) Handlanden Evald Andersson, 2) Gjutaren Karl Källén. 3) 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 4) Handlanden Axel Johansson. 5) 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Suppleanter: 1) Urmakaren Carl J. Lycke. 2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 3) Kronolotsen 
E. R. Montheli. 4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 5) Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de härovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1929. 
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Ledamöter: Stadsingenjören Sven H. Lundgren och Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
Suppleanter: byggmästarna Adolf Wennerberg och K. Knutsson. 
 
Brandstyrelsen för tiden 1929 t. o. m. 1932. 
 
Herr Christenson föreslog såsom ledamot juveleraren herr Gordon Wikström i stället för 
fotografen herr John Westling, som förslagits av valkommittén, och att detta val måtte 
företagas med slutna sedlar. 
 
Med sluten omröstning företogs nu detta val och utföll så, att herr Wikström erhöll 12 och 
herr Westling 9 röster, medan 2 blanka sedlar avgåvor, och förklarades herr Wikström alltså 
vald till ledamot i styrelsen. 
 
Med acklamation valdes härefter ledamot och suppleant i styrelsen i enlighet med 
valkommitténs förslag. 
 
De i ifrågavarande styrelse nu valda äro följande: 
 
Ledamöter: juveleraren Gordon Wikström och Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
Suppleant: Brevbäraren Ernst Appelgren. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1929. 
 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Stenhuggaren Gustaf Engelbrektsson. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1929. 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank. 
 
För år 1929: Fabrikören Evald Luckey. 
För tiden 1929 t. o. m. 1932: Disponenten Ludv. Andersson och stenhuggaren Herman J. 
Gunnarsson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag under år 
1929. 
 
Redaktören Axel Ljungberg med Fabrikören Gust. Karlson som suppleant. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhusaktiebolag under år 
1929. 
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Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1929. 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse för tiden från ordinarie 
bolagsstämman i februari 1929 till ordinarie bolagsstämma i februari 1930. 
 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg (för nykterhetsnämnden), Gjutaren Karl Källén och 
Juveleraren Gordon Wikström. 
Suppleanter: Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin (från nykterhetsnämnden), Kamreraren 
Hugo Hallgren och Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Överförmyndare för tiden 1929 t. o. m. 1932. 
 
Direktören P. Grundell med bankkamreraren Olof Johansson som suppleant. 
 
Förvaltningen av Ida Sannes fond för åren 1929 och 1930. 
 
Ledamot: Fabrikören Robert Lycke. 
 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond för åren 1929 och 1930. 
 
Ledamot: Fabrikören Robert Lycke. 
 
Engbergska donationens stipendienämnd för tiden 1929 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Kontraktsprosten Fritz Lüsch, Riksdagsmannen Carl Brännberg och Överläraren 
And. Jakobsson. 
 
Till nämndens ordförande utsågs herr Lüsch. 
Suppleanter: Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson och Rektor Sigfrid Sandström. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén på obestämd tid. 
 
Ledamöter: Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist och Ingenjören O. Folke Aurell. 
Suppleant: Stenhuggaren C. E. Carlsson. 
 
Lysekils Idrottsplatsförenings styrelse för åren 1929 och 1930. 
 
Ledamot: Disponenten John Möller. 



1928 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 94 
 

Suppleant: Montören Erik Carlsson. 
 
Kommitté för frågan om Grötöns förbindande med fastlandet, vald t. v.  
 
Herr Ljungberg föreslog kommitténs utökande med 1 ledamot och ansåg, att en sjösakkunnig 
borde vara med i densamma samt föreslog såsom sådan ledamot lotsförmannen herr John 
Linding. 
 
Förslaget om denna utökning beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
Valet, som företogs med acklamation, utföll i enlighet med valkommitténs och herr 
Ljungbergs förslag sålunda, att till ledamöter i denna kommitté valdes Kontraktsprosten Fritz 
Lüsch, Trafikchefen John Swedenfelt, Handlanden Axel Johansson och Lotsförmannen John 
Linding med herr Lüsch som sammankallande. 
 
REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR GRANSKNING AV NEDANNÄMNDA 
RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1929. 
 
Drätselkammaren, Folkskolestyrelsen samt Samreal- och Kommunala mellanskolans 
styrelse. 
 
Revisorer: Kontoristen Anders Christenson, sammankallande, Fabrikören Evald Luckey, 
Bokhållaren Hugo Hansson och Trafikchefen John Swedenfelt. 
Suppleanter: Handlanden Gillis Eriksson, förste, Brevbäraren Ernst Appelgren, andre, och 
fabrikören Folke Ekstedt, tredje. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Revisorer: Järnhandlaren Hakon Lundbom, sammankallande, Disponenten James Öhrnberg 
och Stationsskrivaren T. R. Madison. 
Suppleanter: Stenhuggeriförmannen Anders Edberg, förste, och Kassören Verner Hernström, 
andre. 
 
Fattigvårdsstyrelsen, Nykterhetsnämnden och Barnavårdsnämnden. 
 
Revisorer: Bankkamreraren Olof Johansson, sammankallande, och Bokhållaren Harry 
Ljunggren. 
Suppleanter: Kontoristen Carl Gustafsson, förste, och Kontoristen Åke Lindström, andre. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse. 
 
Revisorer: Hälsovårdstillsyningsmannens Aug. Ehnberg. 
Suppleant: Järnhandlaren Joel Callert. 
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Lysekils tekniska aftonskolas styrelse. 
 
Revisorer: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Lotförmannen John Linding. 
 
Parkstyrelsen. 
 
Revisorer: Handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och Förrådsförvaltaren Evald I. 
Andersson. 
Suppleant. Mekanikern Otto Olsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse. 
 
Revisorer: Försäljningschefen Edmund Andersson, sammankallande, Banktjänstemannen 
Sven Brunell och Handlanden Gillis Eriksson. 
Suppleanter: Handlanden Gunnar Rosén, förste, och Bokhållaren Alf Wallin, andre. 
 
Lysekils skyttegilles styrelse. 
 
Revisor: Fabrikören Viktor Lindbom. 
Suppleant: Handlanden Gösta Carlsson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse. 
Revisor: Bankkamreraren Olof Johansson. 
Suppleant: Bankkamreraren Ernst Larsson. 
 
Lysekils Idrottsplatsförenings styrelse. 
 
Revisor: Banktjänstemannen Uno Bothén. 
Suppleant: Banktjänstemannen Axel Månsson. 
 
§ 177. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få för ett pris av 
sju (7) kronor och 50 öre per kvadratmeter försälja tomten till huset n:o 3½ vid 
Landsvägsgatan till fabrikören herr Carl Bothén, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 370 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Drätselkammaren hade i sin skrivelse såsom villkor föreslagit, att denna försäljning icke må 
ske, innan Kungl. Maj:t fastställt den för kvarteren ”Vadet” och ”Kvarnen” sökta 
stadsplaneändringen. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen med 
iakttagande av nämnda villkor. 
 
§ 178. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få för ett pris 
av fem (5) kronor per kvadratmeter försälja tomten till huset n:o 33 vid Bansviksgatan till 
mekanikern herr Carl Albin Johansson, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 179 kvadratmeter.  
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 179. 
Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 29 november 
1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Fritz G. Olsson, Elmqvist, Källén och Foss 
samt stadsingenjör Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 303. På uppdrag av herr ordföranden hade stadsingenjören till drätselkammaren överlämnat 
förslag till allmänna arbeten under år 1929, vilket nu förelåg. 
 
Herr ordföranden hade remitterat förslaget till vattenstyrelsen för dess yttrande, evad det 
avsåge vatten- och avloppsledningsarbeten. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 27 dennes hade vattenstyrelsen beslutit att 
hos drätselkammaren förorda ifrågavarande vatten. Och avloppsledningsarbetens utförande 
under vissa villkor. 
 
Efter att hava genomgått förslaget punkt för punkt beslöt drätselkammaren enhälligt att hos 
stadsfullmäktige förorda utförandet under år 1929 av följande i förslaget upptagna arbeten: 
 
1) Bergsgatan: ny rännsten, makadamisering och nytt räck  3,350:- 
2) Stengatans mellersta del: gatuarbeten 4,300, vattenledning 2,900:-,  
avloppsledning 1,500:-      8,700:- 
3) Vatten- och avloppsledningar till ålderdomshemmet å Blekegatan (Att ingå i 
totalkostnaderna för ålderdomshemmet).    6,500:- 
4) Bansviksgatan mellan Blekegatan och Pihls hus: vattenledning 2,100:-,  
avloppsledning 1,400:-      3,500:- 
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5) Kulvert till nya kajen samt ny sötvattensledning till densamma  
resp. 3,500:- och 3.000:- (På vilkor att hamninrättningen bidrager med  
3.000 kronor till dessa arbeten).     6,500:- 
6) Ordnandet av terrängen intill kyrktrapporna    600:- 
7) Fiskaregatan: huvudsakligen gatuarbeten    1.000:- 
8) Repareationer å tull- och polisbyggnaderna    1,150:- 
      Kronor 31,300:- 
 
Tillika beslöt kammaren hos stadsfullmäktige föreslå, att medel för ovannämnda arbeten 
måtte utgå på följande sätt: 
 
Uttaxering i 1929 års utgifts- och inkomststat    21,800:- 
Ingående i kostnaderna för ålderdomshemmet    6,500:- 
Bidrag från hamninrättningen     3.000:- 
      Kronor 31,300:- 
 
Samtidigt med förenämnda förslag förelåg ock framställning från husägare vid Babsviksgatan 
om vatten- och avloppsledningars framdragande i gatan samt av herr ordföranden i 
stadsfullmäktige till drätselkammaren remitterade ärendet rörande anläggandet av 
sötvattenspost vid nya kajen. 
 
Då dess arbeten nu upptagits bland de ovannämnda arbetena, som hos stadsfullmäktige 
komma att till utförande förordas, ansågos de behandlade i drätselkammaren i följd av 
beslutat i denna paragraf. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelåg det av stadsingenjören upprättade förslaget till dylika arbeten tillika med 
utdrag av vattenstyrelsens protokoll för 27 nästlidne nov. innehållande yttrande över i 
förslaget upptagna vatten- och avloppsledningsarbeten, och hade vattenstyrelsen bland annat 
yttrat följande i ärendet: 
 
Att utförandet av arbeten med ledningar till ålderdomshemmet å Blekebacken måtte ske under 
år 1929 i samband med planeringen för byggandet av hemmet i fråga, och att kostnaderna för 
dessa ledningsarbeten ingå i totalkostnaderna för ålderdomshemmet. 
 
Att ledningsarbetena i Bansviksgatan utföras under år 1929 i samband med ledningsarbetena 
till ålderdomshemmet. 
 



1928 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 98 
 

Att arbetena med kulvert till nya kajen samt sötvattensledning till kajen utföras under år 1929, 
och att hamninrättningen måtte bidraga med ett belopp v 3.000 kronor till dessa arbeten. 
 
Herr Ludv. Andersson anmärkte med hänsyn till frågan om kulvert till nya kajen samt 
sötvattenledning till densamma, att det kunde ifrågasättas, huruvida hamninrättningen kan 
bidraga med medel utöver det belopp, 1,500 kronor, varmed den utfäst sig i och för 
anläggandet av ifrågavarande sötvattensledning med post. 
 
Herr Ljungberg uttalade den förmodan, att om stadsfullmäktige, vilket man hoppades, 
godkände det föreliggande förslaget, hamnstyrelsen då torde utan vidare komma att utanordna 
det i detsamma upptagna bidragsbeloppet å 3.000 kronor för ändamålen i fråga och 
hemställde om bifall i alla punkter till den från drätselkammaren föreliggande 
framställningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bifalla förslaget i fråga i hela dess omfattning, och 
skulle medel för bestridandet av kostnaderna för dessa arbeten utgå enligt drätselkammarens 
anvisning. 
 
§ 180. 
Följande skrivelse förelåg från drätselkammaren: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 17 december 
1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Fritz G. Olsson, Karlsson och Foss 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 212. Till förnyad behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 29 
nästlidne november bordlagda ärendet rörande ifrågasatt inköp av den handlanden Gustav 
Johanssons stärbhus tillhöriga stadsägan n:o 1 (förr betecknad med utägolotten n:o XII). 
 
Vid sagda tillfälle erhöll herr ordföranden i uppdrag att underhandla med stärbhusdelägarna 
för ernående av ett om möjligt lägre pris än det erbjudna, 2.000 kronor, och meddelade herr 
ordföranden nu, att stärbhusdelägarna uttryckligen förklarat sig ej kunna reflektera å lägre pris 
än det nämnda, för vilket ägan ock är taxeringsvärderad. 
 
Området innehåller en areal av 9,908 kvadratmeter. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få för 
stadens räkning förvärva ovannämnda fastighet för det sålunda erbjudna priset, och ville 
kammaren hos stadsfullmäktige förorda, att beloppet för ändamålet måtte anvisas att utgå av 
jordkassans medel. 
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Tillika beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige föreslå följande villkor med hänsyn till detta 
fastighetsförvärv: 
 
Att fastigheten säljes gravationsfritt. 
 
Att staden åtager sig gälda stämpel- och lagfartskostnader för köpet, dels alla utskylder för 
fastigheten, vilka till betalning förfalla från och med ingången av år 1929. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Sterner, understödd av herr Ludv. Andersson, yrkade bifall till det föreliggande 
förslaget, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla detta yrkande, och skulle beloppet 
för ändamålet utgå av jordkassans medel, enligt vad drätselkammaren föreslagit. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att godkänna de av drätselkammaren uppställda villkoren med 
hänsyn till detta fastighetsförvärv. 
 
§ 181. 
Vattenstyrelsen hade till stadsfullmäktige ingivit en nu föreliggande, så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 27 movember 1928 med Styrelsen för 
Lysekils vatten och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Källén, Johansson och Ljungberg samt 
stadsingenjör Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 65. Fabrikören herr Gust. Karlson ansökte genom föreliggande skrivelse om att få insätta 4 
st. vattenklosetter i fastigheten n:o 6 vid Rosviksgatan, till vilka klosetters spolning vatten 
skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för staens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen i enlighet med i 
skrivelsen nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd 
till dessa klosetters inrättande. 
 
§ 182. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat förslag till utgifts- och inkomststat för 
staden och hamninrättningen under år 1929. 
 
Budgetberedningen yttrande över dessa förslag förelåg i följande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 13 december 1928 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil tillsatta budgetberedningen för granskning dels av magistratens förslag till utgifts- och 
inkomststat för staden under år 1929, dels av hamnstyrelsens förslag till utgifts- och 
inkomststat för stadens hamninrättning under nämnda år. 
 
Närvarande: herrar Fritz Lüsch, John Sterner, Axel Ljungberg, Carl Brännberg och Ludv. 
Andersson samt herr borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädsekommen. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. Herr Kontraktsprosten Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande kallat 
till detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsågs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande skick med 
en uttaxering av nio (9) kronor och 40 öre per ett hundra (100) kronor till bevillning 
beskattningsbar inkomst enligt 1928 års taxering. 
 
§ 4. Budgetberedningen beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bibehållandet av tre 
betalningsterminer för stadsutskylderna såsom förut i mars, juni och september å tider, som av 
drätselkammaren närmare bestämmas. 
 
§ 5. Hamnstyrelsens budgetförslag för stadens hamninrättning under år 1920 genomgicks 
ävenledes punkt för punkt, och beslöt beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
detsammas antagande i oförändrat skick. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
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Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
 
Dessa handlingar, vilka före detta sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter, föredrogs nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt genomgingos. 
 
Då stadens budgetförslag genomgicks framhöll herr Foss önskvärdheten av, att möjligheterna 
för genomförande av flera betalningsterminer för stadsutskylderna måtte prövas. Talaren hade 
inte särskilt yrkande härvidlag, men ansåg det lämpligt, om drätselkammaren i sinom tid ville 
upptaga frågan till behandling. 
 
Herr Ljungberg hade intet emot, att frågan upptogs till prövning, men framhöll dels att många 
av dem som komma på restlängd göra det av gammal vara, dels att en ökning av 
betalningsterminernas antal komme att stöta på vissa svårigheter, bland annat med hänsyn till 
bristande personal och den ränteförlust, som genom en dylik ändring komme att uppstå. 
 
Herr Otto Olsson vill för sin del livligt förorda, att drätselkammaren måtte taga frågan om 
ifrågavarande utskylders uppdelning på flera terminer under allvarlig övervägande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med budgetberedningens tillstyrkan godkänna 
dels magistratens utgifts- och inkomstförslag för staden under år 1929 med en uttaxering av 
nio (9) kronor och 40 öre per ett hundra (100) kronors till beskattningsbar inkomst enligt 1928 
års taxering, dels det föreliggande utgifts- och inkomstförslaget för stadens hamninrättning 
under samma år. 
 
De gjorda yttrandena med hänsyn till ökning av antalet betalningsterminer för 
stadsutskylderna föranledde ej för närvarande någon stadsfullmäktiges åtgärd. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna Bilaga N:o 12, 1928. 
 
§ 183. 
Såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige yttrade herr ordföranden följande: 
 
”Jag erinrar om det gamla ordstävet: ”Att det bästa sparar man till sist”. I detta fall hade man 
att tänka på skattesänkningen, som under detta sammanträde beslutits. Själva tioöringen 
betyder ej så mycket, men den markerar ändock en tendens till sänkning av utdebiteringen, 
som varit konstant under en följd av år. synar man stadens budget noga, skall man också se, 
att denna sänkning ej åstadkommits på konstlad väg, då utgifterna för nästa års arbeten 
snarare över- än understiga de vanliga, vilket är ett glädjande tecken. Då man ser situationen i 
ögonen och ej söker undgå den, då kommer man så småningom ur svårigheterna. Även om 
denna sänkning ej skulle bli konstant, utan att vara endast tillfällig, kunna stadsfullmäktige 
skiljas med tillfredsställelse. 
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Ett särskilt tack hembär jag till drätselkammaren, sådan den är och sådan den varit, och erinrar 
om den arbetsbörda, som påvilar densamma. Även tackar jag stadens övriga syrelser och 
nämnder för deras arbete till stadens fromma. 
 
Det finnes större och det finnes lyckligare städer än Lysekil, men ingen kommer att tala illa 
om oss, så länge vi icke tala illa om oss själva. I ett gott hem kunna barnen sins emellan 
kritisera sina föräldrar, men de visa det icke utåt. Måtte en sådan kommunal anda råda i 
Lysekil. Vi skola tala väl om staden inför främlingar, men icke dölja vår kritik bland 
varandra. 
 
Jag erinrar om stadens tjugofemårsjubileum i år och hoppas på en sådan utveckling att man 
om ytterligare tjugufem år skall kunna taga bättre vård om fattiga och små än vad man nu 
förmår. Det är vår plikt att arbeta för kommande släkten. 
 
Slutligen beder jag att få uttala ett tack till stadsfullmäktiges ledamöter, magistratens 
representant och hans ställföreträdare samt till stadsfullmäktiges sekreterare och önskar Eder 
alla och envar en god jul och ett gott nytt år.” 
 
Härefter yttrade herr vice ordförande följande: 
 
”Herr Ordförande! 
 
Å stadsfullmäktigeledamöternas vägnar beder jag att till Eder, Herr Ordförande, få framföra 
ett tack för det utmärkta sätt, på vilket Ni lett förhandlingarna härstädes. Det har skett både 
med oväld och med ordning och reda. 
 
Jag anhåller om Edert överseende med de brister, som här emellanåt kunna förefinnas genom 
att debatterna bliva hetsiga och meningarna skära sig mot varandra, men vi veta alla, att det 
dock i sådana fall varit stadens bästa det gällt. 
 
I Herr Ordförandens ord om den goda kommunalandan i Lysekil vill jag på det livligaste 
instämma. Denna goda egenskap har tagit sig uttryck bland annat i det innevarande årets goda 
skattebetalning. 
 
För Edert arbete i olika styrelser och nämnder hembär jag och mina stadsfullmäktigekamrater 
även ett varmt tack under tillönskan om en för Eder god jul och ett angenämt årsskifte.” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
FRITZ G. OLSSON. 
ROB. G. CHRISTENSON. 
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Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 25 januari 1929 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 1, 1928. 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och Styrelser år 
1928. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
1) Konsuln Alfr. Bovik, kvarstår till och med 1928. 
2) Redaktören Axel Ljungberg, ordf. 1928, kvarstår till och med 1930. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christenson, kvarstår till och med 1928. 
4) Riksdagsmannen Carl Brännberg, vice ordf. 1928, kvarstår till och med 1928. 
5) Mekanikern Otto Olsson, kvarstår till och med 1930. 
6) Handlanden Fritz G. Olsson, kvarstår till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
 
1) Stenhuggeriförmannen F. J. Emqvist, ers. Bovik, kvarstår till och med 1928. 
2) Fabrikören Rich. Björsell, ers. Ljungberg, kvarstår till och med 1930. 
3) Fabrikör Gust. Karlson, ers. Christenson, kvarstår till och med 1928. 
4) Handlanden S. P. Ekblad, ers. Brännberg, kvarstår till och med 1928. 
5) Redaktören Harald Foss, ers. Otto Olsson, kvarstår till och med 1930. 
6) Järnhandlaren Pontus Lundbom, ers. Fritz G. Olsson, kvarstår till och med 1930. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, sålunda valda: 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
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Ledamöter: 
 
Järnhandlaren Pontus Lundbom, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Gjutaren Karl Källén, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Filaren Svante J. Johansson, vald av Stadsfullmäktige t. o. m. 1930. 
Handlanden P. A. Malmrot, ordf. 1928, vald av Hälsovårdsnämnden 1928. 
Konsuln Alfr. Bovik, v. ordf. vald av Drätselkammaren för 1928. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Aug. L. Kihlberg, vald av stadsfullmäktige till och med 1930. 
Filaren Sigurd Andersson, vald av stadsfullmäktige till och med 1930. 
Brandchefen Gust A. Löfgren, vald av Hälsobårdsnämnden för 1930. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald av Drätselkammaren t. o. m. 1930. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 7 eller 8 ledamöter och 4 suppleanter, därav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år 
och övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val förrättas vartannat år. den 28 jan. 1909 beslöts, att andre stadsläkaren skulle hava rätt att 
närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, men icke i besluten. Denna 
styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordf. och v. ord. Av ledamöterna skall 
minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. till och med 1928, vald till och med 1928. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, v. ordf. till och med 1928, vald till och med 
1928. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vald till och med 1928. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, vald till och med 1928. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1930. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1930. 
Handlanden Axel Johansson, vald till och med 1930. 
Husmodern Victoria Carlsson, vald till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, vald till och med 1930. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, vald till och med 1930. 
Fru Clara Ljunggren, vald till och med 1930. 
Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson, vald till och med 1930. 
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Nykterhetsnämnden: 
 
Väljes enligt Stadsfullmäktiges beslut den 27 nov 1924 av Stadsfullmäktige och består av 5 
ledamöter och 3 suppleanter. 
 
Val förrättas vartannat år och sker för en tid av 4 år. 
 
Stadsfullmäktige välja även ordf. och v. ordf. 
Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
 
1925 t. o. m. 1928: 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. gjutaren Karl Källén, v. ordf., och stenhuggeriförmannen F. 
J. Elmkvist. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Musikdirektören Karl Sandström och skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
 
Suppleanter: 
 
1925 t. o. m. 1928: 
 
Handlarna Fritz G. Olsson och L. P. Östling. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Fru Anna Malmrot. 
 
Byggnadsnämnden:  
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsperson är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 1 suppleant. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1928, självskriven ledamot. 
Muraremästaren Klas Zetterström, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Axel Johansson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
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Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1931, vice ordf. 1928, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
 
Handlanden S. P. Ekblad, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1930, vald v stadsgullmäktige. 
Snickaremästaren C. A. Tobiasson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 193, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år, 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
Disponenten Ludv. Andersson, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige, ordf. 1928, 
Lotsförmannen Gustaf Wallin, till och med 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden S. P. Ekblad, till och med 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1929, vald av Magistraten, vice ordf. 1928. 
 
Suppleanter: 
 
Fabrikören Elis Luckey, till och med 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1929, vald av Magistraten. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 
hälsovårdsstadgans kap. 1 mom. 1 skall magistratsperson, som förestår polisen vara ledamot, 
och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästare Axel Sundberg, ordförande 1928. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande 1928. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, till och med 1931, vald av Stadsfullmäktige. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Fritz G. Olsson, till och med 1931, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
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Gjutaren Karl Källén, till och med 1831, vald av stadsfullmäktige. 
Konsuln Alfr. Bovik, till och med 1931, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Evald Andersson, till och med 1929 vald av Stadsfullmäktige. 
 
Renhållningsstyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 20 juni 1924, § 92, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Fritz G. Olsson, ordf. 1928. 
Handlanden Evald Andersson, v. ordf. 1928. 
Handlanden P. A. Malmrot. 
Filaren Svante J. Johansson. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Suppleanter: 
 
Fotografen John Westling. 
Gjutaren Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 7, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils foolkskolas angelägenheter handhavas av 
en styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1928. 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
 
Järnsvarvaren Aug. F, Jakobsson, till och med 1929. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 1929. 
Rektorn Sigfrid Sandström, till och med 1929, vice ordf. 1928. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, till och med 1931. 
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Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1931. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1931. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
 
Överläraren And. Jakobsson, till och med 1929. 
Förrådsförvaltaren Evald Isidor Andersson, till och med 1929. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1929. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1931. 
Stadskamreraren Axel Holmqvist, till och med 1931. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, till och med 1931. 
 
Styrelse för Kommunala Mellanskolan: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Överläraren And. Jakobsson, ordf. 1928. 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 1928. 
Bankkamreraren Olof Johansson. 
Postmästaren Gösta Boheman. 
Direktören Nisse Ericsson. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
Konduktören Anders Johnson. 
Ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
Ledamot 1928: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
 
Examensvittnen vid Kommunala Mellanskolans realskoleexamen 1928: 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Direktören Nisse Ericsson. 
Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
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Suppleanter: 
 
Tullförvaltaren Fr. Nordström. 
Apotekaren H. T. Sandmark. 
 
Barnavårdsnämnden: 
 
Jämlikt Stadsfullmäktiges beslut den 28 maj 1925, § 78, skola Stadsfullmäktige välja för en 
tid av 4 år 5 ledamöter och 5 suppleanter sålunda: 
 
från fattigvårdsstyrelsen 1 ledamot och 1 suppleant, 
 
från kommunens folkskolor 1 ledamot och 1 suppleant 
 
samt 3 andra ledamöter med 3 suppleanter. 
 
Dessutom äro församlingens kyrkoherde och förste stadsläkaren självskrivna ledamöter av 
nämnden. 
 
Av nämndens ledamöter skall minst en vara kvinna, likaså en av suppleanterna. 
 
Stadsfullmäktige väljer ordförande i nåmnden. 
 
Självskrivna ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande t. o. m. 1929. 
Förste stadsläkaren doktor Axel Nilsson. 
 
Av Stadsfullmäktige valda ledamöter och suppleanter: 
 
Från fattigvårdsstyrelsen för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamot: Disponenten Emil Löfberg med stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist som 
suppleant. 
 
Från kommunens folkskolor för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson med musikdirektören Karl Sandström som suppleant. 
 
Övriga ledamöter och suppleanter: 
 
För tiden 1926 t. o. m. 1929: 
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Ledamot: Stadsfiskalen Elias Sandell, v. ordf. t. o. m. 1929, med landsfiskal Gunnar Nyblom 
som suppleant. 
 
För åren 1928 t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: Folkskollärarinnan Hedvig Forsell och stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist 
med respektive suppleanter och skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin och förrådsförvaltaren 
Evald I. Andersson. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. väljas av 
Stadsfullmäktige. 
 
Ledamöter: 
 
Valda 1925 t. o. m. 1928. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 1928. 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 1928. 
Direktören Nisse Ericsson. 
 
Valda 1927 t. o. m. 1930: 
 
Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
Handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter 1925 t. o. m. 1928. 
 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
Civilingenjören Arvid Laurin. 
Handlanden L. P. Östling. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, 
att väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. 1928. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
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Brandchefen Gust. A. Löfgren, v. ordf. 1928 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Fotografen John Westling. 
 
Handels- och Sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas för högst 2 år, 
dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1928: 
 
Ledamöter: 
 
Lotsförmannen Emilius Hansson. 
Fabrikören Richard Björsell. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
Fabrikören Elis Luckey, ordf. 1928. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Fabrikören Wiktor Andersson, v. ordf. 1928. 
Skeppsmäklaren Axel Olsson. 
 
Polisnämnden: 
 
Enligt S. F. beslut den 19 november 1925, § 162 i protokollet, tillsattes en polisnämnd, som 
skall bestå av 5 ledamöter med 5 suppleanter, vilja väljas för 4 år i sänder. 
 
Valda t. o. m. 1929: 
 
Ledamöter: 
 
1) Fabrikören Rich. Björsell, v. ordf. 1928. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Byggmästaren Rob. G, Christenson, ordf. 1928. 
4) Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
5) Mekanikern Otto Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
1) Juveleraren Gordon Wikström. 
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2) Lokföraren Hj. Sörensen. 
3) Postmästaren Gösta Boheman. 
4) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
5) Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshafvande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. S. i december, ordförande och hans suppleant samt 
ledamöter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och suppleanter väljas 
vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1929. 
 
Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1929. 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Patrik Johansson, till och med 1929. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, till och med 1929. 
Vaktmästaren Jakob Petterson till och med 1929. 
Handlanden P. A. Malmrot, till och med 1931. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1931. 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson, till och med 1931. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, till och med 1929. 
Mekanikern Otto Olsson, till och med 1929. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson, till och med 1929. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, till och med 1931. 
Brandmästaren A. J. Nordmark, till och med 1931. 
Inspektoren Lorentz Jonsson, till och med 1931. 
 
Taxeringsnämnden: 
 
Skall väljas av stadsfullmäktige varje år den 15 jan., men väljes i regel under december 
föregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1928: 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall. 
Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
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Valda av Stadsfullmäktige för år 1928: 
 
Ledamöter: 
 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlaren Axel Johansson. 
5) Kyrkovaktmästaren B- C. A. Högberg. 
 
Suppleanter: 
 
1) Urmakaren Carl J. Lycke. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Montheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
5) Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
 
Av stadsfullmäktige hava för obestämd tid valts nedannämnda 2 ledamöter i kommittén för 
anstalten: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår, stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten förordnas av Konungens 
Befallningshavande för samma tid och skall vara nämndens ordförande. se Svensk 
författningssamling n:o 261 2/7 1915, § 7. 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1931, Disponenten 
Hjalmar Carlsson. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Gust. Karlson. 
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Åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: 
 
Åkaren Viktor Andersson. 
Åkaren Adolf Karlsson. 
 
Brandförsäkringskommittén 
 
som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1928: 
 
Ledamöter: 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Adolf Wennerberg. 
Snickaremästaren K. Knutsson. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice brandchef väljas av brandstyrelsen till vidare med 3 månaders ömsesidig 
uppsägning. 
 
Brandchef: Frisören Gust. A. Löfgren. 
Vice brandchef: Handlanden Gillis Eriksson. 
 
Brandstyrelsen: 
 
Denna styrelse består av 4 ledamöter med 2 suppleanter, valda av S. F. för en tid av 4 år, dock 
så att första gången väljas halva antalet för 2 och halva antalet för 4 år. 
 
Magistraten väljer dessutom 1 ledamot och 1 suppleant, helst lagfaren för samma tid. 
 
Ledamöter: 
 
1925 t. o. m. 1928: 
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Riksdagsmannen Carl Brännberg, ordf. vald av Stadsfullmäktige. 
Fotografen John Westling, vald av Stadsfullmäktige. 
Disponenten Emil Löfberg, vald av Magistraten. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Mekanikern Otto Olsson, vald av Stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, vice ordf. 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
 
Lokföraren Hj. Sörensen, t. o. m. 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg, 1927 t. o. m. 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, 1925 t. o. m. 1928, vald av Magistraten. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden bevliljat anslag, i vilket fall även S. F. 
välja 1 revisor med 1 suppleant: Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 1 
revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1928: 
 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Järnsvarvaren Alfr. Andersson. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för år 1928: 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
 
S. F. utse 8 huvudmän. Huvudman utses för 4 år. 
 
Fabrikören Elis Luckey  för 1926, 1927, 1928 och 1929. 
Kamreraren Hugo Hallgren,  för 1926, 1927, 1928 och 1929. 
Redaktören Axel Ljungberg,  för 1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln John Sterner,  för 1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln A. W. Christensson,  för 1928, 1929, 1930 och 1931. 
Konsuln L. Laurin,  för 1928, 1929, 1930 och 1931. 
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Disponenten Ludv. Andersson, för 1925, 1926, 1927 och 1928. 
Handlanden S. P. Ekblad,  för 1926, 1927 och 1928. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag under år 
1928: 
 
Ombud: Redaktören Axel Ljungberg. 
Suppleant: Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag under 
år 1928: 
 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets Styrelse: 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson, för 1928. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson, för 1928. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags Styrelse: 
 
Stadsfullmäktige välja enligt sitt beslut den 15 okt. 1925, § 127, 3 ledamöter med 3 
suppleanter jämte 1 revisor med 1 suppleant. Val sker för en tid av ett år, dock så att det gäller 
från det ena till det andra årets ordinarie bolagsstämma. 
 
En av de av stadsfullmäktige valda ledamöterna i styrelsen skall vara ledamot av 
nykterhetsnämnden. 
 
Valda för tiden från ordinarie bolagsstämman i februari 1928 till ordinarie bolagsstämman i 
februari 1929: 
 
Styrelseledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, från nykterhetsnämnden. 
Gjutaren Karl Källén. 
Juveleraren Gordon Wikström. 
 
Styrelsesuppleanter: 
 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, från nykterhetsnämnden. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Överförmyndare: 
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Väljes i december av S. F. för en tid av 4 år. 
Direktören P. Grundell, till och med 1928. 
Suppleant: Bankkassören A. H. Lundin, till och med 1928. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1924 t. o. m. 1929. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Ida Sannes fond: 
 
2 ledamöter väljas av S. F. senast i december att för viss tid jämte församlingens kyrkoherde, 
som är självskriven ledamot, förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1928 till och med 1930. 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Johanna Maria Svenssons fond: 
 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige senast i december för viss tid att förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1928 t. o. m. 1930. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”. 
 
Enligt gåvobrevet av den 6 september 1919 skall styrelsen, som handhaver stiftelsens 
angelägenheter, bestå av stadens borgmästare såsom ordförande samt 2 av Stadsfullmäktige 
valda ledamöter jämte suppleanter för dem. Väljas för 4 år. 
 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, självskriven ledamot och ordförande. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, vald t. o. m. 1929. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, vald t. o. m. 1929. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Ludv. Andersson, vald t. o. m. 1929. 
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Segelsömmaren Ernst Robert Strandén, vald t. o. m. 1929. 
 
Engbergska donationens stipendienämnd: 
 
Enligt S. F. beslut den 18 december 1925, § 169, består denna nämnd av 3 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val förrättades av Stadsfullmäktige och sker senast i december för en tid av 3 år. 
 
Valda för tiden 1926 t. o. m. 1928: 
 
Ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Överläraren And. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
Rektorn Sigfrid Sandström. 
 
DIVERSE KOMMITÉER, NÄMNDER M. M.  
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas av S. F. väljas S. F. första 
januarisammanträdet enligt beslut av den 11 december 1914, § 153 i prot. jämte beslut av den 
11 januari 1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för år 1928: 
 
Ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Handlanden S. P. Ekblad. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Suppleanter: 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Vaktmästaren Jakob Petterson. 
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Mekanikern Otto Olsson. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För år 1927 valdes: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Konsuln John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
 
Suppleanter: 
 
Handlanden Fritz G. Olsson. 
Mekanikern Otto Olsson. 
 
Ombud vid mantalsskrivningen 1927. 
 
Väljas i november månad årligen. 
 
Ombud: 
 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Brandmästaren A. J. Nordmark. 
Skatteexekutorn Alf Öhrngren. 
 
Suppleant: 
 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
 
tillsatt av Stadsfullmäktige den 3 september 1914 på obestämd tid och består av 9 ledamöter, 
däri inberäknat den av Konungens Befallningshavande förordnade ordföranden. 
 
Av Konungens Befallningshavande förordnade: 
 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, ordf. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, vice ordf. 
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Av Stadsfullmäktige valda: 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Gjutaren Karl Källén. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Redaktören Harald Foss. 
1 vakans. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist. 
Filaren Svante J. Johansson. 
Muraremästaren Klas Zetterström. 
Fabrikören Robert Lycke. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 2, 1928. 
 
REDOGÖRELSE FÖR LYSEKILS BARNAVÅRDSNÄMNDS RÄKENSKAPER, 
FÖRVALTNING OCH VERKSAMHET UNDER ÅR 1927. 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har nämnden haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Behållning från år 1926   149:42 
Anslag av staden   5.000:-  5,149:42 
Underskott       262:05 
      Kronor 5,411:47 
 
UTGIFTER: 
 
Kostnader för hos enskilda och på anstalter  
utackorderade barn   7,531:61 
härifrån avgå till nämnden inbetalda bidrag  
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för sådana barn med    2,739:84  4,791:77 
 
Omkostnader: 
 
Arvode till ordföranden   500:- 
Annonser, trycksaker, porton m. m.   119:70  619:70 
      Kronor 5,411:47 
 
Tillgångar och skulder vid årets slut äro följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning      737:95 
Underskott att täckas år 1929      262:05 
      Kronor 1.000:- 
 
SKULDER: 
 
Förskott av stadskassan å 1928 års anslag   Kronor 1.000:- 
 
VERKSAMHET: 
 
Fosterhemmen hava under det gångna året icke varit föremål för någon anmärkning och 
samtliga barnen äro av allt att döna väl skötta. Ett fosterbarn har avgått, enär det fyllt 16 år, 
men två andra hava kommit i stället. En för skyddsuppfostran å Gräskärr intagen gosse har 
först villkorligt och sedan vid årets slut fullständigt utskrivits och en nyintagits. En för 
samhällsvård å Stretered intagen flicka har avförts ur matrikeln, enär kostnaden från och med 
detta kalenderår bestrides helt av föräldrahemmet. Tvenne barnavårdsmål vila såsom 
fortfarande icke avgjorda hos vederbörande länsstyrelser och ett utslag har hos Kammarrätten 
överklagats. 
 
Lysekil den 28 mars 1928. 
 
Å Barnavårdsnämndens vägnar:  
FRITZ LÜSCH. 
 
Rätt utdraget av Barnavårdsnämndens protokoll för den 28 mars 1928, betygar 
FRITZ LÜSCH. 
 
Lysekil den 31 mars 1928. 
FRITZ LÜSCH. 
Barnavårdsnämndens ordförande. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
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Efter fullgjord granskning av Barnavårdsnämndens räkenskaper för år 1927 få undertecknade, 
utsedda revisorer, härmed intyga räkenskaper äro förda med god ordning och alla utgiftsposter 
styrkta med nödiga verifikationer, varför vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid omfattar. 
 
Lysekil den 25 april 1928. 
 
HUGO HANSSON E. M. APPELGREN.  EVALD LUCKEY. 
 
 
Bilaga N:o 3, 1928. 
 
LYSEKILS FOLKSKOLESTYRELSE FÅR HÄRMED LÄMNA FÖLJANDE 
REDOGÖRELSE ÖVER FOLKSKOLANS RÄKENSKAPER OCH FÖRVALTNING 
FÖR ÅR 1927: 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar      255,958:77 
Skolans skulder      155,273:69 
    Kapitalbehållning Kronor 97,685:08 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Hyror       5,740:- 
Ersättning från kommunala mellanskolan för bränsle   2.000:- 
Statsbidrag       53,810:58 
Anslag av staden      50,500:- 
      Kronor 112,050:58 
 
UTGIFTER: 
 
Underhåll av fastigheter     2,780:09 
Anskaffning och underhåll av inventarier   188:60 
Lärares avlöningar     88,349:81 
Andra avlöningar     4,376:- 
Undervisningsmaterial     2,949:99 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar    3,297:50 
Brandförsäkringspremier     1,161:81 
Skolbad      366:25 
Skolbiblioteket     200:- 
Skolköket      203:25 
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Räntor      3,954:82 
 
Amorteringar: 
 
Statens Pensionsanstalt   1,898:59  
Kungl. Postsparbanken   1,172:36 3,070:95 
 
   Transport   110,899:07 
 
 
   Transport   110,899:07 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker och skrivmaterialier 212:62 
Porton och telefonavgifter   181:20 
Olycksfallsförsäkringar   154:12 547:94 111,447:01 
Överskott       603:57 
      Kronor 112,050:58 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan      340:62 
Checkräkning med AB Göteborgs Handelsbank    121:61 
Lysekils sparbank, innestående för Petrélius fond    1,121:69 
Innestående statsbidrag      13,079:08 
 
Fastigheter: 
 
Skolhuset vid Färgaregatan   100.000:- 
2 skolhus, Stora Kyrkogatan 22/23  50.000:- 
Skolhuset, Stora Kyrkogatan 10  10.000:- 
Parkskolehuset   40.000:- 
Gymnastikhuset   30.000:-  230.000:- 
 
 
Inventarier: 
 
I skolhuset vid Färgaregatan   4.000:- 
I skolhusen vid Stora Kyrkogatan 22/23 2.000:- 
I skolhuset vid Stora Kyrkogatan 10  1,500:- 
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I parkskolehuset   1,500:- 
I gymnastikhuset   1.000:-  10.000:- 
Undervisningsmaterial      500:- 
      Kronor 255,163:- 
 
SKULDER: 
 
Statens Pensionsanstalt   82,711:41 
Kungl. Postsparbanken   2,532:56 
Stadskassan, andel i stadens lån i  
Lysekils Sparbank   52,500:- 
Stadskassan, förskott å 1928 års anslag  5.000:- 
Petrelius understödsfond   1,121:69 
Diverse Personers Konto   3.000:- 
 
Fortsättningsskolan: 
 
För år 1926   286:90 
För år 1927   1,544:19 1,831:09  148,696:75 
 
Överskott: 
 
För år 1926    3,606:65 
För år 1927    603:57  4,210:22 
 
Kapitalbehållning      102,256:03 
      Kronor 255,163:- 
 
Kapitalbehållningen har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans år 1927      97,685:08 
Minskning av skulder genom amorteringar    3,070:95 
Minskning av skuld till staden genom stadens amortering å lån  
i Lysekils sparbank      1,500:- 
      Kronor 102,256:03 
 
LYSEKILS FOLKSKOLEBIBLIOTEKS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1927. 
 
INKOMSTER_ 
 
Behållning från år 1926      72:25 
Anslag av staden      200:- 
      Kronor 272:25 
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UTGIFTER: 
 
Inköp och inbindning av böcker     186:75 
Material för kortsystem      85:50 
      Kronor 272:25 
 
LYSEKILS SORTSÄTTNINGSSKOLAS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1927. 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag       2,768:50 
Anslag av staden      1,900:- 
      Kronor 4,668:50 
 
UTGIFTER: 
 
Lärarelöner   1,849:- 
Undervisningsmaterial  125:66 
Skolköket   1,149:65    3,124:31 
Överskott       1,544:19 
      Kronor 4,668:50 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Fordran av folkskolekassan vid årets slut: 
1926 års överskott  286:90 
1927 års överskott  1,544:19 
      Kronor 1,831:09 
 
HANNA PETRELIUS UNDERSTÖDSFONDS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1927. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början    1,122:- 
Upplupen ränta under året      47:69 
      Kronor 1,169:69 
 
Uttagit under året i Lysekils Sparbank för utdelning  
av premier till folkskolebarn      48:- 
innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut    1,121:69 
      Kronor 1,169:69 
 
Lysekil den 25 februari 1928. 
 
FRITZ LÜSCH, 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
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 /AXEL HOLMQVIST, 
 Kassaförvaltare. 
 
Efter fullgjord granskning av förestående Lysekils Folkskolas m. fl. räkenskaper få 
undertecknade, utsedda revisorer, härmed intyga, att dessa äro förda med god ordning och alla 
utgiftsposter styrkta med nödiga verifikationer, varför ansvarsfrihet tillstyrkes för den tid, 
revisionen avser. 
 
Lysekil den 2 maj 1928. 
 
E. M. APPELGREN HUGO HANSSON  EVALD LUCKEY. 
 
Bilaga N:o 4, 1928. 
 
REDOGÖRELSE FÖR KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL 
RÄKENSKAPER OCH FÖRVALTNING FÖR ÅR 1927. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar      11,456:71 
Skolans skulder      6,456:71 
    Kapitalbehållning Kronor 5.000:- 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag   24,708:29 
Anslag av staden  16,300:- 
Terminsavgifter  6,650:50 
Räntor   67:50    47,726:19 
Underskott       607:03 
      Kronor 48,333:22 
 
UTGIFTER: 
 
Anskaffning och underhåll av inventarier    220:85 
Lärares avlöningar      37,354:71 
Andra avlöningar      900:- 
Undervisningsmaterial      1,286:30 
Lokalhyra till folkskolan      4,500:- 
 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar: 
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Ersättning till folkskolan för  
lokalernas uppvärmning  2.000:- 
lyse och renhållningsartiklar  533;43    2,533:43 
skolbiblioteket      150:- 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker och  
skrivmaterialier  738:25 
Porton och telefonavgifter  364:50 
Brandförsäkringspremier m. fl. utgifter 285:18    1,387:93 
      Kronor 48,333:22 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers konto följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant  i kassan  141:14 
Checkräkning med A,-B.  
Göteborgs Bank  77:15 
Innestående statsbidrag  729:17 
Inventarier   5.000:-    7,447:46 
Underskott för år 1927      607:03 
      Kronor 8,054:49 
 
SKULDER: 
 
Överskott för år 1926      3,054:49 
Kapitalbehållning      5.000:- 
      Kronor 8,054:49 
 
Lysekil den 25 februari 1928. 
 
För KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL STYRELSE. 
AND. JAKOBSSON, 
Ordförande. 
 
 /AXEL HOLMQVIST, 
 Kassaförvaltare. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
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Efter fullgjord granskning av Kommunala Mellanskolans i Lysekil räkenskaper för 1927 få 
undertecknade, utsedda revisorer, härmed intyga, att dessa äro förda med god ordnning och 
alla utgiftsposter styrkta med nödiga verifikationer, varför ansvarsfrihet tillstyrkes för den tid 
revisionen avser. 
 
Lysekil den 2 maj 1928. 
 
E. M. APPELGREN. HUGO HANSSON.  EVALD LUCKEY. 
 
Bilaga N:o 5, 1928. 
 
Berättelse. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva nedanstående berättelse över sin förvaltning för år 1927. 
 
Enligt Vinst- & Förlust-Konto har hamnen haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Hamnuppbördens följande poster: 
 
Båtar under 10 ton   1,101:38 
Fartyg    11,420:65 
Passagerareångare   7,585:06 
Varor    24,028:26 44,135:35 
Norra båthamnen   515:- 
Södra båthamnen   155:- 
Planlegor    2,126:65 
Kranavgifter   347:- 3,143:65 47,279:- 
Överfört till Kapital-Konto      2,680:72 
      Kronor 49,959:72 
 
UTGIFTER: 
 
Avskrivningar: 
 
Bryggor, kajer m. m.    10.000:- 
Inventarier    550:- 10,550:- 
 
 
Löner, arvoden m. m.: 
 
Hamnkaptenens lön   3.000:- 
Hamnlotsens lön   1,200:- 
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Förre hamnlotsen Pihls pension och  
tillsyningsarvode   200:- 
Hamnkaptenens provision   133:79 
Hamnkassörens provision   2,810:54 7,344:33 
 
Underhåll m. m.  
 
Bryggor, kajer m. m.    15,534:45 
Släggö fyr    220:89 
Norra hamnpirens arbete   999:48 
Diverse utgifter   1,293:54 18,048:36 
   Transport   35,942:69 
 
   Transport   35,942:69 
Hamnbelysningen     6,429:70 
Räntor      3,187:33 45,559:72 
Bidrag till stadskassan      4,400:- 
      Kronor 49,959:72 
 
Enligt Utgående Balansers Konto har hamnen vid årets slut följande tillgångar och skulder: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning      149:87 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar    210.000:- 
Inventarier       1,500:- 
      Kronor 211,649:87 
 
SKULDER: 
 
Kreditiv i A,-B. Göteborgs Handelsbank 1,455:98 
Amorteringslån i Lysekils Sparbank  57,750:-  59,205:98 
Kapitalbehållning      152,443:89 
      Kronor 211,649:87 
 
Å hamnens lån i Lysekils Sparbank har under året amorterats 3,850 kronor, och är 
kreditivskulden från årets början sänkt med kronor 4,978:29, alltså en skuldminskning med 
sammanlagt kronor 8,828:29. 
 
Lysekil den 15 februari 1928. 
 
FÖR STYRELSEN I LYSEKIL. 
L. ANDERSSON. 
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Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses förvaltning och räkenskaper för 
år 1927, få efter fullgörandet härav och med hänvisning till ovanstående styrelseberättelse 
avgiva följande 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Som vi funnit räkenskaperna vara förda med ordning och bestyrkta med vederbörliga 
verifikationer, tillstyrka vi full och tacksam ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 8 maj 1928. 
HAKON LUNDBOM. JAMES ÖHRNBERG  A, TH. JAKOBSSON. 
 
Bilaga N:o 6, 1928. 
 
Lysekils Stads Drätselkammare 
 
får härmed lämna följande redogörelse over stadens räkenskaper och förvaltning för år 
1927: 
 
vid årets början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar     2,246,509:92 
Stadens skulder     1,737,509:92 
   Kapitalbehållning Kronor 509.000:- 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har staden haft följande inkomster och utgifter: 
 
 
INKOMSTER: 
 
S. A. Sundhetsvården: 
 
Köttbesiktningsbyråns inkomster    2,498:35 
 
S. B. Allmänna byggnader och platser: 
 
1. Automatbilskattemedel   7,841:37 
2. Hyror    3.000:- 
3. Tomt- och borgararrenden   14,135:86 
4. Vattenavgifter   6,617:- 51,594:23 
 
S. C. Verk och inrättningar: 
 
Hamnens andel i löner, polisbevakning m. m.    4,400:- 
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S. D. Skatter och liknande avgifter: 
 
1. Stadsutskylder: 
 
Vid uppbörder 298,782:20 
Å årets restlängder 11,447:22  310,229:42 
Å äldre restlängder 14,642:49 
Avgår restituerade belopp 2,032:20  12,610:29 
    322,839:71 
 
2. Progressivskattens kommunandel  15,437:60 
Progressivskattens utjämningsandel  
direkt redovisad till Länsstyrelsen  
med 3,277:70 
   Transport 338,277:31 38,492:58 
 
   Transport 338,277:31 338,277:31 
3. Nöjesskatt   7,342:06 
4. Bevillningsavgifter   26:70 
5. Hundskatt   575:- 346,221:07 
 
S. E. Övriga inkomster: 
 
1. Brännvinsmedel   14,008:- 
2. Bötesmedel   85:- 
3. Bidrag från elektricitetsverket  35.000:- 49,093:- 433,806:65 
Underskott      6,651:02 
      Kronor 440,457:67 
 
UTGIFTER: 
 
S. I. A. Fattigvården      28.000:- 
S. I. B. Nykterhetsnämnden, reserverat anslag    500:- 
 
S. II. Sundhetsvården: 
 
Egentliga sundhetsvården     12,556:70 
Köttbesiktningsbyråns utgifter    1,045:78 13,602:48 
 
S. III. A. Undervisningen 
 
a. Folkskolan     50,500:- 
b. Fortsättningsskolan     1,900:- 
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c. Kommunala mellanskolan     16,300:- 
d. Föreläsningsföreningen 500:- och folkbiblioteket 500:- 1.000:- 69,700:- 
 
S. III. B. Barnavårdsnämnden     5.000:- 
 
S. IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
A. Utgifter direkt under denna huvudrubrik: 
Underhåll av fastigheter   6,471:43 
Anskaffning och underhåll av inventarier 5,357:21 11,828:64 
 
B. Gatuarbeten: 
Underhåll    9,088:24 
Markbyte med Olivia Christenssons stärbhus 1,200:- 
Kronberget    1,536:- 
Parken – kyrktrapporna   1,338:20 
Kyrkviks Strandgata   6,088:25 
   Transport 19,250:69 11,828:64 116,802:48 
 
 
 
   Transport 19,250:69 11,828:64 116,802:48 
Badhusgatan   2,122:53 
Stigbergsgatan   1,314:- 22,687:22 
 
C. parkstyrelsen     2,700:- 
 
D. Gatubelysningen: 
 
Ström 1,739:-, material 778:05    2,517:05 
 
E. Gatubevattningen     929:10 
 
F. Renhållningen     10,561:67 
 
G. Vattenledningar:      
 
Underhåll av ledningar med tillhörande byggnader  9,291:13 
 
H. Avloppsledningar: 
 
Underhåll    6,401:82 
Södra hamnens kulvertledning  3,305:24 
Gamla stadens kulvertledning  19,809:48 29,516:54 
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I. Brandväsendet     14,594:29 
 
J. Övriga behov: 
 
Löner och arvoden   4.000:- 
Telefonavgifter   81:70 
Brandförsäkringspremier   901:06 
Utgifter för Murrayska villan 3,029:09 
Avgår hyra  500:-  2,529:08 7,511:85 
 
K. Ordnandet av badplats i Bansvik    218:- 112,355:49 
 
 S. V. Verk och inrättningar: 
 
A. Magistraten och rådhusrätten    15,753;83 
 
B. Stadsfullmäktiges och nämnders expedition   21,387:23 
 
c. Polisväsendet     21,611:36 
 
D. Uppbördsverket     6,184:52 
 
E. Övriga behov     15,555:76 80,492:70 
 
S. VI. Avskrivning å egentliga kommunalutskylder: 
 
Influtna nettobelopp uppföras numera mot förr  
bruttobelopp och avskrivning därå. 
   Transport    309,650:67 
 
   Transport    309,650:67 
 
S. VII. Räntor å lån: 
 
1905 års obligationslån     13,440:- 
1911 års obligationslån     29,307:82 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank   8,400:- 
Tillfälliga lån     4,259:18 55,407:- 
 
S. VIII. Amorteringar å lån: 
 
1911 års obligationslån     17.000:- 
1922 års obligationslån i Lysekils Sparbank   5.000:- 
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Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank    5.000:- 
Tillfälligt lån hos elektricitetsverket    5.000:- 32.000:- 
 
S. IX. Oförutsedda utgifter, fördelade å vederbörande konton. 
 
S. X. Kyrkan      40,400:- 
 
Aktieteckning i Lysekils Nya Badhus AB    3.000:- 
 
      Kronor 440,457:67 
 
Fördelningen av kostnaderna å nedanstående konton: 
 
S. II. Sundhetsvården: 
 
Löner, pensioner och arvoden    9,685:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.    169:70 
Telefonavgifter     250:- 
Förbandsartiklar     75:- 
 
Folkbadet: 
 
Sommarbad   604:90 
Vinterbad    1.000:- 1,604:90 
Hyresbidrag till landstingets  
sjukupptagningsanstalt   350:- 
bidrag till dispensärverksamheten  422:19 772:10 12,556:70 
köttbesiktningsbyråns utgifter för lyse,  
städning m. m.       1,045:78 
      Kronor 13,602:48 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
 
A. Magistraten och rådhusrätten: 
 
Löner och arvoden     14,300:- 
Annonser, trycksaker, inbindningskostnader,  
skrivmaterialier m. m.      1,277:32 
Telefonavgifter     176:51 15,753:83 
 
B. Stadsfullmäktiges och nämnders expedition: 
 
Löner och arvoden     14,700:- 
Annonser, trycksaker och inbindningskostnader   3,178:52 
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Skriv- och ritmaterialier     749:31 
Porton      256:50 
Hyra inkl. eldning för stadsingenjörskontoret 750:- 
Städning av detsamma   180:- 930:- 
Avgifter för telefoner och för utsträckt telefontid   1.014:80 
Avgift till Svenska Stadsförbundet    246:- 
Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift  312:- 21,387:23 
C. Polisväsendet: 
 
Löner, arvoden och beklädnadsersättning   19,359:50 
Städning      600:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar    740:15 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.    346:86 
Telefonavgifter     423:25 
Rannsakningsfångars underhåll och transport   141:60 21,611:33 
 
D. Uppbördsverket: 
 
Löner och arvoden     4,960:- 
Ersättning till stadsfogden för kontor    500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.    614:52 
Telefonavgift     110:- 6,184:52 
 
E. Övriga behov: 
 
Hyra för rådhuslokalerna   4.000:- 
   Transport 4.000:-  64,936:93 
 
   Transport 4.000:-  64,936:94 
Uppvärmning av rådhuslokalerna  1,150:- 
*) Se nedan 
Städning av rådhuslokalerna   650:- 
Lyse och renhållningsartiklar   392:98 6,192:98 
Krono- m. fl. utskylder     1,179:22 
Olycksfallsförsäkringspremier för hos  
staden anställda     1,569:64 
Anslag till skyttegillet   250:- 
Anslag till arbetsförmedlingen  100:- 350:- 
 
Allmänna pensionsförsäkringen: 
 
Arvode till pensionsnämndens ordf.  500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.  79:60 
Utlägg för oguldna grundavgifter  1,872:- 
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Bidrag för pensionstillägg   3,812:32 6,263:92 15,555:76 
      Kronor 80,492:70 
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning     7,028:78 
Lysekils Sparbank, Engbergs donationsfond   6,250:55 
Lysekils Sparbank, Pihls museidonation   4,480:32 
Jordfastigheter     603.000:- 
Gator, platser och vattenrätt     1:- 
Byggnader      65.000:- 
Vattenledningsverket     175.000:- 
Renhållningsverket     25.000:- 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar   210.000:- 
Elektricitetsverket med dess anläggningar   250.000:- 
 
Inventarier: 
 
Drätselkammaren   5.000:- 
Stadsingenjörskontoret   3,500:- 
Brandväsendet   10.000:- 
   Transport 18,500:- 1,345,760:65 
 
   Transport 18,500:- 1,345,760:65 
Hamninrättningen   1,500:- 
Murrayska stiftelsen   5.000:- 25.000:- 
 
Aktier och obligationer: 
 
Aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag  
nom. 700.000:-    400.000:- 
Aktier i Lysekils Nya Badhus AB nom. 12.000:- 0:- 
Stats- och hypoteksobligationer nom. 60.000:- 60.000:- 460.000:- 
Fattigvårdens kapitalbehållning    30.000:- 
Folkskolans kapitalbehållning    102.000:- 
Kommunala mellanskolans kapitalbehållning   5.000:- 
Folkskolans andel i stadens amorteringslån av år  
1922 i Lysekils Sparbank     52,500:- 
Diverse personers Konto     9,256:99 
Förvaltningen av Ida Sannes fond    3.000:- 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond   2.000:- 
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Förskotterade anslag för år 1928: 
 
Folkbadet    500:- 
Folkskolan    5.000:- 
Barnavårdsnämnden   1.000:- 
Renhållningskärl   2,150:- 
Brandväsendet   800:- 9,450:- 2,043,967:64 
 
Underskott: 
 
För år 1926      19,472:27 
För år 1927      6,651:02 26,123:29 
      Kronor 2,070,090:93 
 
SKULDER: 
 
Checkräkning med AB Göteborgs Bank   35,972:67 
Lysekils Sparbank, stadens amorteringslån av år 1922  175.000:- 
Lysekils Sparbank, elektricitetsverkets amorteringslån av år 1922 250.000:- 
    Transport 460,092:67 
 
    Transport 460,092:67 
Lysekils Sparbank, tillfälligt lån av år 1925   30.000:- 
Obligationslånet av år 1905     322.000:- 
Obligationslånet av år 1911     633.000:- 
Tillfälligt lån hos elektricitetsverket    5.000:- 
Jordkassan      10,462:39 
Hamnens skulder     59.000:- 
 
Donationer: 
 
Ina Sannes fond   3.000:- 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”  40.000:- 
Johanna Maria Svenssons fond  2.000:- 
Fattiga sjukas fond   15.000:- 
G. A. Engbergs donationsfond  51,250:55 
Ludvig Pihls museidonation   4,480:32 115,730:87 
Reserverade medel     4.000:- 
 
Överförda anslag till år 1928: 
 
Nykterhetsnämnden   500:- 
Parken – kyrktrappornas vägarbete  925:- 1,425:- 1,641,590:93 
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Kapitalbehållning      428,500:- 
      Kronor 2,070,090:93 
 
Kapitalbehållningen har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans år 1927      509.000:- 
Gottgörelse från jordkassan genom jordlånets amortering 14.000:- 
Minskning av stadens skulder genom amorteringar  32.000:- 
Minskning av hamnens skulder    9.000:- 
Ökning av folkskolans kapitalbehållning   4.000:- 59.000:- 
       568.000:- 
 
Avgår följande: 
 
Minskat värde å jordfastigheter genom tomtförsäljningar 25.000:- 
Avskrivning å aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag  85.000:- 
Avskrivning å inventarier     10.000:- 
    Transport 120.000:- 568.000:- 
 
    Transport 120.000:- 568.000:- 
Avskrivning å förrådet     8.000:- 
Avskrivning å bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar 10.000:- 
Minskning å folkskolans lån av staden    1,500:- 139,500:- 
      Kronor 428,500:- 
 
Bristen i 1927 års utgifts- och inkomststat var beräknad till kronor 14.000, men har kunnat 
begränsas till kronor 6,651:02 beroende dels på ökade inkomster, dels på minskade utgifter. 
 
Då såsom av förestående redogörelse framgår, bränsleersättning för rådhuslokalerna utbetalts 
med kr. 550 för mycket, skulle bristen egentligen varit endast kronor 6,101:02. 
 
Dessa kr. 550 komma emellertid att minska eventuell brist eller öka eventuell behållning i 
1928 års räkenskaper. 
 
Som synes ha avskrivningar under året verkställts med sammanlagt kronor 113.000. 
 
Nedanstående tablå visar de i stadens räkenskaper gjorda avskrivningarna fr. o. m. år 1913 t. 
o. m. år 1927. 
 
Byggnader     19.000:- 
Vatten- och avloppsledningar   66,400:- 
Renhållningsverket    9,400:- 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar  46,600:- 
Aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag och  
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Lysekils Nya Badhus AB    312.000:- 
Elektricitetsverket med dess anläggningar  125.000:- 
Inventarier     26.000:- 
Förrådsartiklar    28,600:- 
Varor under dyrtidsverksamheten   53,700:- 
Diverse andra avskrivningar    3,400:-  690,100:- 
 
Härtill kommer: 
 
Avskrivningar å egentliga stadsutskylder    503,600:- 
      Kronor 1,193,700:- 
 
Beloppen i förestående tablå äro avrundade till jämna hundratal kronor. 
 
Drätselkammaren har beräknat, att det i detta bokslut upptagna värdet, kr. 400.000:- för 
aktierna i Lysekils Järnvägsaktiebolag kommer att avskrivas med 50.000 kr. årligen, då hela 
värdet av desamma skulle vara avskrivet vid 1935 års utgång. 
 
År 1911 upptog staden ett 4½ % obligationslån å kr. 800.000, av vilket belopp kr. 700.000 
skulle användas för betalning av förenämnda aktier och kr. 100.000 för bestridandet av 
kostnader för vattenverkets utvidgning. För sistnämnda ändamål blev det dock endast kr. 
85.000 kr. kvar, då kostnaderna för lånets upptagande uppgingo till den avsevärda summan av 
kr. 15.000. 
 
Å detta lån kvarstår nu oguldet kr. 633.000 och vid 1935 års utgång kr. 471.000. Lånet är 
slutbetalt den 25 september 1951. 
 
Det brukar vara praxis, att avskrivningar å sådana en kommun tillhöriga värdepapper, som ej 
lämna någon utdelning, göres i samma mån som amorteringar å de för deras inköp upptagna 
lån. 
 
Förenämnda aktier äga visserligen intet egentligt marknadsvärde, men stadens innehav av 
desamma torde dock fortfarande hava stor betydelse för densamma. 
 
Om det framdeles låter sig göra att verkställa större avskrivningar å ifrågavarande aktier, utan 
att därigenom allt för mycket nedbringa kapitalbehållningen, kommer detta att ske. 
 
Den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar lämnas följande 
översikt: 
 
Jordkassans fordran av staden vid årets början    354:71 
Tomtförsäljningar under året      24,283:68 
      Kronor 24,638:39 
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Amortering å jordlånet (1905 års obligationslån)  14.000:- 
Inköpt gatumark av J. E. Belfrage   176:-  14,176:- 
Jordkassans fordran av staden vid årets slut    10,462:39 
      Kronor 24,638:39 
 
Lysekil den 25 februari 1928. 
 
FÖR LYSEKILS STADS DRÄTSELKAMMARE 
AXEL LJUNGBERG. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1927, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit dem förda med ordning och reda och försedda 
med vederbörliga verifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktiges och 
Drätselkammarens protokoll. 
 
Kassabehållningen den 22 dennes har av oss inventerats och befunnits överensstämma med 
bokfört belopp. 
 
Vi hava övertygat oss om, att stadens bankräkning överensstämmer med räkenskaperna. 
 
Dessutom hava vi förvissat oss om, att bankräkningarna för folkskolan och kommunala 
mellanskolan överensstämma med vederbörande skolors räkenskaper. 
 
Samtliga under Drätselkammarens vård befintliga bankböcker, aktier, obligationer och andra 
värdehandlingar hava av oss inventerats och granskats, varvid allt befunnits i behörig ordning. 
 
De i bokslutet verkställda avskrivningarna finna vi lämpliga. 
 
Brandförsäkringarna för stadens fastigheter och övriga tillhörigheter hava av oss genomgåtts 
och förefalla betryggande. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes här ovan, har av oss genomgåtts och 
utgör ett noggrant utdrag ur räkenskaperna. 
 
På grund av vad här ovan anförts, och då vi i övrigt anse ifrågavarande förvaltning och dess 
räkenskaper på ett tillfredsställande sätt handhavda, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den 
tid revisionen omfattar. 
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Lysekil den 30 maj 1928. 
 
HOLGER HERMANSSON. ANDERS CHRISTENSON. JOHN SWEDENFELT. 
 
Bilaga N:o 7, 1928. 
 
LYSEKILS KYRKAS RÄKENSKAPER 1927. 
 
INKOMSTER. 
 
Kontant I kassan vid årets början  45:06 
Uttaget i Lysekils Sparbank   273:42  318:48 
Årets anslag av församlingen   40,400:- 
Sålda gravplatser å kyrkogård i Åkerbräcka 1,299:- 
Sålda gravplatser å kyrkogården i Dalskgen 1,065:- 
Arrenden    80:- 
Diverse inkomster   88:- 
Räntor    97:77  43,029:77 
      Kronor 43,348:25 
 
UTGIFTER: 
 
Amortering å lån   9,728:10 
Räntor å lån   10,116:39 
Underhåll av fastigheter   2,851:92 
Inköp och rep. Av inventarier  154:36 
Avlöningar    13,003:34 
Åkerbräckans kyrkogård (redskapsbod enl.  
kyrkostämmans beslut) och underhåll  1,135:35 
Dalskogens kyrkogård   13:50 
Församlingsvården   401:80 
Bränsle och lyse   1,323:22 
Diverse    1,728:81 
Återbetalt förskott av stadskassan år 1926 2,500:- 
Kontant i kassan   273:64 
Innestående i Lysekils Sparbank  117:82  43,348:25 
      Kronor 43,348:25 
Inventarium den 31 december 1927. 
 
TILLGÅNGAR. 
 
Kontant i kassan      273:64 
Innestående i Lysekils Sparbank     117:82 
Kyrkan       150.000:- 
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Inventarier       10.000:- 
Prostgården      30.000:- 
Kyrkogården i Dalskogen      24.000:- 
Kyrkogården i Åkerbräckan      3.000:- 
Gamla kyrkogården      100:- 
Kyrkans jord (i parken)      100:- 
      Kronor 217,591:46 
 
SKULDER. 
 
Kungl. Postsparbanken      73,098:95 
Folkskollärarnas Pensionsinrättning     61,767:45 
Lysekils Sparbank      78,375:- 
Lysekils Sparbank      4.000:- 
Kapitalbehållning      350:06 
      Kronor 217,591:46 
 
Fonder under Kyrkorådets förvaltning. 
 
Lysekils Prästänkefond   12.000:- 
Christine Lyckes donation (för gamla kyrkog. 1,406:77 
Gamla kyrkans fond   603:09 
Bårtäckskassan   34:29 
Albin Karlssons sjukfond   13,025:39 
Ljuskronefonden   45:73 
Gravfonden enl. särskild specifikation  8,965:80  36,081:07 
     Summa kronor 36,081:07 
 
Lysekil den 31 December 1927 
 
A. W. CHRISTENSSON 
Kyrkokassör. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, av Lysekils stads kyrkostämma utsedda att granska Lysekils kyrkas 
räkenskaper och förvaltning för år 1927, få efter fullgjort uppdrag avgiva följande berättelse: 
 
Vi hänvisa till förestående berättelse vars riktighet vi vitsorda. 
 
De under kyrkorådets förvaltning stående fonderna hava av oss granskats utan anmärkning. 
 
Då räkenskaperna äro förda med vederbörliga verifikationer och förda med utmärkt ordning, 
få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
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Lysekil den 17 april 1928. 
 
GUST A. LÖFGREN  GUNNAR NYBLOM 
 
Bilaga N:o 8, 1928. 
 
Styrelseberättelse.  
 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk får härmed till Stadsfullmäktige avgiva följande 
berättelse över verkets förvaltning år 1927. 
 
Verkets ställning pr 31 december 1927 är enligt Utgående Balans Konto följande: 
 
TILLGÅNGAR. 
 
Fastigheter       50.000:- 
Maskiner och instrumentering     95.000:- 
Inventarier       1,500:- 
Verktyg       100:- 
Ledningsnätet      25.000:- 
Mätare & strömbegränsare      14,932:03 
Armatur, lampor etc.      600:- 
Fordringar       54,442:98 
Innestående å Sparkasseräkning     30,684:61 
Innestående å Löp. Räkning i Göteborgs Bank    70:66 
Innestående å Löp. Räkning i Göteborgs Handelsbank   23,322:95 
Drätselkammarens lån      5.000:- 
Kassabehållning      2,332:93 
      Kronor 302,986:16 
 
SKULDER. 
 
Lån i Lysekils Sparbank      250.000:- 
Bokskulder       19,986:16 
Vinst- & Förlust Konto      36.000:- 
      Kronor 302,986:16 
 
Elektricitetsverkets värde år 1927 (utan anmärkningar.) 
 
    Vid årets början  Vid årets slut 
Fastigheten, Sillgatan 13    36.000:-  36.000:- 
Huvudtransformatorstationen   19.000:-  19.000:- 
Nedtransformatorstationerna å Slätten  5.000:-  5.000:- 
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Transformator jämte tillh. Instrumentering 35.000:-  35.000:- 
Dieselmotor med generatorer   11.000:-  11.000:- 
Omformaraggregatet   30.000:-  30.000:- 
Hög- & lågspänningsinstrumentering i verket 6,545:20  6,545:20 
Ackumelatorbatteri   10.000:-  10.000:- 
Utjämningsaggregatet   3.000:-  3.000:- 
Transformatorer jämte hög- & lågspännings- 
instrumentering i transformatorstationerna  
å Slätten    10.000:-  10.000:- 
Ledningsnätet   25.000:-  25.000:- 
Mätare, strömbegränsare & kontrollapparater 16,338:94  16,853:05 
Inventarier    2.000:-  2.000:- 
Verktyg    100:-  100:- 
Armatur, lampor etc   300:-  600:- 
 I verket bundet kapital  209,284:14  210,098:25 
 
 
Verkets bokförda värde. 
 
Verkets bokförda värde vid 1926 års slut var    209,284:14 
Tillkommer för nyanskaffningar år 1927    814:11 
       210,098:25 
Avgår avskrivningar      22,966:22 
Verkets bokförda värde vid 1927 års slut   Kronor 187,132:03 
 
Sammandrag av Vinst- och Förlust Konto utvisar följande siffror: 
 
INKOMSTER: 
 
Från 1926 överförd vinst      35.000:- 
Energi Konto      144,166:15 
Mätare- & strömbegränsarehyror     5,611:96 
Hyrors Konto      750:- 
Armatur Konto      89:83 
Diverse inkomster      52:- 
      Kronor 185,669:94 
 
UTGIFTER. 
 
Inlevererat till drätselkammaren     35.000:- 
Intresse Konto    9,089:75 
Förvaltningskostnader    12,360:44 
Utskylder och försäkringspremier   1,328:93 
Tillverkningskostnader    51,303:51 
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Distributionskostnader    16,787:06  90,869:69 
Osäkra fordringars Konto (avskriv.)   834:03 
Fastighets Konto ”   10.000:- 
Maskiners Konto ”   10,545:20 
Inventariers konto ”   500:- 
Mätare & strömbegränsares Konto ”   1,921:02  23,800:25 
Överföres till 1928 års Vinst- & Förlust Konto    36.000:- 
      Kronor 185,669:94 
 
Av detta sammandrag framgår således, att bruttoöverskottet av 1927 års rörelse uppgått till kr. 
59,800:25. Sedan kr. 36.000:- som enligt Styrelsens beslut den 22 november 1927 skall 
inlevereras till Drätselkammaren under år 1928, överförts till detta års Vinst- & Förlust 
Konto, återstår kr. 23,800:25, som avskrivits i enlighet med ovanstående specifikation. 
 
Beträffande Fastigheters Konto har Styrelsen ansett sig böra avskriva kr. 9.000:- å 
huvudtransformatorstationen. Densammas bokförda värde bliver då kr. 10.000:- Kr. 1.000:- 
avskrives å elektricitetsbyggnaden. 
 
Maskiners Konto har nedskrivits med kr. 10,545:20, av vilket belopp kr. 6.000:- använts 
enbart för nedskrivning av Dieselaggregatet. Då detsamma är över 20 år gammalt, får ju även 
det nuvarande bokförda värdet, kr. 5.000:- anses väl högt. Övriga avskrivningar å Maskiners 
Konto är följande: Transformator jämte tillhörande instrumentering kr. 2.000:- 
omformareaggregatet kr. 2.000:- och hög- & lågspänningsinstrumentering i verket kr. 545:20. 
 
Å Inventariers Konto har avskrivits kr. 500:-, Mätare- & strömbegränsare Konto kr. 1,921:02 
samt å Osäkra fordringars Konto kr. 834:03. 
 
Ledningsnätet inom staden har under året endast undergått mindre reparationer och 
förbrukade stolpar utbytts mot nya. 
 
Elektricitetsverkets drift har under året fortgått samt är en avsevärd ökning av elektrisk energi 
att anteckna. 
 
Från Trollhätte Kraftverk har under år 1927 mottagits 1,083,220 kWh (1926 1,017,075 kWh). 
Till Skandia-Verken AB har levererats 322,670 kWh (1926 301,970 kWh). Totalmätaren i 
Elektricitetsverket har registrerat 551,050 kWh mot 515,898 kWh år 1926, en ökning med 6,8 
%. 
 
På framställning av Drätselkammaren har Styrelsen beslutat att till staden lämna ett bidrag av 
kr. 36.000:- 
 
Å lånet i Lysekils Sparbank har den 1 september 1927 verkställts den femte anorteringen med 
kr. 25.000:-. Lånets storlek är nu kr. 250.000:-. 
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Lysekil i april 1928. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
AXEL LJUNGBERG.  GUST. A. LÖFGREN. 
AXEL JOHANSSON  NISSE ERICSSON. 
    /Ivar Hyllengren. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade , som utsetts till revisorer av Lysekils Stads Elektricitetsverks räkenskaper och 
förvaltning för år 1927, hava fullgjort detta uppdrag och vitsorda, att av Styrelsen avgiva 
berättelse är överensstämmande med räkenskaperna, samt att samtliga utgifter äro försedda 
med behöriga allegat. 
 
Dagens kassabehållning är inventerad och befunnen överensstämma med kassaboken. 
 
Styrelsens protokoll för år 1927 hava vi genomläst och ej funnit anledning till anmärkning. 
 
Emot av Styrelsen föreslagen disposition av årets kontoöverskott Kronor 59,800:25 hava vi ej 
något att erinra. 
 
Vi tillstyrka, att ansvarsfrihet beviljas för 1927 års förvaltning. 
 
Lysekil den 7 juni 1928. 
 
JOH. WESTLING. E. ANDERSSON.  SVEN BRUNELL. 
 
 
Bilaga N:o 9. 1928. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Fattigvårdsstyrelses räkenskaper och förvaltning 
för år 1927, hava nu fullgjort detta uppdrag och avgiva däröver följande 
 
Revisionsberättelse: 
 
Enligt räkenskaperna fördela sig inkomster och utgifter sålunda:  
 
Inkomster: 
 
Kassabehållning från år 1926      639:11 
Uppburit av stadskassan      28.000:- 
Landstingsbidrag (2 poster)      5,336:06 
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Återbetalningar      5,915:20 
Utelöpande kuponger från 1926     38:- 
      Kronor 39,928:37 
 
Utgifter: 
 
Sjukhemmet: 
 
Kostpengar      4,190:- 
Avlöningar      1,875:- 
Övriga omkostnader     1,378:92 7,443:92 
Hospitals- & Sjukhusavgifter      6,451:95 
Understöd åt div. personer      20,410:96 
Underhåll av understödshem      809:64 
” ” fattigvårdens 17 övriga hus    1,493:81 
Medicin       619:53 
Arvoden       1,400:- 
Div. omkostnader      732:45 
Kassabehållning till 1928      528:81 
Utelöp. Kuponger från 1926      38:- 
      Kronor 39,928:37 
 
För sjukhusmedlen hava erhållits: 3,191 vårddagar, 86 middagar, 546 kostdagar. 
 
Räkenskaperna äro förda med reda och ordning och grunda sig i tillämpliga delar på 
styrelsens protokoll och giva ej anledning till anmärkning. Av böckerna framgår att 
bankkonto ej hållits, men påpeka vi lämpligheten av att sådant konto upplägges. 
 
Fattigvårdens hus äro, enl. vad vi kunna finna, brandförsäkrade till betryggande belopp och 
tillstyrka vi, på grund av ovan anförda, att fattigvårdsstyrelsen beviljas och full och tacksam 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil 11 Juni 1928. 
 
ERIK G. LINDSTRÖM   OLOF JOHANSSON. 
 
Bilaga N:o 10, 1928. 
 
Utgifts- och inkomststat för Fattigvården i Lysekil under år 1929. 
 
UTGIFTER: 
 
För fattigvårdens sjukhem: 
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5,110 matdagar   5,621:- 
Bränsle    700:- 
Arvode till husmodern   1,200:- 
Arvoden till två biträden med respektive  
kr. 600:- och 480:-   1,080:- 
Hyra för annexet   800:-  9,401:- 
 
Övriga utgifter: 
 
Underhåll av hus och inventarier  1,750:- 
Understödstagares vård, beklädnad och underhåll 19,458:- 
Hospitals- och sjukhusavgifter  7,500:- 
Föslagsanslag till pensionsavgifter  200:- 
Förslagsanslag till dispensärsbarnhemmet  
i Partille    200:- 
Arvode till redogöraren 1,200:- 
Arvode till tillsyningsmannen 200:-  1,400:-  30,508:- 
Oförutsedda utgifter      591:- 
      Kronor 40,500:- 
INKOMSTER: 
 
Beräknat statsbidrag   2.000:- 
Beräknat landstingsbidrag   3,200:- 
Beräknade återbetalningar från enskilda  
och kommuner   6.000:- 
outtaget anslag från staden 31/12 1928  5,500:-  16,700:- 
uttaxering på bevillning      23,800:- 
      Kronor 40,500:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 22 november 1928; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 11, 1928. 
 
Utgifts- och inkomststater för Folkskoleväsendet i Lysekil under år 1929.  
Folkskolan. 
 
UTGIFTER: 
 
Ordinarie underhåll av fastigheter  3.000:- 
Reparation av skolhuset vid Färgaregatan  
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(kr. 5.000:- under åren 1929 och 1930)  2,500:-  5,500:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier    500:- 
Lärarelöner jämte bostads- och bränsleersättning    63,983:13 
Andra avlöningar: 
 
Sekreterarearvode   200:- 
Vaktmästarelöner   5.000:-  5,200:- 
Undervisningsmaterial      2,500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar     3,500:- 
Brandförsäkringspremier      1,100:- 
Tandvård       1,500:- 
Skolbad       600:- 
Skolbiblioteket      200:- 
Räntor och lån      3,700:91 
Amorteringar å lån      3,371:96 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.  400:- 
Porton och telefonavgifter   250:- 
Läkareundersökning   100:- 
Lärjungepremier   300:-  1,050:- 
Oförutsedda utgifter      676:22 
      Kronor 93,382:27 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1927      600:- 
 
Hyror: 
 
För tre lägenheter  920:- 
Från kommunala mellanskolan  4,500:- 5,420:-  
Bränsleersättning från kommunala  
mellanskolan  1.000:- 
Statsbidrag   35,162:27 41,582:27  42,182:27 
Uttaxering på bevillning      51,200:- 
      Kronor 93,382:27 
 
FORTSÄTTNINGSSKOLAN. 
 
UTGIFTER: 
 
Lärarelöner       6,640:37 
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Undervisningsmaterial      500:- 
Skolköket       1.000:- 
Oförutsedda utgifter      262:13 
      Kronor 8,402:50 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1927    1,550:- 
Statsbidrag     4,152:50  5,702:50 
Uttaxering på bevillning      2,700:- 
      Kronor 8,402:50 
 
Antagna av stadsfullmäktige den 22 november 1928; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /ANDERS HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 12, 1928. 
 
Utgifts- och inkomststat för Samreal- och Kommunala Mellanskolan i 
Lysekil under år 1929. 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1927      600:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier  500:- 
Lärares avlöning m. m.: 
Lön till en e. o. ämneslärare  2,600:- 
Hyresersättning till rektor  1,650:- 
Ersättning till övriga lärare för bostad  
och bränsle   4.000:- 
Tim- och övningslärares arvoden 900:-  9,150:- 
Andra avlöningar: 
Skolläkarens arvode  100:- 
Vaktmästarelön  450:-  550:- 
Undervisningsmaterial    400:- 
Lokalhyra till folkskolan    4,500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar: 
Ersättning till folkskolan för  
lokalernas uppvärmning  1.000:- 
Lyse och renhållningsartiklar  125:-  1,125:- 
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Skolbiblioteket    150:- 
Övriga utgifter: 
Annonser, trycksaker,  
skrivmaterialier m. m.   500:- 
Porton och telefonavgifter  400:- 
Brandförsäkringspremier m. m.  100:-  1.000:- 
Oförutsedda utgifter    525:-  17,900:- 
      Kronor 18,500:- 
 
INKOMSTER: 
 
Terminsavgifter      3.000:- 
Uttaxering på bevillning      15,500:- 
      Kronor 18,500:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 22 november 1928; betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 13, 1928. 
 
Utgifts- och inkomststat för Lysekils Barnavårdsnämnd under år 1929. 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1927      250:- 
Kostnader för hos enskilda och på anstalter  
utackorderade barn: 
ett hos Kammarkollegium vilande  
mål från 16 okt. 1926, där  
hemortsrätten redan erkänts, =  
n:o 1 i Bilaga N:o 11 till S. F. handl.  
1927 + ytterligare 3 månader  500:- 
Ett hos samma kollegium vilande mål,  
= n:o 2 i Bilaga N:o 11 till S. F. handl.  
1927 + ytterligare 12 månader 660:- 
4 utackorderade barn efter 25 kr.  
per mån.    1,200:- 
11 utackorderade barn efter 20 kr,  
pr mån.   2,640:- 
1 utackorderat barn efter 15 kr.  
per mån.   180:- 
1 utackorderat barn efter 12:50 per mån 150:- 
2 utackorderade barn efter 10 kr.  



1928 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 152 
 

per mån., av vilka det ena blott 9 mån 210:- 
1 utackorderat barn efter 100 kr. per år 100:- 
Fortsatt vård och fostran å Gräskärr  
för 1 barn    300:-  6,030:- 
 
övriga utgifter:   
 
Ordförandens arvode  500:- 
Annonser, trycksaker, porton m. m.  150:-  650:- 
Oförutsedda utgifter    570:-  7,250:- 
      Kronor 7,500:- 
 
INKOMSTER: 
 
Uttaxering på bevillning     Kronor 7,500:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 22 november 1928; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 14, 1928. 
 
Utgifts- och inkomststat 
 
för Lysekils stad under år 1929. 
 
INKOMSTER: 
 
A. Sundhetsvården: 
 
Köttbesiktningsbyråns inkomster     2,600:- 
 
B. Allmänna byggnader och platser: 
 
1. Automobilskattemedel    6.000:- 
2. Hyror, stadsparkens restaurant  
2.000:-, våning i tullhuset 1.000:-   3.000:- 
3. Tomt- och bergarrenden    13.000:- 
4. Vattenavgifter    6,500:-  28,500:- 
 
C. Verk- och inrättningar: 
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Hamninrättningens andel i löner,  
polisbevakning m. m.       4,400:- 
 
D. Skatter och liknande avgifter: 
 
1. Stadsutskylder, se sista sidan 
2. Progressivskattens kommunandel   15,400:- 
3. Nöjesskatt    7,500:- 
4. Bevillningsavgifter för utländska artister  50:- 
5. Hundskatt    600:-  23,550:- 
 
E. Övriga inkomster: 
 
1. Brännvinsmedel    10,712:- 
2. Bötesmedel    50:- 
3. Bidrag från elektricitetsverket   10.000:- 
4. Bidrag från  
pilnerdricksutskänkningsaktiebolaget  
till följande ändamål:  
Nytt försörjningshem  12.000:  
Planteringar, gatuarbeten  
och bad   4.000:-   16.000:-  36,762:- 
     Summa inkomster kronor 95,812:- 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1927      6,650:- 
 
I A. Fattigvården: 
 
Stat enl. Bilaga N:o 10      23,800:- 
 
I B. Nykterhetsnämnden: 
 
Förslagsanslag      400:- 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Löner, pensioner och arvoden: 
 
Förste Stadsläkarens lön  1,950:- 
Andre stadsläkarens lön  1,300:- 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön  
och beklädnadsersättning  3,550:- 
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Semesterbidrag åt densamme,  
förslagsvis   200:- 
bidrag till distriktsbarnmorskans lön 1,050:- 
semesterbidrag åt distriktsbarnmorskan 100:- 
pensioner till två barnmorskor 1.000:- 
Arvode till hälsovårdsnämndens sekr. 250:- 
Arvoden vid sundhetssyn  200:- 
Veterinärarvode  120:-  9,720:- 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker,  
skrivmaterialier m. m.   170:- 
Förste stadsläkarens telefon  160:- 
Distriktsbarnmorskans telefon 70:- 
Förbrukningsartiklar för  
distriktsbarnmorskan, förslagsvis 75:- 
Desinfektioner, förslagsvis  250:- 
Anslag till sommarbad 600:- 
Anslag för vinterbad 1.000:- 1,600:- 
Hyresbidrag till landstingets  
sjukupptagningsanstalt  350:- 
bidrag till dispensärverksamheten 420:- 
oförutsedda utgifter  235:-  3,330:- 
     13,050:- 
Köttbesiktningsbyråns utgifter   800:-  13,850:- 
   Transport    44,700:- 
 
   Transport    44,700:- 
 
III. A. Undervisningen: 
 
a. Folkskolans stat enl. Bilaga N:o 11   51,200:- 
b. Fortsättningsskolans stat enl. Bilaga N:o 11  2,700:- 
c. Kommunala mellanskolans stat en. Bilaga N:o 12. 15,500:- 
d. Anslag till föreläsningsföreningen och  
folkbiblioteket, resp. 600:- och 1.000:-   1,600:- 
e. Anslag till tekniska aftonskolan   250:-  71,250:- 
 
III. B. Barnavårdsnämnden: 
 
Stat enligt Bilaga N:o 13      7,500:- 
 
IV. Allmänna byggnader och platser: 
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A. U t g i f t e r  d i r e k t  d e n n a  h u v u d r u b r i k: 
 
Underhåll av hus och inventarier  
m. fl. utgifter  9.000:- 
Arvode till fastighetsregisterföraren 250:- 
Reparationer å tull- och  
polisbyggnaderna  1,150:-  10,400:- 
 
B. G a t u a r b e t e n: 
 
Underhåll   6.000:- 
Bergsgatan   3,350:- 
Stengatan   4,300:- 
Stenfyllning vid kyrktrapporna 600:- 
Fiskaregatan   1.000:-  15,250:- 
 
C. P a r k s t y r e l s e n, anslag till planteringar  3,200:- 
 
D. G a t u b e l y s n i n g e n, inkl. Material  2,500:- 
 
E. G a t u b e v a t t n i n g e n    1,200:- 
 
F. R e n h å l l n I n g e n: 
 
Entreprenörens arvode  8,500:- 
Gaturenhållningen enl. kontrakt 1,050:- 
Föreståndarens kontanta lön  600:- 
Underhåll av stationen och kärlen 870:- 
Bränsle och lyse  450:- 
  Transport 11,470:-  32,550:-  123,450:- 
 
  Transport 11,470:-  32,550:-  123,450:- 
Brandförsäkringspremier  30:- 
Uppförandet av ny ladugårdsbyggnad 2,800:-  14,300:- 
 
G. V a t t n i n g l e d n i n g a r: 
 
Underhåll av ledningar med  
tillhörande bygnader   7.500:- 
Stengatan   2.900:- 
Bansviksgatan   2.100:- 
Sötvattenspost vid nya kajen 3.000:- 
Avgår hamninrättningens  
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bidrag 1,500:-  1.500:- 
Sekreterarearvode  250:-  14.250:- 
 
H. A v l o p p s l e d n i n g a r: 
 
Underhåll, spolning och rengörning 5.000:- 
Stengatan   1.500:- 
Bansviksgatan  1.400:- 
Kulvertledning 3,500:- 
Avgår hamninrättningens  
bidrag  1,500:- 2.000:- 9,900:- 
 
I. B r a n d v ä s e n d e t: 
 
Arvode till brandchefen  700:- 
Beklädnadsersättning till densamma 100:- 
Arvode till vice brandchefen  100:- 
Beklädnadsersättning till densamme 100:- 
Brandmästarens lön och  
beklädnadsersättning  3.450:- 
Ersättning till 20 brandmän jämte  
2 förmansarvoden, förslagsvis 4.000:- 
Beklädnad och utrustning av  
brandmännen  400:- 
Skorstensfejaremästarens lön  800:- 
Brandsynearvoden  250:- 
Extra tjänstgöring  400:- 
Körövningar och underhåll av  
brandbilen   500:- 
Försäkring av brandbilen  544:- 
Bensin, smörjoljor, kol, ved m. m.  400:- 
Uppvärmning av brandsstationen 200:- 
Belysning   100:- 
Annonser, telefonavgifter,  
porton m. m.   300:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar 100:- 
  Transport 12,444:-  71.000:-  123,450:- 
 
  Transport 12,444:-  71.000:-  123,450:- 
Nyanskaffning och underhåll av  
brandtelegraf och brandtelefoner 400:- 
oförutsedda utgifter  156:-  13.000:- 
 
J. Ö v r i g a b e h o v: 
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Lön till arbetsförmannen  3,550:- 
Arvode för tillsyn å Grötö  450:- 
Arbetsförmannens telefon  70:- 
Brandförsäkringspremier  800:-  4,870:- 
 
K. R e s e r v e r a d e  m e d e l: 
 
För försörjningshem    12.000:-  100,870:- 
 
V. Verk och inrättningar: 
 
A. M a g I s t r a t e n  o c h  r å d h u s r ä t t e n: 
 
Borgmästarens lön och  
tjänstgöringspenningar 4.000:-,  
personligt lönetillägg 3,500:-  7,500:- 
Bidrag till biträde å  
borgmästareexpeditionen  1.000:- 
2 rådmanslöner, 1,500:- och 500:- 2.000:- 
Extra rådmannens lön  200:- 
Stadsfiskalens lön och  
tjänstgöringspenningar 1,500:-,  
personligt lönetillägg 1,200:-  2,700:- 
Stadsvaktmästarens lön  1.000:- 
Annonser, trycksaker,  
krivmateralier m. m.   1,500:- 
Telefonavgifter  200:-  16,100:- 
 
B. S t a d s f u l l m ä k t i g e s  o c h  n ä m n d e r s  e x p e d t i o n: 
 
Lön till stadsfullmäktiges sekreterare 1,200:- 
Lön till stadskamrerarens,  
stadskassören och drätselkammarens  
sekreterare   5,500:- 
Lön till biträde å drätselkammaren 1,200:- 
Stadsingenjörens lön  6,500:- 
Annonser och trycksaker, förslagsvis 3.000:- 
Skrivmaterialier för stadsfullmäktige  
och drätselkammaren  400:- 
  Transport 17,800:-  16,100:-  224,320:- 
 
  Transport 17,800:-  16,100:-  224,320:- 
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Rit- och skrivmaterialier för  
stadsingenjörskontoret  400:- 
Porton, förslagsvis  200:- 
Drätselkammarens telefoner  300:- 
Stadsingenjörens telefon  200:- 
Telefonsamtal  100:- 
Avgift för utsträckt telefontid 350:- 
Städning av stadsingenjörskontoret 180:- 
Avgift till Svenska Stadsförbundet 246:- 
Svenska Stadsförbundets tidskrift 312:-  20,088:- 
 
C. P o l i s v ä s e n d e t: 
 
Löner, ålderstillägg och  
beklädnadsersättning åt 5 ordinarie  
konstaplar   17,250:- 
Lön och beklädnadsersättning åt en  
extra konstapel  2.000:- 
Extra tjänstgöring  400:- 
Medicin   100:- 
Städning   600:- 
Bränsle och lyse  500:- 
Annonser, trycksaker,  
skrivmaterialier m. m.   300:- 
Telefonavgifter  400:- 
Rannsakningsfångars underhåll  
och transport  100:- 21,650:- 
 
D.  U p p b ö r d s v e r k e t: 
 
Stadsfogdens och  
kronuppbördskassörens lön 1,200:-,  
personligt lönetillägg 1.000:-  2,200:- 
Stadsexekutorns lön  1,500:- 
Arvoden till mantalsskrivningsombud  
och för upprättandet av pensionslängd 100:- 
Arvoden till taxeringsnämndens  
ledamöter samt utgifter för  
kronouppbörden  400:- 
Ersättning till stadsfogden för kontor 500:- 
Annonser, trycksaker,  
skrivmaterialier m. m.   700:- 
Stadsfogdens och stadsexekutorns  
telefoner   220:-  5,620:- 
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  Transport   63,458:-  224,320:- 
 
  Transport   63,458:-  224,320:- 
 
E.  Ö v r i g a  b e h o v: 
 
Hyra för rådhuslokalerna 4.000:- 
Uppvärmning av d:o,  
förslagsvis  600:- 
Städning av d:o 600:- 
Lyse för d:o 200:- 5,400:- 
Krono- m- fl. utskylder  1,200:- 
Olyckfallsförsäkring för  
hos staden anställda  2,300:- 
Anslag till skyttegillet  
(att utgå av hundskattemedel) 250:- 
Anslag till arbetsförmedlingen 200:-  450:- 
Allmänna pensionsförsäkringen: 
Arvode till pensionsnämndens  
ordförande   500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier  
m. m. för pensionsnämnden  100:- 
Utlägg för oguldna grundavgifter 1.000:- 
Bidrag för pensionstillägg  4,300:-  5,900:- 15,250:- 78,708:- 
 
VI. Avskrivning å egentliga kommunalutskylder: 
 
Beräknat belopp för året      30.000:- 
 
VII. Räntor å lån: 
 
1905 års obligationslån     12,320:- 
1911 års obligationslån     27,690:- 
1922 års amorteringslån     8.000:- 
Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank    1,300:- 
Tillfälliga lån     1,500:- 50,810:- 
 
VIII. Amorteringar å lån: 
 
1911 års obligationslån     19.000:- 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank   5.000:- 
Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank    5.000:- 29.000:- 
   Transport    412,838:- 
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   Transport    412,838:- 
 
IX. Oförutsedda utgifter      8,754:- 
    Summa utgifter kronor 421,592:- 
 
Då härifrån avgår beräknad inkomst med     95,812:- 
Utgör brister sålunda     kronor 325,780:- 
 
X. Kyrkan: 
 
Av kyrkostämman beslutad uttaxering     38.000:- 
    Alltså total brist kronor 363,780:- 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av 9 kr. och 40 öre per bevillningskrona (= 100 kronors bevillningspliktig 
inkomst); och då bevillningen av fastighet och inkomst, efter avdrag av vad på staten själv 
belöper, utgör kr. 38,700:- uppstår härigenom ett belopp av  363,780:- 
 
      Kronor 363,780:- 
 
Betalningsterminerna bliva tre, nämligen i mars, juni och september å tider, som 
drätselkammaren närmare bestämmer. 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprärras följande 
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG. 
 
INKOMSTER: 
 
Tomtförsäljningar till belopp, som inte kan beräknas. 
 
UTGIFTER: 
 
1929 års amortering å 1905 års obligationslån   Kronor 14.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 20 december 1928; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Utgifts- och Inkomststat 
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För HAMNINRÄTTNINGEN i LYSEKIL under år 1929. 
 
INKOMSTER: 
 
Beräknad hamnuppbörd     Kronor 40.000:- 
 
UTGIFTER: 
 
Löner och arvoden: 
 
Hamnkaptenens lön    3.000:- 
Hamnlotsens lön    1,200:- 
F. d. hamnlotsen Pihls lön    150:- 
F. d. hamnlotsen Pihls tillsyningsarvode  50:- 
Ordförandens räkenskapsarvode   200:- 
Sekreterarens arvode    200:- 
Uppbördsprovisioner, förslagsvis   2,900:-  7,700:- 
 
Underhåll m. m.: 
 
Bojar och förtöjningar    1,950:- 
Släggö fyr     250:- 
Bryggor och kajer    11,500:- 
Hamnkontorets eldning    100:-  13,800:- 
 
Till Stadskassan: 
 
Bidrag till polisbevakningen    2,700:- 
Bidrag till stadsingenjörens lön   1,500:- 
Bidrag till renhållningen    200:-  4.400:- 
Hamnbelysningen       6,500:- 
 
Räntor och amorteringar: 
 
Kreditivavgift    100:- 
Kreditivränta    200:- 
Amortering å lån i Lysekils Sparbank   3,850:- 
   Transport  4,150:-  32,400:- 
 
   Transport  4,150:-  32,400:- 
 
Ränta därå     2,450:-  6,600:- 
Oförutsedda utgifter      1.000:- 
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     Summa Kronor 40.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 20 december 1928; betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 15, 1928. 
 
Följande ärenden hos stadsfullmäktige äro vid 1928 års slut oavgjorda: 
 
1928 Jan. 4, § 14. Utredning om förbättrade kommunikationer, remiss 
kommunikationsberedningen. 
1928 Febr. 16, § 36. Herr Brännbergs motion om skoltandvård, remiss folkskolestyrelsen. 
1928 April 19, § 53, Museifrågan, återremiss drätselkammaren. 
1928 April 19, § 71. Frågan om fiskauktioner, remiss drätselkammaren, hamnstyrelsen och 
för frågan tillsatt kommitté. 
 
Lysekil den 31 december 1928. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Förteckning å årets numrerade bilagor. 
 
N:o 1. Förteckning över ledamöter och suppleandter i stadens nämnder och styrelser under år 
1928. 
N:o 2. Barnavårdsnämndens redogörelse och revisionsberättelse. 
N:o 3. Folkskolans, fortsättningsskolans, skolbibliotekets, Petrelius understödsfonds och 
Johan Johanssons donationsfonds förvaltnings- och revisionsberättelser.  
N:o 4. Kommunala mellanskolans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 5. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 6. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 7. Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 8. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:o 9. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse. 
N:o 10. Fattigvårdens utgifts- och inkomststat. 
N:o 11. Folkskoleväsendets utgifts- och inkomststater. 
N:o 12. Samrealskolans och kommunala mellanskolans utgifts- och inkomststat. 
N:o 13. Barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststat. 
N:14. Stadens och dess hamninrättnings utgifts- och inkomststater. 
N:o 15. Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige vid 1928 års slut. 
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REGISTER 1928. 
 
Anslag:  Vägvisare 56, Kommunikationsberedningen 83. Fastighetsbokföraren, bidrag, 
 117. Vattenledning till Havsbiologiska anstalten 110. 
 Fastighetstaxeringsnämndens ledamöters arvoden 139. 
 Medlemskap i Svenska Stadsförbundet 130. 
 Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 131. 
 Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket 161. 
 Skyttegillet 163. 
 Tekniska aftonskolan 162. 
 Ladugårdsbyggnad på Tronebacken 164. 
 Allmänna arbeten enligt särskild plan 179. 
Arbetslöshetskonferensen, representation, 120. 
Avsägelser: Ledamotskap i stadsfullmäktige 123. 
 Suppleantskap i pensionsnämnden 123. 
Arbetsförman Hellbys ansökan om löneökning 155. 
Arbetsförmedlingen, höjt hyresbidrag, 92. 
Allmänna arbeten enligt särskild plan 179. 
Avslutningstal 183. 
 
Barnavårdsnämnden, redogörelse och revisionsberättelse, 94, utgiftsstat 168. 
Brandväsendet: Brandmästare Nordmarks ansökan om löneökning 157. 
 Brandmännens sjukersättning 158. 
 Eldsläckningshjälp till Slätten 159. Utgiftsstat 169. 
Brännvinsförsäljning: Systemaktiebolaget, revisionsberättelse, 65, koncession, 121.
 Utsträckt serveringstid 73. 
Byggnadsbestämmelser, ändringsförslag, 170. 
 
Drätselkammaren: Förvaltnings- och revisionsberättelser 98. 
 Avgående ledamöter och suppleanter 175. 
 
Elektricitetsverket: Taxor 57, 134. Styrelse- och revisionsberättelser 99. 
 
Fiskauktioner, 27, 71. 
Fastighetsbokföringen, bidrag, 117. 
Fattigvården: Nytt försörjningshem och plats därför 13, 137, 151. 

Husmoderns semester och kostpengar 46. Revisionsberättelse 100. Utgifts- och 
inkomststat 165. Vatten- och avloppsledningar till försörjningshemmet 179.  

Folkskolan: Tandvård 36. Förvaltnings- och revisionsberättelser 95. Utgifts- och inkomststatt 
  166. 
Fortsättningsskolan: Förvaltnings- och revisionsberättelser 95. Utgifts- och inkomststat 166. 
Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket, års- och revisionsberättelser, 63, 119, anslag 161. 
Fastighetstaxeringsnämndens ledamöter, arvoden, 139. 
 



1928 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 164 
 

Gator: Gullmarsgatan (Fritof Ekelund) 42. Blekegatan 143. Arbeten enligt särskild plan 179. 
Göteborgs Handelsbank AB, hamninrättningens kreditivlån, 171. 
Grötö, hamnundersökning, 156. 
 
 
Hamninrättningen: Sötvattenspost vid stora kajen 93, 111, 179. Hamnavgifter 133. 
Kreditivlån hos A.B. Göteborgs Handelsbank 171. Styrelse- och revisionsberättelser 97. 
Utgifts- och inkomststat 182. 
 
Hellby, arbetsförman, löneökning, 155. 
Hyresräkningskommitté 149. 
Havsbiologiska anstalten, vattenledning, 89, 110. 
Hälsovårdsnämnden, ändringar i matvarustadga, 138. 
 
Idrottsplats i Pinnevik 104. 
Idrottsplatsförening, styrelse och suppleant, 150. 
 
Jordlott, inköp av, 180. 
Jordkassan, bidrag, till gatuarbeten, 42, till inköp av stadsägan n:o 1 i Bansvik, 180 
Järnvägsstyrelsen, Kungliga, skrivelser om tågförbindelser, 35, 105. 
 
Kommunalstyrelse, yttrande över förslag, 68. 
Kommunala mellanskolan och samrealskolan: Förvaltnings- och revisionsberättelser 96.  
 Utgifts- och inkomststat 167. 
Kommunikationer, utredning, 14, anslag till utredningsarbete, 72, 83. 
Köttbesiktningsbyrån, inkomster, 169. 
 
Löneökningar, arbetsförman Hellby, 155, brandmästare Nordmark, 157, stadsexekutor 
  Öhrngren, 140. 
Lotutkik, plats för, 91. 
Lysekils Pilsnerdricksutskänknings AB, arvoden till styrelseledamöter, 12, 
vinstmedelsfördelning, 153. 
Lysekils Järnvägsaktiebolags stämmor, instruktioner för ombudet, 88. 
Lån, AB Boviks Konservfabriker för vattenledning, 154, AB Göteborgs Handelsbank, 
 Hamninrättningens kreditivlån, 171. 
 
Motioner: Karl Källén, arvoden till ledamöter i Lysekils Pilsnerdricksutskänknings A-B:s 
 styrelse, 12. Carl Brännberg, skoltandvård, 36. Harald Foss, förbättrande tåg- och 
 postförbindelser, 35. 
Museitomt 53. 
Murrayska donationens överlämnande till statsverket 122. 
Matvarustadga, ändringar, 138. 
 
Nordmark, brandmästare, löneökning, 157. 
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Nykterhetsnämnden, årsredogörelse, 67, revisionsberättelse, 103, reserverande av anslag, 160, 
 
Ordningsföreskrift rörande rusdryckers och pilsnerdrickas förtäring å allmänna platser 48. 
Oförutsedda utgifter: Vattenledning till Havsbiologiska stationen 110. 
 Bidrag till fastighetsbokföraren 117. 
 Arvoden till fastighetstaxeringsnämndens ledamöter 139. 
Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige, förteckning, 37. 
 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 101, utgiftsstat, 169. 
Pilsnerdricka: Ordningsföreskrift mot förtäring å allmänna platser 48. Rich. Björsells ansökan 
 om rätt till utskänkning 31, 69. 
Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolaget: Arvoden till styrelseledamöter 12.  
 Vinstmedelsfördelning 153. 
Polisväsendet: Konstaplarna, löneförmåner, besvär, 33, 70, pensionering, 34.  
 Pensionsansökan från extra konstapeln Efraim Jakobssons enka 118.  
 Utgiftsstat 169.  
Prenumeration: Svenska Stadsförbundets tidskrift 131. 
 Post- och Inrikes Tidningar 132. 
Postförbindelsers förbättrande 35, 195. 
 
Rusdrycker, ordningsföreskrift mot förtäring å allmänna platser, 48. 
Renhållningen, entreprenadanbud, 47, ladugårdsbyggnad på Tronebacken, 164, utgiftsstat,  
 169. 
 
Sandberget, plats för lotsutkik, 91. 
Sanitära olägenheter med avloppsledningar från fabriker vid norra hamnen 124. Stadsparkens  
 restaurang, utarrendering, 15. 
Skoltandvård 36. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 64, anslag, 163. 
Sötvattenspost vid stora kajen 93, 111, 179. 
Slätten, eldsläckningshjälp, 159, utredning om införlivning, 142. 
Stadsägan n:o 1 i Bansvik, inköp, 180. 
Stadens utgifts- och inkomststat 182. 
Stadsfullmäktige: Förteckning över ledamöter 2. Nya ledamöter 108, 126. 
 Minnesord över S. P. Ekblad och Elis Luckey 78. 
 Förteckning över oavgjorda ärenden 37. 
 Avslutningstal 183. 
Stenkross, interpellation om inköp, 74, 106. 
Stadsplanen och byggnadsbestämmelserna, ändringsförslag, 170. 
Stadsbyggnadslag, betänkande med förslag, yttrande, 141. 
Stadsexekutor Öhrngrens begäran om utfående av ålderstillägg 140. 
Systemaktiebolaget, förvaltnings- och revisionsberättelser, 65, koncession 121. 
Sundhetsvården, ändringar i matvarustadga, 138, utgiftsstat, 169. 
Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 130, prenumeration å tidskrift 131. 
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Tomtnumrering 54. 
Tekniska aftonskolan: Verksamhetsberättelse 66. Revisionsberättelse 102. Anslag 162.  
Tågförbindelsers förbättrande 35, 105. 
Tomtförsäljningar: C. J. Nordström 28. Johannes E. Backman 29. Sigfrid Sandström 30.  
 Fritiof Ekelund 42, 58. Adolf Karlsson 43. Sven H. Lundgren 44. AB  
 Plåtmanufaktur 45. Alfr. Bovik 59. Rud. Carlsén 60. S. P. Ekblad 61. Hulda  
 Olsson 62. Ida Svärd 84. E. F. Lindbom 85. Fritz G. Johansson 86. Anton B.  
 Andersson 87. Axel W. och Karl O. Karlsson 112. Birger Persson 114. C. G.  
 Tinggren och Jakob Petterson 113. Karl Olsson 115. Arvid Molander 128. Evers  
 Johansson 129. Carl Bothén 177. Carl Albin Johansson 178. 
 
Utskänkning, pilsnerdricka, Rich Björsell, 31, 69, brännvin, utsträckt serveringstid,  
 bemyndigande, 73. 
Utägolotten n:12 i Bansvik, inköp, 180. 
Utgifts- och inkomststater: Fattigvården 165. Folkskolan 166. Fortsättningsskolan 166. 
 Kommunala mellanskolan och samrealskolan 167. Barnavårdsnämnden 168.  
 Renhållningen 169. Brandväsendet 169. Sundhetsvården 169. Polisväsendet 169. 
 Parkstyrelsen 169. Staden och dess hamninrättning 182. Vatten- och 
 avloppsledningar 169. 
Uppbördsverket, stadsexekutor Öhrngrens begäran om ålderstillägg, 140. 
 
Vatten- och avloppsledningar: Gullmarsgatan (Fritof Ekelund m. fl.) 42, 128. Stengatans övre 
 del (Kl. Zetterström och R. Johansson) 55. Havsbiologiska anstalten 89, 111.  
 Slättens skolhus 116, 152. Sötvattenspost vid stora kajen 93, 111, 179. Fabriker i  
 gamla staden 124, AB Boviks Konservfabriker (Rinkenäs) 154. Arbeten enligt  
 särskild plan 179. 
Vattenklosetter, C. J. Nilsson, 90, Aug. L. Kihlberg, 90, AB Sveriges Förenade 
 Konservfabriker, 135, Rich. Björsell, 136, Fust. Karlsson, 181. 
Vägvisare, 56. 
Val: Stadsfullmäktige: ordförande 4, vice ordförande 5, vakans för ledamöter 79, nya 
 ledamöter 108, 126. Valkommittén: ledamöter 8, ordförande 8, vakans för  
 ledamot och suppleant 81. Drätselkammaren: ordförande och vice ordförande 9,  
 vakans för suppleant 80. Hamnstyrelsen: ordförande och vice ordförande 19,  
 vakans för ledamot 81. Folkskolestyrelsen: ordförande och vice ordförande 10.  
 Vattenstyrelsen: ordförande och vice ordförande 21. Brandstyrelsen: ordförande  
 och vice ordförande 11. Byggnadsnämnden: ordförande och vice ordförande 20,  
 vakans för suppleant 81. Elektricitetsverkets styrelse: ordförande och vice  
 ordförande 22. Renhållningsstyrelsen: ordförande och vice ordförande 18.  
 Kommunala mellanskolans styrelse: ordförande och vice ordförande 23. Handels-  
 och sjöfartsnämnden: ordförande och vice ordförande 24, vakans för ledamot 81.  
 Polisnämnden: ordförande och vice ordförande 25. Parkstyrelsen: ordförande och  
 vice ordförande 52. Budgetberedningen: ledamöter och suppleanter 147.  
 Mantalsskrivningsombud 148. Hälsovårdsnämnden: ordförande och vice  
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 ordförande 82. Kommunikationsberedningen: ledamöter och suplleanter 26,  
 ordförande och vice ordförande 41. Fiskauktionskommitterade 27, 71.  
 Hyresräkningskommitté, ledamöter, 149. Idrottsplatsföreningsstyrelsen, ledamot  
 och suppleant, 150. Kommunala befattningar 175. 
Vakanser för dylika befattningar 81. 
 
Öhrngren, stadsexekutor, begäran om utfående av ålderstillägg, 140. 
 
./ 
 
2013-10-26, 7:01, kj, 39.015 ord. 
 
Justeringar och kompletteringar mm gjorda av Per Stenros: 
2019-09-15 Smärre textkorrigeringar. 
 Ändrat A.-B. till AB 
2020-01-27 Kopierat utdrag ur protokollet rörande ”järnväg” till Lysekils Kalendarium 

1925-1949 och till LyJ 1913-2013. 
 
./ 


